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Robert Korošec: »Ne čutim potrebe
po vračanju in popravljanju napak ...«
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SEKIRCA V MED
Zakonca Majda in 
Janko se čez noč 

prelevita v milijonarja

Od 27. 8.

do 2. 9.

2021

TV-spored

Foto: ČG

Spodnje Podravje � V Markovcih bi dom starostnikov radi gradili, Ptujčani bi koprskega radi oddali

Šahovske igre z domovi upokojencevŠahovske igre z domovi upokojencev
Medtem ko si v Markovcih že skoraj tri leta prizadevajo zgraditi svoj dom upokojencev, a se pri tem zapletajo v lastne Medtem ko si v Markovcih že skoraj tri leta prizadevajo zgraditi svoj dom upokojencev, a se pri tem zapletajo v lastne 
zanke, si na Ptuju že približno enako dolgo časa na vsak način želijo oddati enega svojih domov oziroma enoto v Kopru, zanke, si na Ptuju že približno enako dolgo časa na vsak način želijo oddati enega svojih domov oziroma enoto v Kopru, 
ki jim povzroča velike izgube. Ne eni ne drugi pa v svojih namerah za zdaj niso uspešni.                               Več na strani 3.ki jim povzroča velike izgube. Ne eni ne drugi pa v svojih namerah za zdaj niso uspešni.                               Več na strani 3.

Večna zmeda na trgu delovnih zvezkov Večna zmeda na trgu delovnih zvezkov ��

V nekaterih V nekaterih 
šolah le 40, šolah le 40, 
v drugih v drugih 
tudi 100 evrovtudi 100 evrov �� Strani 6 in 7 Strani 6 in 7

Aktualno Aktualno ��

Bodo učitelji in Bodo učitelji in 
vzgojitelji brez vzgojitelji brez 
pogoja PCT res pogoja PCT res 
lahko odpuščeni?lahko odpuščeni? �� Stran 2 Stran 2

AktualnoAktualno
Slovenija �

Za 50 evrov se 
cepijo namesto 
vas

�� Stran 2

Petek, 3. septembra 2021 
ob 19.30 uri

PUHOV MUZEJ V SAKUŠAKU, JURŠINCI

Petek,
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FINALE 7. SEZONE

Cetrtek, 2. septembra 
2021 ob 15.00 uri

PUHOV MUZEJ V SAKUŠAKU, JURŠINCIPUHOV MUZEJ V SAKUŠAKU, JURŠINCI

32. FESTIVAL DOBROTE SLOVENSKIH KMETIJ
3.-5. SEPTEMBER 2021
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Prav gotovo je k tako hitri spre-
membi popolnoma neživljenjskega 
odloka prispevalo (tudi) velikansko 
razburjenje staršev, pa tudi rav-

nateljev vrtcev, ki so jasno pove-
dali, da PCT-pogoja pri starših ne 
bodo preverjali, ker za kaj takega 
nimajo ne kadra, ne usposoblje-

nosti in predvsem ne zakonske 
podlage. Ogorčenje veliko staršev 
vrtčevskih otrok je bilo toliko večje, 
ker PCT-pogoj recimo ni zahtevan 
za vstop v trgovine ali v cerkve.

V Markovcih bodo 
zaupali staršem

Kljub hitri spremembi dikcije 
odloka pa je v njem še vedno za-
pisano, da bo PCT-pogoj potre-
ben za uvajanje najmlajših otrok 
v vrtec, prav tako pa tudi za vse 
pogovorne urice in roditeljske 
sestanke.

Na vprašanje, kako bodo 
omenjeni pogoj preverjali, Ivan 
Štrafela, ravnatelj OŠ Markovci, 
odgovarja, da bo šlo v tem pri-
meru predvsem za zaupanje. Vsa-
kega starša oz. obiskovalca bodo 
povprašali, ali izpolnjuje pogoj PCT 
in to je tudi vse, drugih dokazil pa 
ne bodo pregledovali. »Mi te pra-
vice nimamo,« je dodal Štrafela, ki 
pozdravlja odločitev vlade, da ven-
darle staršem oz. spremljevalcem 
otrok ni treba izpolnjevati pogoja 
PCT. 

Ptuj: »Srečanja na 
prostem, uvajanje 
s starši odvisno od 
navodil«

Marija Vučak, ravnateljica Vrtca 
Ptuj, pa je pojasnila, da bodo glede 

na zadnji veljavni odlok, po kate-
rem je zahtevan PCT-pogoj za star-
še, ki bodo prihajali na sestanke in 
ostala srečanja pač organizirali na 
prostem. Tako bodo olajšali priso-
tnost vsem tistim, ki pogoja PCT ne 
izpolnjujejo.

Tisti starši, ki bodo želeli biti 
prisotni pri uvajanju otrok v not-
ranjosti vrtca, pa bodo morali biti 
testirani, cepljeni ali prebolevni-
ki. »Nikogar ne bomo preganjali, 
ampak bomo zadeve preverjali na 
način, ki ga bo določilo šolsko mi-
nistrstvo,« je še diplomatsko pove-
dala Vučakova.

Tudi v hajdinskem vrtcu 
nobenega preverjanja

V hajdinskem vrtcu PCT-pogoja 
ne bodo preverjali, ker je ravnatelj 
osnovne šole z vrtcem Mitja Vi-
dovič mnenja, da te pravice nima, 
prav tako trenutno ni zakonske 
podlage za kaj takega. »Naše delo 
temelji na zaupanju staršev in 
prepričani smo, da bodo v vrtec 
tudi v letošnjem šolskem letu pri-
hajali samo tisti, ki so zdravi. V prvi 
vrsti pa je najpomembnejše to, da 
upoštevamo vse higienske ukrepe 
in redno zračimo prostore.«

Sestanek s starši novincev bodo 
izvedli na prostem tako kot  na Ptu-
ju. Prav tako bodo staršem pripo-
ročali čim krajša uvajanja.

Estera Korošec
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Dogajanje v baziliki na Ptujski Gori: 

Slovenija � Cepljenje v tujem imenu 

Za 50 evrov se cepijo namesto vas 
Cepljenja proti covidu-19 so večino časa potekala samo ob 
preverjanju kartice zdravstvenega zavarovanja, na kateri ni 
fotografi je nosilca. Zato ni čisto nepričakovano, da so ljudje 
z roba družbe začeli ponujati storitev cepljenja v tujem ime-
nu. Konkretno smo identifi cirali posameznika, ki se lahko v 
zameno za 50 evrov z vašo zdravstveno kartico v cepilnem 
centru predstavi kot vi. Tako se je cepil že vsaj šestkrat; če 
smo natančni, šestkrat do trenutka, ko smo z njim govorili.

Ministrstvo za zdravje smo vprašali, s kakšnimi varovalkami to pre-
prečuje. »Vsak mora predložiti kartico zdravstvenega zavarovanja, 
poleg tega pa lahko izvajalec zahteva osebni dokument, kot to velja 
za vse zdravstvene storitve,« odgovarjajo.

ZD Ljubljana že zahteva osebni dokument
Pred tovrstnimi nepravilnostmi so se začeli ščititi v cepilnem centru 

Zdravstvenega doma (ZD) Ljubljana, kjer so začeli izvajati »cepljenje z 
vsemi varnostnimi načeli po protokolu, ki omogoča nadzor nad izvaja-
njem procesa cepljenja z najmanjšim možnim tveganjem za odstopa-
nja in zlorabe. Pred obravnavo v cepilnem centru preverjamo identite-
to posameznikov z osebnim dokumentom.«

Tovrstnih poskusov sicer za zdaj še niso zaznali in nikogar niso cepili 
večkrat od predvidenih dveh odmerkov, zagotavljajo v ZD Ljubljana. 
»Smo pa zaposlene v cepilnem centru zaradi poročanja nekaterih 
medijev ter informacij na družbenih omrežjih dodatno opozorili na 
možnosti zlorabe in pazljivost pri tem. Vsekakor bomo vsak poskus 
zlorabe prijavili policiji, saj gre v primeru zlorabe identitete za kaznivo 
dejanje.«

Foto: Bobo/M24

Foto: Svet24

Spodnje Podravje � Ravnatelji vrtcev iščejo rešitve za starše brez PCT-pogoja

Sestanki s starši zunaj, uvajanje enoletnikov tudi?!
Starše je prvi dan tega tedna presenetila informacija, da ne morejo peljati svojega otroka v notranjost vrtca, če ne izpol-
njujejo pogoja PCT. Že 24 ur po tem, ko je bil objavljen odlok z omenjeno omejitvijo, pa si je vlada premislila in z novim 
odlokom vsem staršem, ne glede na to, ali izpolnjujejo PCT-pogoj, spet »dovolila« spremljanje svojih otrok v stavbe vrtcev.

Foto: ČG

Vrtci bodo uvodna srečanja in roditeljske sestanke organizirali na prostem.

Foto: ČG

Za sestanke in uvajanje otrok v vrtec za zdaj še vedno velja PCT-pogoj.

Ker je testiranje predrago, bo otrok Ker je testiranje predrago, bo otrok 
pač ostal doma ...pač ostal doma ...

Ravnateljica OŠ Žetale Silvestra Klemenčič je jasno pokazala na 
absurdnost zdaj že spremenjenega odloka o pogoju PCT za starše 
vrtčevskih otrok. Poleg tega, da v njihovem manjšem vrtcu še zdaleč 
nimajo dovolj kadra, da bi pogoje preverjali, si tudi vzgojiteljica ne 
more privoščiti zapuščati skupine in prevzemati prihajajočih (oz. 
»oddajati«) odhajajočih otrok ob različnih urah. »To bi bilo pri nas 
neizvedljivo. V takem primeru bi potrebovali še vsaj dve dodatni 
sodelavki,« je pojasnila Klemenčičeva. 

V enem primeru pa so jim starši sporočili, da otroka vozi v vrtec 
dedek, ki ne izpolnjuje pogoja PCT, zato bo njihov otrok primoran 
ostati doma. Testiranje je namreč predrago, da bi lahko vsak drugi 
dan zanj plačali 12 evrov.

Kaznivo za izvajalca, kaj pa za naročnika?
Podobno odgovarjajo z ministrstva za zdravje – uporaba tuje iden-

titete je kaznivo dejanje. Vendar gre pri tej interpretaciji predvsem za 
kaznovanje izvajalca – človeka z roba družbe, ki je dejanje storil, da 
bi naročnik dejanja pridobil nepristno potrdilo o cepljenju in s tem iz-
polnil pogoj PCT. Ali je ime na zdravstveni kartici dovolj za utemeljen 
sum, na podlagi katerega lahko policisti ukrepajo zoper domnevnega 
naročnika? »Na taka hipotetična vprašanja ne moremo odgovarjati, 
ker se v vsakem konkretnem primeru preverja ravnanje oseb z vidika 
izpolnjevanja elementov kateregakoli kaznivega dejanja, katerega 
storilec se preganja po uradni dolžnosti,« odgovarjajo kriminalisti.

Koliko takšnih primerov so že obravnavali? »Teh podatkov ne vodi-
mo posebej,« dodajajo.

Ministrstvo ne evidentira posledic večkratnega 
cepljenja

Pristojno ministrstvo smo vprašali tudi, kakšne so posledice za po-
sameznika, ki se cepi večkrat, vendar teh podatkov nimajo evidenti-
ranih. Iz medijskega poročanja pa je znan primer 23-letne Italijanke, ki 
so ji pomotoma injicirali šestkratni odmerek cepiva Pfi zer/BioNTech 
in jo po opazovanju odpustili. Šestkratni odmerek so prejeli tudi za-
porniki v enem od zaporov v ameriški zvezni državi Iowa. Stroka je pri 
njih opazila povečane pričakovane stranske učinke, kot so bolečine in 
vročina, vendar nobeden ni bil življenjsko ogrožen.

Luka Tetičkovič

Bodo učitelji in vzgojitelji brez pogoja PCT res lahko tudi odpuščeni?
Šole in vrtci so v torek pozno popoldne prejeli okrožnico šolskega ministrstva, kako morajo ravnatelji ukrepati v primeru, da se zapos-

leni ne bodo držali pogoja PCT (preboleli, cepljeni, testirani). Iz okrožnice je razvidno, da neupravičena odklonitev testiranja predstavlja 
kršitev obveznosti iz delovnega razmerja in bo delodajalec v skrajnem primeru lahko kršitelje odpustil.

Delodajalec torej lahko uvede disciplinski postopek, lahko izda pisno opozorilo pred odpovedjo ali pa lahko začne postopek odpovedi, 
kar pomeni, da lahko v skrajnem primeru delodajalec zaposlenega 
tudi odpusti. Enako za kršenje delovnega razmerja velja tudi odklo-
nitev nošenja zaščitne maske zaposlenih. 

Učencem, ki so šoloobvezni, ravnatelj ne sme prepovedati sodelova-
nja pri pouku, če ne nosijo mask. Po navodilih iz okrožnice pa mora-
jo ravnatelji oz. učitelji v primeru, da učenci ne želijo nositi zaščitne 
maske, njihove starše takoj seznaniti s to obveznostjo, hkrati pa mora 
šola takšne primere predati šolski inšpekciji.

Predsednik združenja ravnateljev Gregor Pečan je dejal, da predvi-
deva, da so okrožnico pripravili pravniki. Ob tem je pripomnil, da naj 
bi nekateri pravniki že ugotavljali, ali je okrožnica oz. dana navodila 
v skladu z delovnopravno zakonodajo. 

Foto: arhiv M24
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Že ko je Dom upokojencev Ptuj 
vodila Jožica Šemnički, je svet za-
voda v takratni sestavi sprejel odlo-

čitev o prenosu upravljanja pravice 
s koprsko enoto na drug zavod. 
Obalni dom Markovec je izrazil prip-

ravljenost prevzeti upravljanje, a do 
tega vse do danes ni prišlo. Čeprav 
sta se obe strani strinjali s to name-
ro, je dokončna odločitev v rokah 
lastnika, države oziroma vlade. Te 
točke na dnevnem redu njihove 
seje še nikoli ni bilo. Na pristojnem 
Ministrstvu za delo, družino, so-
cialne zadeve in enake možnosti 
so sicer pred nekaj tedni o tem le 
kratko zapisali: „Ministrstvo sogla-
ša s prenosom pravice upravljanja s 
koprsko enoto Doma upokojencev 
na drug zavod. Konkretne postop-
ke pa morajo izpeljati zavodi sami.“

Direktorica Doma upokojencev 
Ptuj Vesna Šiplič Horvat pravi, da 
so svoj del naloge opravili, a da 
brez soglasja vlade prenos eno-
stavno ni mogoč. 

Vreča brez dna ...
Po velikosti je ptujski dom s ka-

paciteto 813 stanovalcev največji v 
državi. Med vsemi petimi enotami 
pa prav koprska povzroča najvišjo 
poslovno izgubo, na letni ravni ok-
rog 270.000 evrov. Ključni razlog je 
v tem, da nimajo niti primerne kuhi-
nje niti zadosti zaposlenih kuharjev, 
da bi prehrano zagotavljali sami, 

zato jo morajo kupovati po višji ceni, 
kot je zaračunana stanovalcem ozi-
roma plačnikom oskrbnin. Tudi če 
bi zagotovili sredstva, potrebna za 
izgradnjo centralne kuhinje (okrog 
milijon evrov), se bojijo kadrovskih 
težav. Tudi sicer bi za povrnitev teh 
vlaganj potrebovali več let.

Zakaj še gradnja 
dvigala?

Ker še vedno ni jasno, kdaj, 
če sploh, bo do prenosa pravice 

upravljanja prišlo, pa mora Dom 
to enoto enako kot vse druge tudi 
vzdrževati. „Že ob izgradnji je bilo 
jasno, da bo eno dvigalo premalo 
za kapaciteto 150 stanovalcev. 
Imamo veljavno gradbeno dovo-
ljenje in najbrž bomo v kratkem 
izbrali izvajalca in uredili še eno 
dvigalo,“ pojasnjuje direktorica. 
Vrednost te investicije je ocenjena 
na okrog 100.000 evrov. Ureditev 
dvigala naj bi bil eden izmed po-
gojev, pod katerimi bi bil Obalni 
dom Markovec sploh pripravljen 

prevzeti vajeti koprske enote DU 
Ptuj.

Čeprav realno gledano dodatna 
vlaganja v enoto, ki jo namerava-
jo prenesti na nekoga drugega, 
najbrž niso smiselna, pa je jasno, 
da bodo v primeru, da do preno-
sa pride, ta strošek vsaj pokrili z 
zmanjšanjem kumulativne izgube 
poslovanja.

O tej točki naj bi v začetku sep-
tembra, ko je planirana seja sveta 
zavoda, razpravljali njegovi člani.

Dženana Kmetec

Foto: arhiv DU Ptuj

Ključni razlog za vsakoletno veliko fi nančno izgubo koprske enote Doma upokojencev Ptuj naj bi bil v neprimerni 
kuhinji in pomanjkanju kuharjev, da bi prehrano zagotavljali sami, zato jo morajo kupovati po višji ceni, kot je 
zaračunana stanovalcem.

Foto: ČG

Trije apartmaji na morju so bili Trije apartmaji na morju so bili 
leta prazni ...leta prazni ...

Kmalu po nastopu funkcije je Šiplič Horvatova začela aktivnosti 
za zapolnitev treh apartmajev v pritličju koprske enote. Ti so bili 
prazni vse od izgradnje objekta, njihov namen ob izgradnji je bil 
povsem drugačen: sprejeti obiskovalce iz drugih „ptujskih“ enot, 
kar pa nikoli ni zaživelo. „Iskali smo najboljše rešitve, saj gre za 
apartmaje, ki so lepo urejeni in na dobri lokaciji. Na ta način, ko 
vanje nameščamo pare, smo seveda tudi povečali prihodke. Delamo 
vse, da čim bolj zmanjšamo izgubo te enote,“ je jasna direktorica.

Za izvajanje domske oskrbe je treba Za izvajanje domske oskrbe je treba 
pridobiti koncesijopridobiti koncesijo

Na Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti 
smo naslovili vprašanje, katere so morebitne slabosti ustanavljanja 
javnih zavodov za upravljanje z domovi starejših s strani manjših 
občin. Konkretnega odgovora niso podali – razen tega, da pač v tem 
primeru mora občina kriti morebitno negativno poslovanje doma 
za starejše. Ob tem še pojasnjujejo, da mora biti gradnja domov 
sorazmerna s potrebami po institucionalnem varstvu starejših v 
okolju. Po domače povedano: tam, kjer je domov že dovolj, potrebe po 
gradnji ni. 

Sicer pa razlike med tem, ali občina ustanovi javni zavod ali dom 
gradi zasebnik, glede prijave na razpise ni. Eden ali drugi morata 
pridobiti koncesijo za izvajanje dejavnosti.

Ker je objava razpisa socialnega 
ministrstva, na katerem lahko inve-
stitorji pridobijo koncesijo, že pred 
vrati, so se v Markovcih znašli v ne-
zavidljivi situaciji, saj investitorja, ki 
bi lahko pridobil koncesijo, nimajo. 
Najhitrejša rešitev bi bila ustanovi-
tev javnega zavoda, kar je župan 
Milan Gabrovec že predlagal, a je 
večina občinskih svetnikov proti 
temu. Na dopisni seji so svetniki 
potrdili sklep, da markovska obči-
na pristopi k iskanju zainteresira-
nega investitorja za gradnjo in za 
pridobitev koncesije za opravljanje 

institucionalnega varstva v domo-
vih za starejše.

Občina je sicer imela pred tremi 
leti ob predstavitvi projekta inve-
stitorja, ki pa je nato od sodelova-
nja odstopil; morda za koga nepri-
čakovano, po mnenju poznavalcev 
pa pričakovano.

Mrzlično iskanje 
naložbenika v zadnjem 
hipu

To pa po besedah župana Ga-
brovca nikakor ni prava pot: »Ne 

verjamem, da bomo v tako krat-
kem času našli investitorja, ki bi 
prevzel tako velik posel. Do prvega 
oktobra se je namreč treba prijaviti 
na razpis pristojnega ministrstva. 
Poziv smo objavili, sedaj pa čaka-
mo. Še vedno sicer trdim, da smo 
sposobni dom v celoti fi nancirati 
sami. Z ustanovitvijo javnega za-
voda pa bi rešili dve muhi na en 
mah. Se pa po drugi strani seveda 
zavedam rizika ustanovitve takega 
zavoda, predvsem v primeru mo-
rebitnega negativnega poslovanja, 
vendar to je podobno kot v šoli ali 
vrtcu.«

Ta županova primerjava je, milo 
rečeno, zelo neposrečena. Nega-
tivno poslovanje (izgube) domov 
starejših so namreč neprimerno 
večje kot so v vrtcih ali šolah in se-
gajo tudi v milijonske cifre.

Gabrovec seveda nad naspro-
tovanjem svetnikov ustanovitvi 
javnega zavoda ni navdušen; pravi 
celo, da so svetniki s takšno odloči-
tvijo občini zaprli pot oz. možnost 
za kandidiranje na razpisih: »Vse-
kakor bi zdaj še imeli dovolj časa 
za ustanovitev javnega zavoda 
in prijavo na razpis za pridobitev 
koncesije, ki bi jo najverjetneje tudi 
dobili, saj je naš projekt med redki-
mi v Sloveniji, ki je pripravljen tako 
daleč!« 

Kje bodo našli šest 
milijonov evrov?

Občinska uprava bo ne glede na 
vse zaplete aktivnosti nadaljevala, 
tudi napovedana časovnica ostaja 
za zdaj enaka. Po napovedih župa-
na Gabrovca bo do konca letošnje-
ga leta predvidoma pripravljena 
vsa projektna dokumentacija, v 
začetku prihodnjega leta bi že lah-
ko iskali izvajalca del. Dom bo sicer 
nekoliko manjši kot prvotno pred-
viden; namesto 148 bo v njem 120 

postelj, a po besedah Gabrovca 
zato ne bo treba spreminjati grad-
benega dovoljenja, saj naj bi šlo 
za minimalne posege v investicijo. 
Nekoliko manjša kapaciteta doma 
naj bi jim tudi prinašala več točk na 
razpisu.

Ob tem pa še vedno ostaja odpr-
to vprašanje fi nanciranja izgradnje 
objekta, saj se v skladu s sklepom 
občinskega sveta gradnja ne bo 
začela, če jim ne bo uspelo pri-
dobiti vsaj polovico nepovratnih 
sredstev, torej vsaj šest milijonov 

evrov. Doslej še ni bilo ustrezne-
ga razpisa, na katerem bi ta denar 
lahko pridobili, zato bi bil zasebni 
investitor seveda zelo dobrodošel, 
Župan Gabrovec je sicer prepričan, 
da bi dom lahko zgradila občina 
sama, saj ima dovolj denarja in vi-
soko kreditno sposobnost.

Kakorkoli že, labirint do začetka 
gradnje doma starostnikov se ved-
no bolj zapleta, datum izvedbe pa 
vedno bolj odmika v nedorečeno 
prihodnost.

Estera Korošec

Foto: arhiv ŠT in M24

Župan Milan Gabrovec še vedno verjame v projekt izgradnje doma starostnikov, čeprav v zadnjih treh letih ni bil 
storjen niti korak naprej, kvečjemu nazaj ...

Občina Markovci je doslej namenila že pol milijona evrov za nakup zemljišča in vse pot-
rebne dokumente za izgradnjo doma starostnikov. Travnik v središču občine, kjer naj bi 
postavili objekt, pa še vedno sameva, kljub temu da imajo že nekaj časa v rokah gradbe-
no dovoljenje. Pred nedavnim pa se je iz projekta umaknil še ptujski dom upokojencev, ki 
naj bi izvajal institucionalno varstvo v načrtovanem domu.

Lokalna politika Spodnjega Podravja se nikoli ni poenotila okrog tega, ali je prenos pra-
vice upravljanja koprske enote Doma upokojencev Ptuj na drug zavod smiselna poteza 
ali ne. To sicer niti ni njihova odločitev. Je pa to z vidika vodstva doma vsekakor smela 
poteza, ki pa ima svoje razloge v fi nančnih podatkih: koprski dom namreč med vsemi 
petimi enotami povzroča najvišjo poslovno izgubo. Zdaj morajo tam zgraditi še dvigalo.

Markovci � Občina ponovno v iskanje zasebnega investitorja za izgradnjo

Brez koncesije lahko pozabijo na dom starostnikov

Spodnje Podravje � Med vsemi enotami ptujskega doma upokojencev koprska z največjo izgubo

Koprsko vrečo brez dna še vedno fi nancirajo Ptujčani



Štajerski TEDNIK petek, 27. 8. 2021     COLOR CMYK stran 4

petek � 27. avgusta 20214 Podravje

V avli Kulturno-poslovnega cen-
tra (KPC) Majšperk je na ogled raz-
stava z naslovom »Recikliranje – 
ponovna uporaba – ustvarjalnost« 
DPD Svoboda Majšperk. Na kmetiji 
Lončarič je potekala likovna kolo-
nija Haloze 2021, katere dela bodo 
razstavili v galeriji AP na Bregu. 
ŠKD Sestrže pa je krajane povabilo 
v Kino pod zvezdami.

V naslednjih tednih se bodo zvr-
stile številne kulturne in športne 
prireditve. Jutri se bo druženje 
začelo pod lipo pri Starotrški hiši 
v organizaciji Društva žensk Tisa 
Ptujska Gora, nato pa bo ob 14. uri 
ob Sestrškem jezeru lov na skriti 
zaklad. Nedelja bo športno obarva-
na, saj se bodo čez cel dan zvrstili 
naslednji dogodki: strelsko tek-
movanje na strelišču LD Stoperce, 
panoramska vožnja z motorji, po-
hod od čebelnjaka do čebelnjaka s 

čajanko, pohod na Donačko goro v 
počastitev 70-letnice Planinskega 
društva Majšperk, namizni tenis, 
dalmatinski večer v amfi teatru 
osnovne šole Majšperk. 

V okviru praznovanja 25-letnice 
bo med drugim namenu predanih 
več investicij. Napovedano je od-
prtje cestnih odsekov Slape–Mur-
šek, Sevce–Piške in Slape–Vuzem 

ter obnovljenega doma krajanov v 
Sestržah. Osrednja prireditev s po-
delitvijo priznanj bo v soboto, 11. 
septembra, predvidoma v amfi te-
atru OŠ Majšperk. Kot so sporočili 
z  občine Majšperk, je izvedba vseh 
dogodkov odvisna od trenutne 
epidemiološke slike in možnosti 
izvedbe.

Estera Korošec

Za občinsko štipendijo lahko 
kandidirajo dijaki, katerih povpreč-
na ocena je v minulem šolskem letu 
znašala najmanj 4, in študentje, ki 
so izpite v povprečju opravili z naj-
manj 7. A število točk, ki jih dobijo, 
ni odvisno zgolj od učnega uspeha, 
torej povprečne ocene, ampak 
tudi od njihovega izvenšolskega 
udejstvovanja. Na občini Destrnik 
namreč želijo s štipendijo fi nančno 
nagraditi in spodbuditi le svoje vse-
stransko aktivne mlade občane.

Dodatne točke prinašajo vidni 
uspehi s tekmovanj, raziskovalne 
naloge, nastopi, koncerti, avtor-
ska dela, vodstvene funkcije, pro-
stovoljstvo, društvena aktivnost, 
dodatno izobraževanje ter razne 
pohvale, nagrade in priznanja. 
Dijaki, ki bodo na razpisu zbrali 
dovolj točk, bodo tako v prihod-
njem šolskem letu prejemali po 
80 evrov štipendije na mesec, za 
študente pa je namenjenih po 120 
evrov. V odlok o štipendiranju, ki 
so ga posodobili maja letos, so na 

občini Destrnik zapisali še izjemo 
za primer višje sile ali razglašenih 
izrednih razmer, kot je denimo 
epidemija novega koronavirusa. 
Kadar je namreč dijakom in štu-
dentom zaradi izrednih razmer 

onemogočeno izvajanje določenih 
dejavnosti ali aktivnosti, bo komi-
sija za dodelitev štipendij upošte-
vala tudi dokazila o uspehih iz leta 
pred omejitvami.

SD

Majšperk � Začetek praznovanja občinskega praznika 

Ob 25-letnici napovedanih 40 različnih dogodkov
V občini Majšperk so se v minulih dneh začele prve prireditve ob praznovanju 25. občin-
skega praznika. K organizaciji so pristopila številna društva, ki vsako leto ob tem času 
pripravijo vrsto različnih dogodkov in aktivnosti. 

Destrnik � Tudi v prihodnje štipendiranje uspešnih dijakov in študentov

Poleg uspeha šteje vsestranskost
Občina Destrnik je objavila javni razpis za podelitev štipendij za dijake in študente v šol-
skem letu 2021/22.

Foto: ČG

Letošnja osrednja prireditev bo predvidoma v amfi teatru OŠ Majšperk.

Foto: SD

Najboljši destrniški dijaki bodo v prihodnjem šolskem letu dobivali občin-
sko štipendijo v višini 80 oziroma 120 evrov na mesec. 

Markovska občina pa je letos 
izvedla več projektov, ki jih je 
sofi nanciral LAS. Ob Športnem 
parku Zabovci je že zaživel poli-
gon za kolesarje in rolkanje oz. 
»pumptrack« steza, v katero je 
vgrajenih 43 ton asfalta, ki je roč-
no vgrajen in oblikovan v grbine. 
Gre za manjši poligon z izrazitimi 
klančinami, zato ga kljub svoji 
majhnosti ni podcenjevati. Izbra-
ni izvajalec del, ki je eden redkih 
v tem delu Evrope za tovrstno 
gradnjo, je »ZAVOD ALIANSA«. 
Gre za skupino posameznikov, 
združenih v zavod, ki se rekrea-
tivno ukvarjajo z rolkanjem in to-
vrstnim kolesarstvom, zato so jim 
izkušnje pri izgradnji poligonov v 
pomoč. Kot so sporočili iz občin-
ske uprave, morajo vsi uporabniki 
upoštevati varnostne napotke. 
Trenutno je park brez razsvetlja-
ve, zato je rekreacija možna le 
ob dnevni svetlobi. V prihodnje 

nameravajo poligon osvetliti za 
potrebe nočne vožnje.

Posodobitev 
postajališča za 
avtodome

Na postajališču za avtodo-
me pa so že postavili montažni 
objekt, v katerem so sanitarije in 
prostor za umivanje posode. Gre 
za t. i. mobilno sanitarno enoto 
podjetja Hosekra iz Slovenske 
Bistrice, katere vrednost je nekaj 
manj kot 30.000 evrov.

Med zadnjimi pridobitvami 
markovske občine so trije čolni, 
namenjeni spustu po večjih ali 
manjših »brzicah« vodnega toka 
(rafte). Rafti za osem oseb so de-
ponirani v prostorih PGD Markov-
ci in so primerni za spust po strugi 
reke Drave. Vsi čolni so dobavljeni 
z vso varnostno opremo (čelade, 
reševalni jopiči, vrvi …) in priko-

lico za prevoz. Celotna vrednost 
investicije je okoli 20.000 evrov. 

Jeseni bodo lastniki 
prevzeli parcele v novi 
obrtni coni

V začetku avgusta pa se je zače-
lo težko pričakovano komunalno 
opremljanje obrtne cone Novi jork 
– IV. faza, in sicer vzhodno od ob-
stoječe cone, kjer je objekt družbe 
Vitiva. Pogodba za izvedbo del je 
že bila podpisana. Izvajalec del je 
Cestno podjetje Ptuj, pogodbena 
vrednost del je 428.700 evrov. 
Dela bodo končana predvidoma 
do konca avgusta, pridobitev upo-
rabnega dovoljenja pa se priča-
kuje v septembru. Nato bodo ko-
munalno opremljene parcele pre-
dane v uporabo novim lastnikom, 
ki so bili izbrani v okviru postopka 
javnega zbiranja ponudb.

Estera Korošec

Naslednji teden se šolarji vrača-
jo v šolske klopi. Olgičarji se nove-
ga šolskega leta toliko bolj veseli-
jo, ker bodo imeli po dolgih letih 
prizadevanj končno novo streho. 
Stara je bila povsem dotrajana. 
»Dela bodo nekoliko potegnili še 
v september. Vhod v šolo bo z 
Dravske ulice z igrišča. Pouk pa 
bo potekal nemoteno,« je termin-
ski plan pojasnila Helena Ocvirk, 
ravnateljica OŠ Olge Meglič. 

Na Cafovi ulici v mansardi ureja-
jo pisarne in kabinete, na Prešer-
novi pa poteka obnova ostrešja in 
prekrivanje strehe z opeko. »Dela 
bodo potekala v treh fazah, odkri-
li so en del strehe, ga sanirali in 
prekrili, nato bodo postopoma še 
ostali tretjini. Dela potekajo na vi-
šini, glede na dotrajanost ostrešja 
je potrebno ogromno dodatnih 
del in tudi dostop je mnogo težji.

Ampak bo,« se zaključka investi-

cije, ki je v teku, veseli Ocvirkova.
Nekaj težav so imeli med samo 

izvedbo del, in sicer zaradi nali-
vov, zatekanje vode je poškodo-
valo omet, a so to že sanirali.

Izvajalec del je podjetje MG 
Lesnina, ocenjena vrednost grad-
beno-obrtniških del po pogodbi 
je znašala 370 tisočakov, kar pa 
še zdaleč ni dokončna vrednost 
investicije. 

Dženana Kmetec

Markovci � V občini nekaj manjših pridobitev

V občini letos dve novi igrišči
V občini Markovci so tudi v poletnih mesecih v teku številne investicije. V Novi vasi pri 
Markovcih, južno od večnamenske dvorane, se je julija začela gradnja igrišča za nogo-
met in košarko. Na platoju bo mogoče organizirati tudi druge prireditve na prostem. 
Vrednost pogodbenih del je nekaj manj kot 60.000 evrov. Na javnem razpisu je bilo kot 
najugodnejše podjetje izbrano Asfalti Ptuj. 

Ptuj � Dela na OŠ Olge Meglič

Novo šolsko leto, nova streha
Na Ptuju je te dni pravo gradbišče. V teku je rekonstrukcija in dozidava OŠ Mladika, za-
čela so se rušitvena dela nekdanjega Koteksa, v centru mesta se podira Stara steklarska, 
sočasno se urejajo tudi okoliške ulice in Vrazov trg. H koncu pa se bliža še ena pomembna 
investicija, sanacija strehe OŠ Olge Meglič. Ta se bo sicer nekoliko zavlekla v september. 

Foto: ČG

»Pumptrack« stezo v Zabovcih nameravajo osvetliti za potrebe nočne vožnje. 

Foto: ČG 

Olgica končno dobiva novo streho.
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Oboje je po pojasnilu predse-
dnika uprave Marka Drobniča tudi 
razlog za padec prihodkov, ki so 
se v zadnjih dveh letih zmanjšali za 
skoraj 120 milijonov evrov: s 388 v 
letu 2018 na 268 milijonov evrov v 
letu 2020. Drobnič je navedel, da so 
bili že v obdobju pred pandemijo 
(2019) primorani zmanjšati proizvo-
dnjo primarnega aluminija, in sicer 
za 25 odstotkov. Razlog je bilo oh-
lajanje svetovnega gospodarstva, 
omejevanje proste trgovine in raz-
lične sankcije gospodarskih velesil, 
pa tudi neprimerljivo in nekonku-
renčno poslovno okolje v Sloveniji. 
Dodatno je proizvodnjo v elektro-
lizi oklestila pandemija in tako so 
lani primarni aluminij proizvajali 
na polovični zmogljivosti. V izogib 
rdečim številkam so po Drobniče-
vih besedah optimizacijo procesov 
in poslovanja začeli že konec leta 
2019. „Osnova optimizacije so bili 
znižanje stroškov, skrb za vzdrževa-
nje potrebnega obratnega kapitala 
in ohranjanje likvidnosti.“ 

Tudi začetek leta 2020 je bil zah-
teven, še posebej v obdobju prvega 
vala pandemije. „Z aktivnim pristo-
pom na vseh nivojih v tovarni ter 
ob pomoči državnih ukrepov nam 
je uspelo ohraniti praktično vsa de-
lovna mesta. To nam danes, ko so 
razmere diametralno nasprotne, 
kot so bile v enakem obdobju lani, 
omogoča, da izpolnimo naročila 
naših kupcev. Ti cenijo, da nismo 
odpovedali nobene dobave, kar se 
je odrazilo v povečanem obsegu in 
novih poslih. Izpolnjevanje naročil 
kupcev si štejemo za velik uspeh. 
Ohranjanje zdravja sodelavcev in 
neprekinjen proizvodni proces sta 
naša prioriteta, posredno je s tem 
povezano ohranjanje števila zapo-
slenih in doseganje pozitivnega po-
slovnega rezultata,“ je pojasnil šef 
Taluma Marko Drobnič in dodal, da 

so v času epidemije za ohranitev 
delovnih mest izkoristili za okoli šti-
ri milijone evrov državnih podpor. 
V plače zaposlenih niso posegali, 
razen vodstva, kjer so plače znižali 
do 30 odstotkov.

Reciklaža ne bo dovolj, 
elektrolize bo treba 
ohraniti

V Talumu težko čakajo dan, ko 
bo država uvedla fi nančno pod-
poro za proizvodnjo primarnega 
aluminija, tako imenovane CO₂ ku-
pone. „Po skoraj desetletju priza-
devanj, da Slovenija omogoči svoji 
energetsko intenzivni industriji to, 
kar konkurenti v EU že imajo, so se 
v zadnjem letu zgodili bistveni pre-
miki. Zakon o varstvu okolja ZVO-1, 
ki je začel veljati novembra, je po-
dal temelj za uvedbo mehanizma. 
Priprava uredbe, izvedbenega pod-
zakonskega akta, ki bo opredelila 
način in višino fi nančnih kompen-
zacij, je pripravljena in je v predno-
tifi kacijskem postopku pri Evropski 
komisiji, vir fi nančnih sredstev za 
kritje posrednih stroškov bo Sklad 
za podnebne spremembe,“ so 
razložili v kidričevskem podjetju in 
povedali, da je Slovenija edina čla-
nica EU s proizvodnjo aluminija, ki 
mehanizma fi nančnih kompenzacij 
za kritje posrednih stroškov emisij 
toplogrednih plinov še ni uvedla. 
„S tem postavlja proizvodnjo ma-
terialov v energetsko intenzivni in-
dustriji, še posebej aluminija, v ne-
konkurenčni položaj. Ta se z rastjo 
cen CO₂ kuponov, ki se jih na to 
industrijo prenaša preko porabe in 
cene energije, v zadnjih dveh letih 
izrazito stopnjuje. Več kot 60 od-
stotkov stroškov cene električne 
energije že predstavlja cena emi-
sijskih kuponov CO₂. EU je proizvo-
dnjo aluminija v Zelenem dogovoru 
prepoznala kot industrijsko pano-
go, ki jo želi zadržati in krepiti. Gle-
de na dejstvo, da je večino alumini-
ja v izdelke vgrajenih v povprečju 
več kot 10 let, samo z zapiranjem 
ciklov in reciklažo ne bomo mogli 
pokriti vseh potreb, zato bo treba 
ohraniti tudi proizvodnjo primarne-
ga aluminija.“

Mojca Zemljarič
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Prodaja rondelic za kozmetiko upočasnjenaProdaja rondelic za kozmetiko upočasnjena
Čeprav sta Evropa in svet še vedno v primežu pandemije, v Talumu pojasnjujejo, da so razmere na trgih 

letos dobre. Če se pogoji do konca leta ne bodo spreminjali, bi lahko dosegli prihodke na ravni leta 2019, 
ko so ti znašali 330 milijonov evrov. Višji letošnji prihodki so (bodo) predvsem rezultat višjih prodajnih 
cen, blagovni obseg proizvodnje pa medtem ostaja na ravni lanskoletnega. „Za večino naših prodajnih 
segmentov beležimo močno povpraševanje. V prvi polovici leta smo glede na plan nekoliko zaostali s 
prodajo rondelic, zlasti za resor kozmetične industrije, kjer je opaziti, da splošna potrošnja še ni na ravni 
pred pandemijo. Cena aluminija na londonski borzi je visoka, a še vedno rast cene aluminija zaostaja za 
ekstremno rastjo cen nekaterih drugih surovin in predvsem energije. Za izpolnjevanje naročil kupcev je 
zelo pomembno, da ohranimo zdravje sodelavcev in posledično neprekinjen proizvodni proces.“

Foto: ČG 

Slovenija � Novo za dijake in študente

Subvencionirane vozovnice po vsej državi 
Upravičenci do subvencioniranih vozovnic s 1. septembrom 
ne bodo več omejeni na relacijo od doma do šole, temveč bodo 
lahko v prostem času brez omejitev potovali na vseh relacijah 
medkrajevnega javnega prevoza potnikov v Sloveniji. Cena 
vozovnic bo pri tem ostala nespremenjena.

Dijaki, študenti in udeleženci izobraževanja odraslih bodo od 1. 
septembra dalje imeli na voljo mesečno ali letno vozovnico Slovenija. 
Strošek upravičencev pri nakupu vozovnice bo ostal enak, in sicer 25 
evrov za mesečno in 200 evrov za letno. Registrirani športniki bodo 
za mesečno subvencionirano vozovnico odšteli 20, za letno pa 160 
evrov.

Novost pri tem je, da bodo letne vozovnice odslej veljale 12 mese-
cev in le zgolj za šolsko leto. Posledično se tako ukinja poletne vozov-
nice ter razrede oddaljenosti, je še pojasnil Vrtovec.

S takšno poenostavitvijo sistema bodo zagotovili, da bodo lahko 
dijaki in študentje z isto vozovnico potovali tudi v primerih, ko ima iz-
obraževalni zavod programe na različnih lokacijah, na praktično uspo-
sabljanje in na različne interesne dejavnosti v prostem času.

Foto: ČG

»Poenostavitev in pocenitev vozovnic bo koristila torej zlasti tis-
tim, ki so zaradi različnih vzrokov imeli pravico do več vozovnic, ker 
so bivali na več naslovih, se izobraževali hkrati na dveh univerzah in 
podobno. Poenostavil se bo tudi nakup vozovnic, ker ne bo več treba 
izbirati vstopne in izstopne postaje. Tistim, ki bi se med šolskim letom 
preselili, zamenjali izobraževalni zavod ali bi želeli spremeniti potek 
voženj in dodati novo postajališče, pa ne bo treba spreminjati vozov-
nice,« je dejal infrastrukturni minister.

Obenem poenostavljajo celoten postopek nakupa. Upravičenci 
bodo vlogo lahko oddali z uporabo svoje e-identitete (digitalno po-
trdilo ali smsPASS) preko spletnega portala eUprava. Po prijavi se ta 
vloga samodejno predizpolni Upravičenec v nekaj minutah prejme od-
govor, ali je bila vloga odobrena ali ne. 

Nakup vozovnice bo še naprej mogoč tudi fi zično. Prodaja enotnih 
subvencioniranih vozovnic integriranega javnega potniškega prome-
ta (IJPP) se bo začela v sredo, 25. avgusta.

Tudi družinske vikend vozovnice
Vrtovec je obenem predstavil že uvedene družinske vozovnice za 

potovanje v dela prostih dneh. Cilj je spodbujanje uporabe javnega 
prevoza in omogočiti družinam oziroma skupinam z otroki, da lahko 
potujejo na izlete in počitnice bolj ugodno kot pa z osebnim avtomo-
bilom.

Pri tem sta na voljo družinska vozovnica za pet oseb in družinska 
vozovnica za 10 oseb. V obeh primerih mora biti vsaj en od otrok star 
do 14 let. Cena prve je 15, druge pa 30 evrov. Vozovnici veljata do pet 
dni in se lahko koristita ob sobotah, nedeljah in praznikih ter omogo-
čata neomejeno potovanje po krajevnih linijah na ozemlju Slovenije.

Uvedli so tudi vikend vozovnice s 75-odstotnim popustom za enkra-
tne vožnje na določeni relaciji, dnevne vozovnice na določeni relaciji 
in tudi vozovnice Slovenija, ki omogočajo neomejeno število potovanj 
na medkrajevnih linijah po Sloveniji.

Na ministrstvu za infrastrukturo so v začetku meseca pripravili ter 
na portalu za javna naročila in na portalu EU objavili tudi razpis za po-
delitev koncesij za izvajanje gospodarske javne službe javni potniški 
promet.

Razpis predvideva izboljšanje ponudbe javnega prevoza potnikov 
z avtobusi, saj za 20 odstotkov povečuje obseg javnega potniškega 
prometa v Sloveniji. Povečanje obsega je namenjeno predvsem za iz-
boljšanje ponudbe prevozov za zaposlene, za boljšo povezanost ob-
močij z velikim številom dnevnih migrantov in za izboljšanje povezav s 
turističnimi središči. S spremembami želijo doseči, da se javni potniški 
promet okrepi in postane hrbtenica prevozov med celotnim prebival-
stvom Slovenije, je še dejal Vrtovec.

Sta

Spodnje Podravje � Talum: v dveh letih 120 milijonov evrov manj prihodkov

Proizvodnja v elektrolizi na polovici zmogljivosti
Poslovanje kidričevskega Taluma, ki daje kruh okoli 1.200 sodelavcem, nanj so vezani tudi številni dobavitelji, izvajalci 
storitev in drugi partnerji, sta v minulem obdobju zaznamovala predvsem zmanjšanje obsega proizvodnje primarnega 
elektroliznega aluminija in delo v razmerah pandemije.

Foto:ČG

V Talumu so lani proizvedli 115.000 ton izdelkov iz aluminija. Za 45 odstotkov izdelkov so uporabili lastni ele-
ktrolizni aluminij, preostalih 55 odstotkov so proizvedli iz kupljenega odpadnega in procesnega aluminija, ki so 
ga pretalili oziroma reciklirali. Proizvodnja primarnega aluminija je bila lani glede na proizvodne zmogljivosti le 
50-odstotna. Elektroliznega aluminija so pridelali 50.185 ton, kar je 26 odstotkov manj kot v letu 2019.

Računajo na 
evropska 
razvojna 
sredstva

„Nadaljujemo z 
izvajanjem načrtovane 
transformacije v smislu 
uporabe večjega deleža odpadnega 
in predelanega aluminija za izdelke z večjo dodano vrednostjo. 
Za uresničitev trajnostnega prestrukturiranja z razogljičenjem 
potrebujemo podporne mehanizme za zagotavljanje 
konkurenčnosti in dostop do evropskih razvojno-investicijskih 
sredstev. Brez obojega proizvodnja in transformacija nista možni. 
Projekte za uresničevanje strateških smernic imamo v Talumu 
pripravljene, računamo, da bomo pridobili tudi sredstva, ki jih 
za okrevanje, odpornost in zeleno transformacijo namenja EU. 
Ocenjena vrednost projektov za naslednjih pet let je sto milijonov 
evrov,“ je poudaril predsednik uprave Taluma Marko Drobnič.

Foto: ČG
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Znesek je torej odvisen od tega, 
v kako veliki meri je posamezna 
učiteljica naklonjena učenju s po-
močjo delovnih zvezkov. Ob tem 
se postavlja vprašanje, ali bi moralo 
pristojno ministrstvo v prihodnje 
določiti, pri katerih predmetih se 
morajo delovni zvezki uporabljati. 
Dobrodošlo bi bilo morebiti tudi, da 
bi se uskladili z založniki in pregle-
dali ustreznost in primernost delov-
nih zvezkov. S tem bi lahko pripo-
mogli k njihovi racionalnejši izbiri.

Kot je razvidno iz razpredelni-
ce, bodo starši za nakup delovnih 
zvezkov, ki jih potrebuje učenec 

4. razreda, plačali od 40 do največ 
90 evrov – odvisno od tega, kate-
ro šolo obiskujejo. V zadnji triadi 
osnovne šole je strošek delovnih 
zvezkov še višji. 

Znesek povišajo še 
delovni zvezki za 
neobvezne predmete

V zneskih posamezne šole so za-
jeti samo delovni zvezki za obvezne 
predmete (slovenščina, matema-
tika, naravoslovje in tehnika, druž-
ba, angleščina, likovna umetnost, 
glasbena umetnost). Tisti učenci, ki 

bodo v novem šolskem letu obisko-
vali npr. neobvezna izbirna predme-
ta nemščino in tehniko, bodo mo-
rali imeti še najmanj dva dodatna 
delovna zvezka (delovni zvezek za 
nemščino stane 15,90 evra, za teh-
niko pa 18 evrov), kar znese 33,90 
evra. K navedenim zneskom je tre-
ba prišteti še strošek ostalih šolskih 
potrebščin, kot so zvezki, nalivno 
pero, lepilo, škarje, barvice, svinč-
niki, ravnila, šestilo, radirka, šilček, 
copati in športna oprema. Če je 
treba kupiti še šolsko torbo, znesek 
za nakup šolskih potrebščin krepko 
presega 200 evrov na otroka.

V 4. razredu OŠ 
Cirkovce le nekaj 
delovnih zvezkov

Najmanj delovnih zvezkov potre-
bujejo učenci v OŠ Cirkovce, saj uči-
teljica 4. razreda meni, da jo delov-
ni zvezki omejujejo pri izvajanju so-
dobnih načinov poučevanja, zato 
uporablja učbenike, učenci pa si 
potrebne vaje zapisujejo v zvezek. 
Učenci imajo delovni zvezek samo 
pri matematiki ter naravoslovju in 
tehniki, kar je dovolj. Po besedah 
ravnateljice Ivanke Korez je v tem 
primeru več kopiranih učnih listov, 
po drugi strani pa imajo več časa za 
druge oblike učenja, kot so ekspe-
rimentalno delo, govorni nastopi, 
sodelovalno učenje, samostojno 
učenje, debatne ure, branje in pri-
povedovanje.

Kot je pojasnila Korezova, tako 
kot drugod tudi na njihovi šoli učbe-
nike in delovne zvezke izberejo uči-
telji samostojno, sezname pa nato 
potrdijo še starši. »Učitelji imamo za 
svoje delo vsako leto na razpolago 
nove učbenike in delovne zvezke 
različnih založb. Glede na njihove 
potrebe in način poučevanja se od-
ločijo za tisto založbo, ki se najbolj 

približa njihovemu učnemu načrtu 
in načinu poučevanja,« je povedala 
Korezova in dodala, da se je v času 
dela na daljavo pokazala prednost 
delovnih zvezkov, saj so lahko 
učenci doma samostojno reševali 
naloge in tako utrjevali znanje.

Ali delovni zvezek 
omejuje učenca in 
učitelja?

Na OŠ Olge Meglič Ptuj imajo 
učenci delovni zvezek pri treh pred-
metih: matematiki, tujem jeziku 
ter naravoslovju in tehniki. Učitelji 
pri izbiri upoštevajo priporočila Za-

voda RS za šolstvo in cilje učnega 
načrta. »Dogaja se, da delovni zve-
zek omejuje učenca v njegovem 
razmišljanju, saj gre pogosto le za 
dopolnjevanja nalog oz. njihovo 
reševanje. Brez delovnega zvezka 
imata učitelj in učenec več prilož-
nosti za drugačne oblike učenja, ki 
spodbujajo učenčevo razmišljanje, 
ustvarjalnost, lastno odgovornosti 
do učenja, učenci več pišejo, sami 
delajo zapiske, miselne vzorce … Po 
drugi strani je tudi učitelj veliko bolj 
avtonomen, ustvarjalen in razisko-
valen,« je povedala Helena Ocvirk, 
ravnateljica OŠ Olge Meglič Ptuj. 
Po njenem mnenju so sicer delovni 
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Pred začetkom novega šolskega leta je treba pripraviti še šolsko torbo. Za mnoge družine je nakup delovnih zvezkov in ostalih 
šolskih potrebščin veliko fi nančno breme; letos morda vsaj nekoliko manj, saj za delovne zvezke lahko porabijo turistične bone. 
Do tretjega razreda delovne zvezke sicer še fi nancira Ministrstvo za šolstvo izobraževanje in šport, nato pa se morajo starši 
znajti vsak po svoje. Ker učitelji nabor delovnih zvezkov določijo avtonomno, so zneski za nakup delovnih zvezkov za obvezne 
predmete od šole do šole zelo različni.

Spodnje Podravje � Seznami delovnih zvezkov od šole do šole zelo različni

Za delovne zvezke v nekaterih šolah le 40, v drugih tudi 

Učitelji učno gradivo izbirajo sami. 

Foto: ČG

Če je delovni zvezek uvrščen na seznam gradiv, se mora uporabljati in naj bi bil ob koncu šolskega leta izpolnjen 
vsaj 75 odstotkov. 

V zadnjih dneh pred začetkom šole boste v Qcen-
tru našli vse, kar potrebujete za uspešen začetek 
novega šolskega leta. 
V trgovini Pami je na voljo velika izbira čevljev, pa 
tudi šolski copati, copati za športne aktivnosti in 
prosti čas. Sveži modeli športne obutve in obutve 
za prosti čas so na voljo v prodajalni Pitarosso.
Vse za športne navdušence najdete v trgovinah 
Sportsdirect in Tomas sport, v prodajalnah Sin-
say in Pepco pa vas čakajo oblačila za otroke, 
da bodo le-ti v novo šolsko leto vstopili modno 

oblečeni. V prodajalni Bags and more je na vo-
ljo vse, kar šolarji potrebujejo ob začetku šole – 
predvsem kakovostne šolske torbe in nahrbtniki. 
V trgovini Gamp boste našli ženska in moška 
oblačila višjega kakovostnega razreda, še zmeraj 
pa pri njih velja 60-odstotni popust na vsa oblači-
la s kratkimi rokavi, za jesenska oblačila pa že po-
nujajo 20-odstotni popust. 
V trgovini KIK velja načelo ''cena pove vse''. O 
tem se boste lahko prepričali takoj, ko boste sto-

pili na otroški oddelek– po izjemno ugodnih ce-
nah so na voljo jesenska oblačila za vstop v šolo, 
pa tudi odrasli boste zase v Kiku našli modna in 
cenovno ugodna oblačila.
V prodajalni NKD je že vse odeto v jesenske bar-
ve – zakaj se ne bi v takšnem stilu oblekli tudi vi 
– ženske, moški in otroci boste pri njih našli obla-
čila za prosti čas, šport in vse druge priložnosti.
Do 19. 9. ob nakupu v NKD dobite bon za 20 % 
popusta na celoten znesek ob naslednjem naku-

pu, ki ga boste opravili po 20. septembru, v teku
pa je tudi akcija 3 za 2, ki velja za vse otroške ma-
jice z dolgimi rokavi po 3,99 evra – izberete tri iz-
delke po tej ceni, plačate pa samo dva. 
V trgovini MANA so pripravljeni na jesen, saj so
njihove police bogato založene z dekliškimi, fan-
tovskimi, moškimi in ženskimi oblačili. Na vso po-
letno kolekcijo nudijo 70 % popusta, ob nakupu
otroških pižam in spodnjega perila pa 20 ali 30 %
popusta pri nakupu dveh ali treh izdelkov.

Vse za modno in udobno jesen – v Qcentru Ptuj
V največjem nakupovalnem središču na Ptuju, v Qcentru na Puhovi, je pred iztekom poletja izjemno živahno. Že to soboto bo ob 10. uri zaključek velike poletne
akcije. Izmed vseh, ki ste med poletjem v skrinjico na odru oddali kupončke, bomo izžrebali dobitnike lepih nagrad – to so 1x Android TV Toshiba, 1x moško kolo,
1x žensko kolo, 1x otroško kolo ter 25x Qcenter boni za 20 evrov. Dogajanje bodo popestrili nastopi plesnih parov in skupin plesne šole Samba, ki v začetku sep-
tembra odpira svoja vrata v Qcentru Ptuj.
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zvezki odlični pripomočki za utrjeva-
nje znanja, pri matematiki in tujem 
jeziku pa učinkovito učno gradivo. 

Ravnatelj OŠ z 
najdražjim paketom: 
»Delovni zvezki so 
nepotrebni.«

Starši, katerih otroci obiskuje-
jo 4. razred OŠ Starše, bodo za 
delovne zvezke odšteli največ, in 
sicer okoli 90 evrov. Pri slovenšči-
ni bodo tako učenci na OŠ Starše 
uporabljali delovni zvezek Gradim 
slovenski jezik, pri matematiki Svet 
matematičnih čudes in Računanje 

je igra, tudi pri angleščini, glasbi ter 
naravoslovju in tehniki se bodo učili 
s pomočjo delovnega zvezka.

Kot je pojasnil Franc Kekec, rav-
natelj OŠ Starše, so delovni zvezki 
poglavje zase od šole do šole. Kljub 
temu da je treba za pouk v četrtem 
razredu na njihovi šoli kupiti kar ne-
kaj delovnih zvezkov, pa je mnenje 
ravnatelja o njihovi uporabi precej 
drugačno: »Po mojem so delovni 
zvezki nepotrebni. Učenci naj čim 
več pišejo z roko, tudi domače na-
loge. Sicer pa se nekateri delovni 
zvezki lahko uporabljajo tudi več 
kot eno šolsko leto in je potem 
omenjeni »strošek« drugačen,« je 

še dodal Kekec. To sicer lahko drži, 
vendar smo v naši razpredelnici 
primerjali izključno cene delovnih 
zvezkov za obvezne predmete, ki 
jih morajo starši kupiti. 

Nekateri starši si želijo 
več, drugi manj učnega 
gradiva

Na petih osnovnih šolah starši 
za delovne zvezke plačajo okoli 80 
evrov, med njimi je tudi OŠ Hajdi-
na, kjer je njihova izbira v domeni 
strokovnih aktivov. Prvi kriterij je 
po besedah ravnatelja Mitja Vidovi-
ča izbira najprimernejšega gradiva 
glede na želene cilje standardov 
znanja, pomemben je tudi učiteljev 
osebni izbor glede na njegov peda-

goško-didaktični pristop in razred, 
ki ga poučuje: »Mnenje in želje 
staršev so zelo različni, poskušamo 
najti srednjo pot. Nekateri si želijo 
obsežnejša gradiva, nekateri manj, 
mislim, da sama cena ne sme biti 
glavni dejavnik, predvsem mora 
biti prioriteta končno usvojeno 
znanje na učinkovit način. V ne-
katerih razredih so zneski višji od 
povprečja, drugje malo manj. Ko 
so zneski nekoliko višji, je to pred-
vsem zato, ker gre za samostojne 
delovne zvezke, ki velikokrat na-
domestijo učbenik in ostane učno 
gradivo učencu tudi v prihodnje.« 

V prihodnje nameravajo posto-
poma zmanjšati količino kupljenega 
gradiva in s tem tudi stroške. Želijo 
si namreč, da bi učenci čim več časa 

preživeli na prostem, se učili v nara-
vi, hkrati pa pridobivali znanja tudi 
z uporabo sodobnih informacijskih 
kanalov. »V ta namen spodbujamo 
sodobne metode poučevanja, ki 
vključujejo večjo vključenost učen-
cev v učni proces, tudi sodelovanje 

pri sami pripravi in izvedbi učnega 
procesa, kar seveda pomeni, da 
učitelji pripravljajo čim več lastnega 
gradiva. To pa ne gre naenkrat, za 
to je potreben čas in nova znanja,« 
je še dodal Vidovič.

Estera Korošec
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Korezova: »Učbenikov in delovnih 
zvezkov je preveč na izbiro«

»Na posamezni šoli se uporabljajo tisti delovni zvezki, ki jih 
predlaga učitelj (večinoma pri slovenščini, matematiki in tu-
jem jeziku). Menim, da je raznolika ponudba dobrodošla, a v 
primeru učbenikov in delovnih zvezkov je tega preveč, saj gre 
v veliki meri za zaslužke založb. Izbira največ treh različnih 
gradiv za posamezni predmet bi bila z vidika avtonomije učite-
lja dobrodošla, šolsko ministrstvo pa bi moralo regulirati cene 
tako, da bi istovrstni učbeniki in delovni zvezki imeli enako 
ceno,« je povedala Ivanka Korez, ravnateljica OŠ Cirkovce.

Foto: ČG

Bi lahko nekatere osnovne šole zmanjšale število delovnih zvezkov?

Kljub precej neugodnim (epidemiološkim) razmeram in ukrepom v prvi polovici leta je Ptuj do 
konca junija letos obiskalo 4.425 turistov. V poletnih mesecih se je pozitiven trend še nadgra-
dil. Po podatkih Zavoda za turizem Ptuj so turistične kapacitete trenutno povečini polno za-
sedene. Seveda tudi po veliki zaslugi turističnih bonov, saj dve tretjini gostov predstavljajo 
domači turisti. Unovčenih je bilo za več kot dva milijona evrov turističnih vavčerjev. Po »za-
slugi« korone pa mesto obiščejo tudi turisti, ki jih sicer najbrž ne bi bilo …

100 evrov

Ptuj � Unovčenih za 2 milijona evrov turističnih bonov

To poletje občasno polne prav vse turistične kapacitete v mestu

Foto: ČG

»Po uradnih statističnih podat-
kih, ki so trenutno dostopni zgolj 
do junija, je v prvi polovici leta Ptuj 
zabeležil 4.425 prihodov in 10.515 
prenočitev. Pri tem je smiselno iz-
postaviti, da so večji namestitveni 
obrati na destinaciji vključno z 
največjim ponudnikom turističnih 
kapacitet Termami Ptuj svoja vrata 
odprli šele v začetku junija. V pri-
merjavi z letom 2020 smo v juniju 
2021 zabeležili 63 % več prihodov 
in 66 % več prenočitev, pri čemer 
so skoraj dve tretjini obiskovalcev 
predstavljali slovenski gostje,« je 
statistične podatke obiskanosti 
za letošnje leto komentirala Katja 
Ertl iz Zavoda za turizem Ptuj. Še 
bolj zgovorni bodo seveda podatki 
zasedenosti za poletje, ki še niso 
znani, a bodo, kot vse kaže, zelo 
spodbudni. 

Občasno v mestu ni bilo 
možno dobiti proste 
postelje

Po podatkih Zavoda za turizem 
Ptuj je zasedenost turističnih ka-
pacitet v poletnih mesecih na 

Ptuju med 80 in kar 100 %. »Pri 
poizvedbah za nočitve, ki jih op-
ravljamo za obiskovalce TIC-a, 
opažamo, da je bilo v avgustu, kar 
nekaj terminov, ko so bile vse na-
mestitve v destinaciji zapolnjene 
in so bili primorani iskati preno-
čišče izven destinacije,« ugotavlja 
Ertlova. Slovenski turisti na Ptuju 
močno prednjačijo, med tujimi 
obiskovalci pa prevladujejo Nem-
ci, Poljaki, Čehi in Avstrijci. Sloven-
ski gosti so junija v najstarejšem 

slovenskem mestu v povprečju 
preživeli 2,6 dneva, tuji nekoliko 
manj, dva dneva.

Gostje, ki jih brez bonov 
na Ptuju sploh ne bi 
bilo …

Od junija lani do 20. avgusta 
letos je bilo na Ptuju unovčenih 
14.953 turističnih bonov v vred-
nosti 2.011.136 evrov. Gre le za lan-
skoletne bone. Ertlova zadovoljno 

ugotavlja, da se Ptuj s tem uvršča 
na tretje mesto med slovenskimi 
mestnimi občinami: »Slovenski 
turisti in obiskovalci predstavljajo 
pomemben segment obiskoval-
cev, ki smo mu letos posvečali po-
sebno pozornost pri promocijskih 
aktivnostih. Ob tem pa so spod-
budna opažanja ponudnikov v 
starem mestnem jedru, da je kljub 
posebnim razmeram, ki so omeji-
le mednarodni turizem, v letošnji 
strukturi gostov ob slovenskih in 

tranzitnih turistih opaziti vedno 
večji delež turistov iz Francije, 
Španije in Belgije, ki zaradi števil-
nih omejitev pri potovanjih v od-
daljene, čezoceanske destinacije, 
iščejo nove, neodkrite destinacije 
znotraj Evrope. Gre za segment 
turistov, ki jih pritegne lepo ohra-
njeno zgodovinsko mestno jedro, 
vinsko-kulinarična ponudba in 
možnosti za raziskovanje okoliš-
kih krajev.«

Ptuj s svojo okolico ima zagoto-

vo veliko ponuditi z vidika turizma. 
Domače turiste pa morda prepri-
čajo tudi zmerne in normalne cene 
nočitvenih kapacitet. Za razliko od 
obmorskih mest, raznih termalnih 
središč in podobno so te še ved-
no – kljub bonom – realne. Za eno 
nočitev za dve osebi bi ta konec 
tedna odšteli od 60 do 92 evrov. 
Višja je le cena v Termah Ptuj, kjer 
pa je v ceno vračunana še vstopni-
ca za Termalni park.

Dženana Kmetec

Cena delovnih zvezkov za četrtošolce v 
šolskem letu 2021/22

(V ceno so všteti samo delovni zvezki za obvezne predmete)

OSNOVNA ŠOLA Znesek v evrih
OŠ Cirkovce (Kidričevo) 36,60
OŠ Benedikt 45,85
OŠ Breg (Ptuj) 50,30
OŠ Ormož 51,00
OŠ Majšperk (PŠ Ptujska Gora in Stoperce) 51,70
OŠ Olge Meglič (Ptuj) 53,70
OŠ Destrnik - Trnovska vas 54,00
OŠ dr. Franja Žgeča (Dornava) 56,00
OŠ Gorišnica 57,50
OŠ Kidričevo 58,90
OŠ Jožeta Hudalesa (Jurovski Dol) 59,40
OŠ Ljudski vrt (Ptuj) 60,50
OŠ Dr. Jožeta Pučnika (Slov. Bistrica) 63,00
OŠ Mladika(Ptuj) 63,90
PŠ Lovrenc na Dr. polju (Kidričevo) 65,00
OŠ Juršinci 65,00
OŠ Žetale 68,65
OŠ Cirkulane-Zavrč 69,90
OŠ Markovci 71,00
OŠ Središče ob Dravi 71,00
OŠ Lenart 74,90
PŠ Marjeta (Starše) 75,15
OŠ Podlehnik 79,50
OŠ Sveta Ana v Slovenskih goricah 80,00
OŠ Hajdina 80,10
OŠ Videm (PŠ Sela in Leskovec) 81,00
OŠ Cerkvenjak-Vitomarci 81,00
OŠ Sveta Trojica v Slov. Goricah 81,80
OŠ Miklavž pri Ormožu 83,30
OŠ Sveti Tomaž 87,45
OŠ Starše 92,05

Vir: DZS, Emka

Vrednost in količina unovčenih turističnih bonov 
od 19. 6. 2020 do 20. 8. 2021

OBČINA Št. unovčenih bonov Znesek unovčenih bonov 
Ljubljana 23.161 3.106.765 
Maribor   9.820 1.213.064 
Kranj   2.184    304.473 
Koper 51.363 6.877.775 
Celje   1.771    193.304 
Novo mesto   6.146    745.351 
Velenje   2.551    301.397 
Nova Gorica   6.678    731.816 
Ptuj 14.953 2.011.136 
Murska Sobota   5.094    622.445 
Slovenj Gradec   3.670    431.015 

Vir: FURS

Foto: ČG 

Na Ptuju največ domačih turistov, pa tudi nekaj takih, ki jih je pripeljala ravno »korona« oziroma omejitve, 
povezane z epidemijo. 
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Zato ne preseneča, da je zlasti v 
zadnjih nekaj desetletjih pozornost 
tistih, ki si pripravljajo dober kom-
post ali visoko kakovosten dodatek 
k zemlji, vse bolj usmerjena k tako 
imenovanem vermikompostira-
nju ali po domače kompostiranju 
z deževniki. Metoda je tehnično 
preprosta in učinkovita, pravijo na 
KGZS Zavodu Ptuj, ki skupaj z vo-
dilnim partnerjem ZRS Bistra Ptuj 
in Inštitutom za kemijo, ekologijo, 
meritve in analitiko Ikem sodeluje-
jo v projektu Vzpostavitev trajno-
stno rodovitne zemlje z uporabo 
domačega vermikomposta. Vanj so 
pilotno vključene tri kmetije, in sicer 
Manfreda Jakopa iz Biša v občini 
Trnovska vas, biodinamična kmetija 
Primoža Kelenca iz Stojncev v občini 
Markovci in ekološka kmetija Zvon-
ka Pukšiča s Koga v občini Ormož. 

Šoti podobno gnojilo
V projektu, ki ga vodi Nataša 

Belšak Šel iz Bistre, bodo na ome-
njenih treh kmetijah iz organskih 
odpadkov izvedli proces vermi-
kompostiranja. S pomočjo dežev-

nikov je namreč mogoče dobiti 
dobro gnojilo, ki povečuje imunski 
sistem rastlin, saj vsebuje veliko 
kalija, magnezija, dušika in fosfor-
ja. Na koncu dobimo šoti podoben 
material. Po besedah ptujskega 
kmetijskega svetovalca Jožeta Mu-
rka tak kompost poleg dostopnosti 
hranil rastlinam vsebuje še rastne 
hormone in huminske kisline, ki 
služijo kot regulatorji rasti, zato je 
tudi zelo priporočljiv kot organsko 
gnojilo pri ekološkem kmetova-
nju. Raziskave različnih avtorjev 
so tudi pokazale, da lahko upora-
ba vermikomposta poveča kalitev 
semen, vegetativno rast pridelkov 
in poveča donosnost brez slabega 
vpliva na zdravje in plodnost tal. 
Dodajanje vermikomposta je lahko 
v pomoč pri ohranjanju zdravja in 
rodovitnosti tal, saj z njegovim do-
dajanjem izboljšujemo fi zikalne, ke-
mijske in biološke lastnosti zemlje.

Naši odpadki so njihova 
hrana

Lahko bi celo rekli, da so ta mala 
bitja rojena za to, da razkrajajo 

tako naravne odpadke kot kuhinj-
ske odpadke in da je pravzaprav 
zelo malo tistega, česar deževniki 
ne bi mogli prebaviti. Skratka naši 
odpadki so njihova hrana. Med 
njimi jim najbolj teknejo čajni fi l-
tri, zdrobljene jajčne lupine, kavni 
ostanki in fi ltri, kruh, krekerji in ži-
tarice, tudi stare in plesnive, listje 
in trava brez pesticidov, sadje, ze-
lenjava pa tudi razne sladice. Manj 
primerni za vermikompostiranje 

so barvani papir, čebula in česen, 
meso, ribe in kosti, mlečni izdelki, 
zelo slani ostanki hrane in živalski 
iztrebki.

A v material, ki ga želimo ver-
mikompostirati, še ne naselimo 
deževnikov, razlaga Murko. »Kom-
post mora namreč najprej skozi 
fazo vročega kompostiranja. Kup, 
ki smo ga pripravili, namreč dose-
že tudi temperaturo do 55 stopinj 
Celzija, zato najprej počakamo, da 

se kup v notranjosti ohladi na 35 
stopinj ali manj, saj deževniki vi-
sokih temperatur ne preživijo. Do 
hladne faze kompostiranja lahko 
traja tudi mesec dni, material, ki je 
bil ves čas pokrit s črno folijo, pa 
je šele takrat pripravljen na prihod 
deževnikov. Po pol leta bodo pre-
delali nekaj centimetrsko zgornjo 
plast, ki jo pograbimo na stran, s či-
mer imamo nadzor nad kakovostjo 
materiala in predvsem nad 'slepimi 

potniki' oziroma škodljivci, kot so 
denimo bramorji, strune in ličinke 
majskega hrošča.«

Vermikompost, pridobljen v 
sklopu pilotnega projekta, bo 
uporabljen na treh njivah, ob kon-
cu pa bodo predstavili rezultate s 
smernicami pridelave in uporabe 
vermikomposta na kmetijah, pri-
delavo pa bodo tudi ekonomsko 
ovrednotili.

Senka Dreu

Spomnimo, da so aktivisti več 
mesecev v lanskem in letošnjem 
letu spremljali stanje na farmi, ki 
letno vzredi 15.000 sesnih pujskov, 
posnetki pa so razkrili trpljenje 
živali in bivanje v nemogočih po-
gojih. Pretresljiv je pogled na 200 
kilogramov težke samice, ki se 
med umetno oploditvijo, pozno 
brejostjo ter med in po prasitvi kar 
dva meseca stiskajo v boksih, ki 
niso večji od 1,3 m2 in v katerih se 
ne morejo niti premakniti, kaj šele 
skrbeti za naraščaj. Zato ne pre-
seneča visoka smrtnost. Posnetki 
prikazujejo tudi veliko mrtvoroje-
nih prašičkov, včasih kar cela legla, 
množično tam umirajo tudi majhni 
pujski, neprofi tabilne mladiče pa 
rutinsko ubijajo z metanjem ob tla. 
Tu so še neoskrbljene rane in hujše 
poškodovane živali, ki niso delež-
ne nobene veterinarske oskrbe ...

Tako pač je v 
prašičereji?

Člani AETP sprva niso želeli raz-
kriti imena farme, na kateri so nas-
tali na skrivaj posneti pretresljivi 
prizori, saj njihov cilj ni bil »križati« 
točno določenega rejca, ampak 
pokazati na rejske prakse ne le v 
Sloveniji, ampak mariskje v EU. 
Toda kaj kmalu je v javnost pricur-

ljalo, da gre za farmo Ljutomerčan 
iz Ljutomera v lasti vinarske druži-
ne Puklavec.

Tam so se najprej zavili v molk, 
nato zanikali, da bi posnetki nastali 
pri njih, slednjič pa je direktor Miha 
Kuhar priznal, da del posnetkov je 
z njihove farme. Zadevo je že prija-
vil policiji, da ugotovi, kdo je brez 
dovoljenja snemal pri njih in s tem 
ogrožal biovarnost, vložil pa naj 
bi tudi tožbo proti neznani osebi. 
Da so posnetki narejeni tako, da 
izpadejo ekstremno, je še dodal, 
hkrati pa zagotovil, da njihova reja 
ne odstopa od drugih po svetu, z 
drugimi besedami, da tako pač je v 
prašičereji. 

Brez večjih 
nepravilnosti

Z rezultati inšpekcijskega nadzo-
ra so mu več kot očitno prikimali 
tudi na Upravi za varno hrano, 
veterinarstvo in varstvo rastlin 
(UVHVVR), kjer so »takoj pristopili 
k preverjanju pristnosti posnetka 
in ugotavljanju dejanskega stanja 
na terenu«, vendar »v času nadzora 
niso ugotovili večjih nepravilnosti«. 
Kaj po terminologiji uprave pome-
nijo večje ali manjše nepravilnosti, 
nam ni uspelo izvedeti, a v nada-
ljevanju poročila piše, da so »na 
posnetku intenzivne reje prašičev 
na farmi za reprodukcijo prikazana 

sporna ravnanja oziroma kršitve za-
konodaje s področja zaščite živali«.

Uvedli so izredni inšpekcijski nad-
zor, ki so ga trije uradni veterinarji 
opravili v več dneh, v tem času pa 
pregledali opremo, prostore, ži-
vali, preverili postopke čiščenja in 
vzdrževanja, opravili pa tudi pre-
gled higienskih razmer, oceno po-
stopkov dobre kmetijske prakse ter 
pregled dokumentacije in evidenc. 

»V zvezi z dobrobitjo živali so bila 
ugotovljena neskladja glede name-
stitve igral oziroma materiala za 
zadostitev etoloških potreb in upo-
rabe stelje v posameznih boksih. 
Sprejeti so bili vsi potrebni ukrepi za 
zagotovitev skladnosti in odpravo 
ugotovljenih nepravilnosti. Uveden 
je bil prekrškovni postopek,« piše v 
poročilu, na koncu pa tudi uprava 
podvomi o verodostojnosti posnet-

kov, saj »na podlagi pregleda na go-
spodarstvu in opravljenih razgovo-
rov za določene dele posnetka ne 
moremo potrditi, da so bili posneti 
na omenjeni farmi«.

Inšpektorji so jim dali 
štiri dni časa

Po oceni UVHVVR je splošno sta-
nje na gospodarstvih, kjer redijo 
prašiče, zadovoljivo. »V Sloveniji 

Foto: Bodieko

Deževniki so zelo koristne živali, ki obogatijo zemljo. 

Foto: AETP

Trda in umazana tla, živ in mrtev prašiček ob materi – takšna naj bi bila realnost slovenske prašičereje, pravijo v 
društvu Projekt transparentnosti živalskih obratov (AETP).

Foto: AETP

Neoskrbljena vneta zaležanina

Že znameniti Charles Darwin se je v svoji knjigi o nastaja-
nju rodovitne prsti s pomočjo deževnika, ki je kot njegovo 
zadnje znanstveno delo izšla leta 1881, spraševal, ali je kje 
sploh še kakšno bitje, ki bi imelo pomembnejšo vlogo za 
zgodovino sveta. Danes mu strokovnjaki prikimavajo in 
deževnika poleg čebele postavljajo na piedestal pomemb-
nih za obstoj našega planeta.

Potem ko je društvo Projekt transparentnosti živalskih obratov (AETP) junija letos šoki-
ralo javnost z objavo posnetkov grozljivih razmer, ki vladajo na eni večjih prašičjih farm 
v Sloveniji, so šle aktivnosti, kot kaže, po poti pometanja pod preprogo oziroma relativi-
ziranja problema v smislu ustaljenih praks.

Sp. Podravje � Do trajnostno rodovitne zemlje z domačim vermikompostom

Kompostiranje s čudodelnimi deževniki

Ljutomer � Ker jim niso verjeli, so aktivisti objavili še več posnetkov s prašičje farme Ljutomerčan

Inšpektorji podvomili, a aktivisti stojijo za verodostojnostjo       
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Sindikat kmetov Slovenije: 
Povsod so jastrebi, tudi v 
kmetijstvu

V Sindikatu kmetov Slovenije se jezijo nad ne-
pooblaščenimi vdori posameznikov na kmetije 
in od pristojnih zahtevajo, da ustrezno ukrepa-
jo. »Ne gre samo za primer Ljutomerčan, ki je 
v javnosti vzbudil največ pozornosti, aktivisti 
se prosto sprehajajo tudi po drugih kmetijah. 
Samo letos so nedovoljeno vstopili v hleve pi-
ščančje farme na Dolenjskem, pojavili so se na 
še eni prašičji farmi v Prekmurju, vendar lastni-
ki ne želijo povedati, kje natančno, saj se ne upa-
jo izpostaviti, ker se ne čutijo dovolj zaščitene,« 
razlaga prvi mož kmečkega sindikata Anton 
Medved. 

Spomnimo na prvi podoben odmevni primer izpred skoraj dveh let, ko so veganski borci za pravice živali tik pred božičem pripra-
vili prvi slovenski shod mednarodne skupine Meat The Victims in zasedli naključno izbrani hlev na zasebni kmetiji v Šiški. Sedeli so 
med kravami in peli pesmi, lastnika kmetije pa niso spustili v hlev, dokler ni prišla policija z novinarji.

Tveganje za prenos bolezni in okužb
Na družbenih omrežjih se je nedavno pojavil posnetek skrivnega nočnega obiska na piščančji farmi, na katerem je videti dva 

aktivista, ki si med množico piščancev izbereta štiri in jih odneseta na svobodo. Kmetje so zaskrbljeni, saj v bližini svojih hlevov, 
bodisi piščančjih, prašičjih ali govejih, vse pogosteje opažajo prisotnost neznancev. Medved meni, da gre za organizirano skupino, 
ki skuša vreči slabo luč na rejce. »Poleg tega, da gre za kaznivo dejanje, kar nedovoljen vstop na tujo posest vsekakor je, največjo 
težavo takega početja predstavlja kršenje vseh zapovedanih biovarstvenih ukrepov. S tem se namreč močno poveča tveganje za 
prenos bolezni in okužb, kot sta denimo afriška prašičja kuga in ptičja gripa, ki nam lahko povzročita ogromno gospodarsko škodo. 
Da sploh ne govorim o motnji delovnega procesa ter povzročanju nemira na družinski kmetiji, tako ljudem kot živalim. Slednje so 
vajene gospodarja, tuji ljudje v hlevu jih močno vznemirjajo.« 

V sindikatu zato od pristojnih državnih organov zahtevajo, da zaščitijo kmete v primerih takšnih vdorov. »Že tako smo pod stal-
nim veterinarskim nadzorom, zato si ne želimo še novih obremenitev z dodatnimi nepotrebnimi nadzori.« 

Na Upravi za varno hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin so z dogajanjem seznanjeni.Vse primere vdorov na kmetije so predali 
policiji, več pa ni v njihovi pristojnosti, pravijo, ob tem pa dodajajo, da med biovarstvene ukrepe sodi tudi omejitev dostopa na dvo-
rišče, ta pa, da je v primarni domeni rejcev.

»V preteklosti kmetje nismo imeli izkušenj s takšnimi vdori, lahko smo nemoteno delali in večina nas kmetij tudi nima ograjenih. 
Ker kmetje živimo od svojih živali, sem prepričan, da temu ustrezno tudi skrbimo zanje, saj nam samo zadovoljne omogočijo zaslu-
žek. Seveda pa so tudi v kmetijstvu, tako kot v vsaki drug panogi, s politiko na čelu, jastrebi. V vsakem dobrem je vedno nekaj slabega 
in obratno. Je pa res tudi nekaj drugega: o zagovornikih pravic živali ne beremo več le iz tujine, zdaj so med nami, to je dejstvo. 
Nobenega smisla ni, da smo na bojni nogi: prav je, da se med njimi in nami kmeti vzpostavita neki odnos in kulturna komunikacija, 
vse za dobrobit živali,« sklene Medved.

Foto: arhiv ŠT

Prvi odmevni primer vdora na kmetijo pri nas seže v predbožični čas leta 2019, ko so 
veganski borci za pravice živali zasedli enega od ljubljanskih hlevov.

K

32. FESTIVAL DOBROTE SLOVENSKIH KMETIJ
OD 3. DO 5. SEPTEMBRA 2021

MED 8. IN 18. URO V MINORITSKEM SAMOSTANU PTUJ 

09.00  STROKOVNI POSVET: 
  SLOVENSKA GOVEDINA 
  V PREHRANI IN 
  GASTRONOMIJI
12.00  SLAVNOSTNA OTVORITEV 
  32. FESTIVALA DOBROTE 
  SLOVENSKIH KMETIJ 

15.30  NASTO
  ZAVODA ZA GLASBENO 

Petek, 3. september

  OTROKE Z BRATOMA 
  MALEK
12.00   NASTOP
  SLOVENSKOGORIŠKEGA 
  PIHALNEGA ORKESTRA 
  KD “MOL” LENART
13.00   PODELITEV PRIZNANJ ZA 
  NAGRAJENE IZDELKE 
15.30    KO
  SKUPINE IL DIVJI
17.00  RAZGLASITEV NAJBOLJŠIH 
  VIN IN PODELITEV DIPLOM 
  TER GLINENIH AMFOR

Sobota, 4. september

  SV. PETRA IN PAVLA 
11.00   PODELITEV PRIZNANJ ZA 
  NAGRAJENE IZDELKE 
14.00  JAVNA RADIJSKA 
  ODDAJA RADIA PTUJ 

15.30  NASTOP KANTAVTORJA 
  TADEJA VESENJAKA Z 
  BENDOM 
09.00–18.00 PRAZNIK SIRA

PREDSTAVITEV
  STARODOBNIH 
  TRAKTORJEV IN 

Nedelja,  5. september

      posnetkov  
imamo veliko število gospodarstev 
z majhnim staležem živali, velikih rej 
je malo. Takšnega stanja, kot je bilo 
prikazano v posnetku, v slovenskih 
rejah praviloma ne ugotavljamo. V 
rejah živali redno izvajamo nadzo-
re glede dobrobiti živali, letno med 
300 in 400,« še pojasnjujejo. 

Ugotovitve uprave aktivistov 
niso presenetile, pravi eden od čla-
nov AETP, Samo Curk. »Ali pa vsaj 
ne preveč. Pri tem moram opozori-
ti, da so imeli na farmi Ljutomerčan 
štiri dni časa, da so se pripravili na 
prihod inšpektorjev in odpravili naj-
večje pomanjkljivosti. Seveda pa ne 
smemo pozabiti, na kar v društvu 
pravzaprav najbolj opozarjamo s to 
akcijo, da so namreč prikazane rej-
ske prakse v veliki meri standardne 
in v skladu z zakonom.«

Z enournim videom 
ovrgli vse očitke

Kaj pa meni o izjavi, s katero 
uprava podvomi o verodostojno-
sti posnetkov oziroma aktivistom 
z drugimi besedami očita, da so s 
posnetkom zavajali? »Žal ne mo-
remo vedeti, o katerih posnetkih 
specifi čno so na upravi dvomili. 
Dejstvo je, da nas doslej ni sploh 
še nihče kontaktiral, da bi preve-
ril verodostojnost posnetkov, ne 
uprava ne kakšni drugi organi. Kar 
seveda nima nobenega smisla. 
Sprva je v javnosti na glas dvomil 
direktor Ljutomerčana, a vsak te-
den manj. Nazadnje, še pred javno 

objavo našega dokaznega videa, je 
že priznal, da so posnetki z njego-
ve farme, dvomil je le še o metanju 
pujskov na tla in o času snemanja.«

Da bi ovrgli očitke o prirejanju 
resnice s kombinacijo posnetkov 
z ljutomerske farme in nekih dru-
gih spornih rej prašičev, so se na 
AETP namreč pred dnevi odločili 
objaviti vse posnetke v slabo uro 
dolgem videu, v katerem je notra-
njost farme bolj prepoznavna in ki 
nazorno prikazuje prav zanikano 
rutinsko ubijanje pujskov z meta-
njem ob tla. Montaža posnetkov je 
minimalna, skrajšali so le nekatere 
stacionarne kadre ter zaradi varo-
vanja identitete zakrili snemalce in 
delavce na farmi, pravijo. »Z razšir-
jenim dokaznim posnetkom smo 
očitno ovrgli še zadnje očitke, saj 
so se pristojni nehali odzivati, di-
rektor pa se je, kolikor vem, skril za 
odvetniki. Baje nas namerava tudi 
tožiti, ampak mi ni znano, koga in 
na podlagi česa,« zaključuje Curk.

Na PU Murska Sobota naj bi 
že vodili predkazenski postopek 
zaradi prijave proti neznanim sto-
rilcem. Podjetje Ljutomerčan je 
namreč policiji prijavilo prvi po-
snetek, in sicer zaradi ugotavljanja 
pristnosti posnetkov in nezakoni-
tega snemanja. 

Po objavi razširjenega videa pa 
naj bi zdaj policija vendarle zbirala 
tudi obvestila o sumu storitve ka-
znivega dejanja mučenja živali na 
omenjeni farmi. 

Senka Dreu
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Projekt MPM je razdeljen na dva dela, in sicer je 
prva faza izobraževalno-motivacijsko naravnana, 
druga pa je namenjena Tradicionalnim dnevom. V 
prvi fazi smo pripravili celovit program usposablja-
nja za bodoče mentorje iz vsake občine upravičen-
ke LAS, jih pridobivali, motivirali in metodološko 
ter didaktično usposobili za kakovostno mentorsko 
delo. Mentorji bodo nato v drugi fazi svoja znanje 
in veščine, snovno in nesnovno kulturno dediščino, 
kulinarično zapuščino, poznavanje zanimivih opra-
vil na kmetiji in še se bo kaj našlo, prenašali naprej. 
Kljub pandemiji covida nam je do konca junija 2021 
uspelo zaključiti prvo fazo, torej pripraviti in izdela-
ti izobraževalni program za mentorje in izpeljati izo-
braževanja.

Projekt formalno traja 30 mesecev, od septembra 
2020 do februarja 2023.
Operacijo sofinancirata Evropska unija iz Evropske-
ga kmetijskega sklada za razvoj podeželja in Repu-
blika Slovenija v okviru programa PRP-CLLD.

Iz Ljudske univerze Ptuj

Modrost plemeniti mladost 
V Ljudski univerzi smo se skupaj s partnerji lotili izvedbe zanimivega in tudi nadvse ko-
ristnega projekta za ohranitev in oživitev našega podeželskega življa ter kmetovanja. 
V projektu pod naslovom Modrost plemeniti mladost kot partnerji v konzorciju poleg 
Ljudske univerze sodelujejo Zabavna kmetija Murko Zgornja Hajdina, ARBADAKARBA 
– trgovina z baloni in programom za zabavo Ptuj in Društvo gospodinj Trnovska vas.

BREZ LJUDSKE

ZNANJA
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Foto: Črtomir Goznik

S srečanja mednarodnega vodstva Federacije evropskih karnevalskih mest v hotelu Primus na Ptuju, največje evropske in globalne karnevalske 
organizacije.

Za predsednika Federacije evrop-
skih karnevalskih mest (FECC) je bil 
izvoljen dosedanji predsednik Lars 
Algell iz Švedske, za generalnega 
sekretarja pa predstavnik Kuren-
tovanja, Ptuja in Slovenije, Branko 
Brumen, ki je bil pred tridesetimi leti 
tudi ustanovni predsednik FECC Slo-
venija. Po dveh triletnih mandatih 
podpredsednika je to njegov drugi 
mandat generalnega sekretarja 
FECC. Med nove člane FECC je gene-
ralna skupščina prejela tudi društvo 
Svet princev karnevala Ptuj Sloveni-
ja. Ptuj pa bi moral biti že v letu 2020 
oz. v letu 2021 gostitelj jubilejne 40. 
Konvencije FECC.

Zaradi epidemioloških razmer se 
to ni zgodilo. Zato pa so se na Ptuju 
prejšnji teden na prvi (konstitutivni 
seji) seji po izvolitvi maja letos sesta-
li novoizvoljeni člani mednarodnega 
vodstva Federacije evropskih karne-
valskih mest. Tako so se dogovorili 
s FECC Slovenije in MO Ptuj ter ob-

čino Šoštanj, ki je prav tako članica 
FECC, ter Andrejem Klasincem, tudi 
predsednikom Društva za rimsko 
zgodovino in kulturo Poetovio 69.

Večina med njimi je v prejšnjih le-
tih že obiskala Ptuj v času Kurento-
vanja, niso pa še v živo doživeli ptu-
jske rimske zgodbe, ki je prav tako 
nekaj posebnega. Zelo jih je navdu-
šila, udeležili so se tudi odprtja rim-
skega gledališča in rimske večerje v 
Rimskem kampu Poetovio, kjer so 
obiskali tudi vse skupine letošnjih 
14. Rimskih iger. Nekaj posebnega 
pa je bil za vse spontani sobotni 
sprehod rimskih skupin po Ptuju, ki 
so ga ob Ptujčanih navdušeno poz-
dravili tudi številni tuji gostje. 

Mednarodno vodstvo FECC je 
v Mestni hiši na Ptuju sprejela tudi 
ptujska županja Nuška Gajšek. Bran-
ku Brumnu, ustanovnemu predse-
dniku FECC Slovenije, je 30-letnici 
članstva Ptuja v FECC, podarila ste-
kleno statuo mesta Ptuja kot zah-

valo za izjemno delo pri ohranjanju 
pustne dediščine v ožjem in širšem 
prostoru. Ptujsko Kurentovanje 
sodi danes med tri najatraktivnejše 

Ptuj so prejšnji teden, v času 14. Rimskih iger, obiskali tudi 
novi člani mednarodnega vodstva Federacije evropskih kar-
nevalskih mest. Na letošnji generalni skupščini, ki je tako 
kot že skupščina za leto 2020 potekala elektronsko in na 
digitalni platformi, so izvolili novo mednarodno vodstvo in 
nadzorni odbor.

Ptuj � Konstitutivna seja mednarodnega vodstva Federacije evropskih karnevalskih mest

Rimska zgodba jih je navdušila

V Športnem parku Trnovska 
vas je bilo minuli konec tedna 
živahno. Potem ko je lanski tur-
nir zaradi epidemije odpadel, je 
Klubu malega nogometa (KMN) 
Trnovska vas, ustanovljenem leta 
2019, uspelo izpeljati letošnjega. 
V soboto so člani vaških ekip od-
igrali tekme za naslov najboljše 
v letu 2021. Kot je povedal pred-
sednik KMN Trnovska vas Danijel 
Maguša, vse vasi niso prijavile 
dovolj nogometašev za obliko-
vanje samostojne ekipe, zato so 

jih združili v štiri, in sicer so med 
seboj tekmovale ekipe Trnovska 
vas, Ločič, Sovjak-Biš-Črmlja in 
Vrhovci, za katero so zaigra-
li nogometaši iz vasi Bišečki in 
Trnovski Vrh. V napetem fi nalu so 
po streljanju sedemmetrovk z 2:1 
zmagali Vrhovci proti ekipi iz Sov-
jaka, Črmlje in Biša. Sedemme-
trovke so odločile tudi o tretjem 
in četrtem mestu; s 3:2 so bili od 
ekipe Ločiča boljši nogometaši iz 
Trnovske vasi.

Nedelja je bila rezervirana za 

najmlajše, saj jih je v športnem 
parku ob dnevu odprtih vrat 
KMN pričakalo velikansko na-
pihljivo igralo v vijolično rumenih 
barvah Nogometnega kluba Ma-
ribor. Otroci so se lahko preizku-
sili tudi v igranju nogometa: šest 
se jih je nato vpisalo v selekcijo 
kluba. Pridružil se jim je poseben 
gost iz sveta športa – Jure Matja-
šič, član NK Celje, izžrebani otroci 
pa so prejeli njegov dres in avto-
gram.

SD

Trnovska vas � Turnir vaških ekip v malem nogometu

Na dnevu odprtih vrat še vpis novincev
Pod taktirko Kluba malega nogometa Trnovska vas so se trnovski rekreativci med seboj 
pomerili v malem nogometu.

Foto: SD

Na igrišču Športnega parka Trnovska vas so se v malem nogometu pomerile vaške ekipe.

karnevale v Evropi in med deset 
na svetu; Kurentovo obredje pa 
je dobilo mesto na Unescovem 
reprezentativnem seznamu kul-
turne dediščine. Na Ptuju pa na-
staja tudi Unescova hiša. 

Predsednik FECC Lars Algell pa 
je ptujski županji skupaj z Brum-
nom podaril spominsko plaketo 
FECC, prejela pa je tudi spomin-
sko medaljo, kot tudi Andrej Kla-
sinc, predsednik FECC Slovenija. 

„Skupaj smo preživeli lepe dne-
ve, ki pa so bili tudi delovni. En 

dan smo preživeli v Šoštanju. Na 
delovnem srečanju v soboto, ki je 
potekalo v hotelu Primus na Ptuju, 
smo govorili o možnostih izvedbe 
naše konvencije v čast rojstnega 
dne Evropske federacije karne-
valskih mest, ki bo predvidoma 
jeseni v Zielini Gori na Poljskem, ki 
je nova članica FECC. Na Ptuju smo 
ga praznovali že leta 2007. Dogo-
vorili smo se, da bo konvencija 
leta 2022 v Luxemburgu, ki bo v 
tem letu tudi Evropska prestolnica 
kulture. Potrdili pa smo tudi knjigo 

resolucij, vključno z letošnjo, ki je 
bila sprejeta na generalni skupšči-
ni maja letos. Zelo pa me veseli, da 
smo potrdili vsebino knjige o He-
nryju van der Kroonu, našem, žal 
že pokojnem, ustanovnem pred-
sedniku. Njemu v čast smo pripra-
vili knjigo s pregledom zgodovine 
Evropske federacije karnevalskih 
mest, ki bo po izdaji na voljo čla-
nom FECC in širši javnosti,“ je še 
povedal generalni sekretar FECC 
Branko Brumen.

MG
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Sprva, kot se radi pošalijo, se 
je vse skupaj začelo kot »hobi« 
program oziroma »pol« kmetija, 
saj je Miran ostal redno zaposlen. 
Nato pa so postopoma začeli 
zbirati živali; danes so v hlevu dva 
ponija, govedo, ovce in koze, puj-
si, na dvorišču pa so našli prostor 
še za perutnino (gosi, race, pura-
ni, kokoši) – vseh skupaj je blizu 
100.

Mateja, ki je sicer diplomirana 
ekonomistka, je pred nekaj leti 
pustila službo na davčni upravi in 
se začela vedno bolj vključevati v 
kmetovanje. Ob štirih otrocih, ki 
so danes stari 15, 17, 21 in 23 let, je 
bilo včasih tudi naporno, vendar ji 
nikakor ni žal za ta korak. Pred ne-
kaj leti so namreč svojo dejavnost 
še nadgradili in se začeli ukvarjati 
z različnimi delavnicami na kmeti-
ji, predvsem za otroke. »Ugotovili 
smo, da prijatelji naših otrok zelo 
radi pridejo k nam, zato smo prišli 
na idejo, da bi vrata naše kmetije 
na široko odprli in k nam povabili 
otroke od blizu in daleč. Pred šti-
rimi leti smo za ta namen začeli 
graditi večnamenski prostor in 
nato leta 2019 začeli delati,« je 
povedala Mateja Voglar Murko. 

Prvo sezono jim je načrte nekoliko 
prekrižala epidemija, vendar so ta 
čas izkoristili predvsem za družin-
sko druženje in skupne aktivnosti.

Otroci so radi med 
živalmi

Letos so prvič organizirali po-
letne zabavne počitnice za ot-
roke, na katerih lahko otroci po-
magajo pri hranjenju živali, luščijo 
koruzo in nato z njo nahranijo ži-
vali, izdelujejo hiške, kuhajo … »Z 
otroki gremo na vrt po krompir, 
pobiramo jabolka, jajca, božamo 
živali, meljemo zrnje, se igramo z 
balami … Pri nas ne gledamo na 
uro, skušamo otrokom prisluhniti 
in počnemo tiste stvari, ki so jim 
zanimive. Gre predvsem za iz-
kušnjo, ki jo otroci lahko doživijo 
redkokje – nekaj nastane iz dela 
njihovih lastnih rok. Tudi na vaseh 
kmetij praktično več ni.«

Malim obiskovalcem želijo v 
prvi vrsti prikazati, da moka, mle-
ko, jajca in drugi izdelki ne zraste-
jo v trgovini. Nekateri na primer 
prvič v živo vidijo nekatere doma-
če živali in so celo presenečeni, 
da je krava lahko različnih barv. 

Murkovi opažajo, da imajo otroci 
vse manj stika z naravo ali živalmi. 
Z velikim veseljem in zagnanostjo 
se mali obiskovalci lotijo kmečkih 
opravil in nalog, pri tem pa so po-
nosni na rezultate svojega dela. 
Ko poskusijo buhtlje, ki so jih sami 
zamesili in spekli, je veselje neiz-
merno.  Nehote pozabijo na ra-
čunalnike, tablice in pametne te-
lefone ter enostavno uživajo med 
družinskimi člani družine Murko, 
ki skupaj poskrbijo, da se imajo 
otroci pri njih lepo, predvsem pa, 
da se veliko novega naučijo in 
tudi doživijo. 

In kako so izbrali ime Zabavna 
kmetija? Kot je razložila Mateja, 
se pri njih vedno godi kaj zabav-
nega – že samo opazovanje živali 
je lahko zabavno, včasih se na 
»zabaven« način lotimo kakšnega 
opravila, precej pa je »zabavno«, 
ko lovimo naše živali, ki uidejo iz 
svojega domovanja. Vse te do-
godivščine so se na srečo dobro 
končale in se jim danes le nasme-
jijo. Zato so se vsi skupaj strinjali, 
da njihovo kmetijo najbolje opiše 
beseda »zabavna«, ki poskrbi za 
različno zabavo obiskovalcev.

Estera Korošec

Hajdina � Na Zabavni kmetiji otroci skrbijo za živali in luščijo koruzo

Kratkohlačniki se danes čudijo barvam krav
Na širšem območju Spodnjega Podravja se iz leta v leto zmanjšuje število kmetij. Mladi 
se večinoma raje odločajo za druge poklice. Na Zgornji Hajdini pa je družina Murko 
prepoznala prednosti dela in življenja na kmetiji. Po smrti dedka leta 2007 so prevzeli 
skrb za kmetijo in začeli obdelovati okoli devet hektarjev zemlje. Po besedah Mirana in 
Mateje Voglar Murko so ostali tradicionalna kmetija, kjer pridelujejo koruzo, pšenico, 
ječmen in krmo za številne domače živali. 

Foto: osebni arhiv

Luščenje koruze je zelo zabavno.

Snovalci Festivala urbane kul-
ture Panorama so lahko zado-
voljni. Panorama se je kot pravo 
prireditveno prizorišče še enkrat 
pokazala v vsej svoji razsežnosti. 
Ekipa z uveljavljenim igralcem in 
glasbenikom Nenadom Nešem 
Tokalićem, ki je zasnovala festi-
val, je več kot zadovoljna z boga-
tim dogajanjem in s ponudbo za 
vse generacije, ustvarjalnim pro-
gramom po načelu od skupnosti 
za skupnost. Nova ptujska festi-
valska zgodba, tudi prežeta s hu-
manitarnostjo, zbirala je sredstva 
za društvo Up-ornik, za socialne 
programe, je v pilotski izvedbi 
povezala glasbenike, likovnike, 
kulturnike, nevladne organizaci-
je, mladinske delavce, gostince, 
producente in tehnične sode-
lavce. Dobila je veter v jadra za 
organizacijo festivala v letu 2022, 
ko naj bi potekal že z dvodnevnim 
programom. Vsako leto pa naj bi 
festival pustil tudi svoj trajni za-
pis. Letos je bil to grafi t ptujskega 
umetnika Aleksandra Saše Fe-
nosa. Ambicija nove festivalske 
ekipe je, da bi novi ptujski festival 

postal tudi neke vrste postavlja-
vec forme vive na prostem.

S 5.000 evri je festival podprla 
tudi MO Ptuj za pokrivanje stro-
škov infrastrukture in vseh pot-
rebnih dovoljenj za izvedbo kul-

turnega in ustvarjalnega progra-
ma. Vsebinski del so organizatorji 
sofi nancirali sami oz. s pomočjo 
sponzorjev, delno pa tudi s pro-
stovoljnim delom.

MG

Ptuj � Uspela pilotska izvedba Festivala Panorama 

Ptujski grič z novo zgodbo 
Ptujčani in drugi obiskovalci so lahko v soboto v živo doživeli še eno ptujsko festivalsko 
dogajanje, ki je, kot se je pokazalo, pritegnilo že v svoji pilotski izvedbi.

Foto: Črtomir Goznik

Popperkeg Orchestra (na fotografi ji) je ponovno navdušil, prav tako tudi vsi ostali nastopajoči.

Foto: Črtomir Goznik

Organizatorji Festivala urbane kulture Panorama v pilotski izvedbi so se zelo potrudili tudi z bogatim programom 
za otroke oz. družine. Sicer pa so ustvarjalni program izvedli po načelu od skupnosti za skupnost.

Foto: Črtomir Goznik

Rojstvo novega festivala je z grafi tom pospremil ptujski umetnik Aleksan-
der Saša Fenos. Nastal je največji ptujski grafi t.

Možnost izposoje zajčka za en tedenMožnost izposoje zajčka za en teden
Na Zabavni kmetiji na Zgornji Hajdini izvajajo kot dopolnilno dejavnost na kmetiji različne delavnice: 

kuharske, ustvarjalne, prikaz kmečkih del. Ponudbo so nadgradili z delavnicami za otroke: praznovanje 
rojstnega dneva in počitniške delavnice. Kadarkoli lahko otroci pri njih preživijo le nekaj ur ali ves 
dan ter doživijo veliko zanimivih dogodivščin in pomagajo pri vseh kmečkih opravilih. Uredili so 
tudi apartma na kmetiji in tako doprinesli k dodatnim posteljnim kapacitetam v občini Hajdina. Kot 
zanimivost si lahko otroci za en teden izposodijo zajčka skupaj s kletko in hrano. Na tak način lahko v 
praksi preizkusijo, kako je imeti doma domačo žival – hišnega ljubljenčka in zanj skrbeti. Med drugim 
pa je v ponudbi tudi najem objekta za različna praznovanja in druge dogodke.

Foto: osebni arhiv

Otroci radi pomagajo pri skrbi za živali.
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Poleg tega v Zavezništvu zah-
tevajo jasna izhodišča za osnovne 
defi nicije, metodologijo in izraču-
ne, in sicer za vse ukrepe od okolj-
sko-podnebnih plačil do območij 
z naravnimi omejitvami in tistimi z 
omejenimi možnostmi za kmetijsko 
dejavnost, da jih bodo znali primer-
no vsebinsko vrednotiti. 

Hkrati pričakujejo takšno sub-
vencijsko politiko, da bo dosegla 
čim več kmetov. 

Nerealno je pričakovati 
25 odstotkov ekoloških 
zemljišč

Zaveza, da bi evropski kmetje do 
leta 2030 ekološko kmetovali na že 
najmanj 25 odstotkih kmetijskih ze-
mljišč, se jim zdi preambiciozna, saj 

je stanje devet let pred tem v Slove-
niji takšno, da je ekološkemu kme-
tovanju namenjenih le okrog deset 
odstotkov. Zato naj bodo cilji zas-
tavljeni realno, pravijo, saj morajo 
biti ne le dosegljivi, ampak tudi do-
seženi. Med svoje zahteve so prote-
stniki uvrstili tudi zagotovitev dovolj 
denarja za program dobrobiti živali, 
ki bo podpiral živinorejske sektorje.

Podgoršek obljublja: 
»Usklajevanje do 
zadnjega diha«

Da je njihove zahteve z zanima-
njem poslušal, jim je dejal minister 
Podgoršek. »Obljubljam vam, da 
bomo rešitve poiskali skupaj, da 
bo odločala stroka in ne politika. 
Vabim vas, da se skupaj udeležimo 

razprave o strateškem načrtu SKP. 
Že zdaj pa vam z veseljem povem, 
da sta dve od vaših zahtev že izpol-
njeni, saj 150 milijonov evrov ostaja 
na prvem stebru. Poleg tega nam 
je za drugi steber uspelo zagotoviti 
dodatnih 100 milijonov evrov. Zakon 
o kmetijstvu smo uspešno spravili 
skozi, verjamem, da bomo tudi ta 
dokument, čeprav seveda vseh pri-
pomb ne bomo mogli upoštevati. 
Pa vendar vam zagotavljam, da se 
bomo usklajevali do zadnjega diha.« 

Ko je končal, je bilo iz množice 
slišati nekaj pikrih na njegov račun 
in na aktualno kmetijsko politiko, 
nekaj napetosti je nastalo tudi za-
radi prerivanja, ko so kmetje skoraj 
vdrli na sejmišče, sicer pa je trak-
torski štrajk minil dokaj mirno.

Senka Dreu

Rejci drobnice so obupani 
Slovenski rejci drobnice zaradi 

težav z zvermi in neodzivnosti 
oblasti iz obupa ne bodo več 
sodelovali na nobeni razpravi 
ali dogodku, ki je povezan z 
akcijskim načrtom za upravljanje 
zveri. Predsednik Zveze društev 
rejcev drobnice Slovenije 
Roman Savšek, ki je zato zavrnil 
priznanje za najboljšega rejca,  
je povedal, da so bili žal pozivi 
rejcev k razumnemu upravljanju 
populacije zveri vedno preslišani 
in neupoštevani, čeprav so tvorno 
sodelovali na vseh pogovorih 
in delavnicah s to temo. Po 25 
letih truda pri reji drobnice je 
po njegovih besedah rezultat 
drastično povečanje zveri, gre 
za volka, medveda, risa in tudi 
šakala, ki rejcem povzročajo 
velike težave. »Tudi zveri so 
krive za upad reje. Če to ne bo 
upoštevano v kmetijski strategiji, 
reje drobnice ne bo več. Leta 2009 
smo imeli okoli 170.000 živali, 
trenutno le še 125.000,« je navedel 
Savšek. Pripombe pa imajo tudi 
na delitve denarja, saj, kot so 
povedali, rejci za zaščito živali 
v resnici dobijo le 0,8 odstotka 
denarja, drugo se porazgubi po 
različnih projektih. 
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Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Danes se bo delno zjasnilo, 
sredi dneva in popoldne bodo v 
notranjosti države še krajevne 
plohe. Na Primorskem bo piha-
la šibka burja. Najvišje dnevne 
temperature bodo od 18 do 22, 
na Primorskem do 25 °C.

OBETI: V soboto in nedeljo bo 
spremenljivo oblačno, predvsem 
popoldne se bodo pojavljale kra-
jevne plohe. 

Orehe piškave stori rad dež 
na Janeza (29.) glave.

V sredo popoldan, tik preden 
je Ministrstvo za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano za vrati 59. 
Kmetijsko-živilskega sejma Agra v 
Gornji Radgoni začelo predstavlja-
ti rezultate javnega posvetovanja 
strateškega načrta skupne kme-
tijske politike (SKP) 2023–2027, 
na kateri so hkrati fi nančne po-
sledice predlaganega dokumenta 
za kmete obelodanili tudi agrarni 
ekonomisti, so pred radgonskim 
gasilskim domom zarohneli trak-
torji, ki so tja prišli z različnih delov 
severovzhodne Slovenije. 

V konvoju se jih je nato skoraj 60 
zapeljalo skozi Gornjo Radgono, 
opremljeni so bili s transparenti, 
nase pa so opozarjali tudi z glasnih 
hupanjem. 

Proti prenosu milijonov, 
ki bi krepko znižali 
subvencije kmetom

Najprej je po mnenju številnih 
kmetov treba jasno opredeliti sta-
tus pravega kmeta, ki bo upravičen 
do sredstev skupne kmetijske po-
litike. Odločno nasprotujejo pre-
dlaganemu prenosu 150 milijonov 
evrov iz prvega na drugi steber 
kmetijske politike, saj želijo, da 
podpora doseže vse kmete. Kot 
je znano, pod prvi steber spadajo 
neposredna plačila ali po doma-
če subvencije in drugi sektorski 
ukrepi, tu je na voljo približno 550 
milijonov evrov, v drugem pa so 

spodbude za razvoj podeželja, za 
katere je namenjenih okoli 750 mi-
lijonov evrov. 

Če bi predlog šel skozi, bi to 
pomenilo, da bo primarno kme-
tijstvo ob 150 milijonov evrov, kar 
bi pomenilo dodatno siromašenje 
kmetij, saj bi to povzročilo tudi 
nižje subvencije. Od ministrstva 
zato pričakujejo, da bo zagotovilo 
dodatnih 150 milijonov evrov iz na-
cionalnih sredstev ali drugih virov 
sredstev, kot so razni skladi, ne pa 
iz žepov kmetov, saj je kmetijstvo 
po njihovem temelj razvoja vsega 
ostalega gospodarstva in turizma. 

Pri naložbenih ukrepih zahteva-
jo uvedbo pavšalnih zneskov ter 
obvezno izenačitev pravnih in fi -
zičnih oseb pri najvišjem možnem 
prejetem znesku na programsko 
obdobje na 500.000 evrov. 

Denar za mlade 
prevzemnike, 
subvencije naj bodo na 
voljo čimveč kmetom

Glede mladih prevzemnikov pri-
čakujejo enako defi nicijo tako na 
prvem kot drugem stebru in zago-
tovitev dovolj denarja, ki ga bodo 
prejeli vsi mladi kmetje, ki ustre-
zajo pogojem. Opozarjajo tudi na 
nujnost fi nančne podpore pri ge-
neracijski prenovi, brez katere ne 
bo mogoče doseči vseh okoljsko 
ambicioznih ciljev in konkurenčne-
ga kmetijstva. 

Zaradi vse slabšega stanja v kmetijstvu in ignorance dr-
žave so v Sindikatu kmetov Slovenije protestni shod kme-
tov napovedovali že vse od začetka leta. Nato so si zmeraj 
premislili v upanju, da bodo v svojih prošnjah slednjič le 
uslišani. Da so bile bob ob steno, so prepričani, zato jim ni 
preostalo drugega, kot da gredo na ulico.

Gornja Radgona � Kmetom je dovolj: zahtevajo pošteno in njim na kožo pisano politiko

Traktorski štrajk pred Pomurskim sejmom

Foto: SD

Transparent, ki je vreden premisleka …Radi bi kmetovali in dostojno živeli
Traktorje so kmetje parkirali na parkirišču Pomurskega sejma 

in se v zelenih majicah Sindikata kmetov Slovenije odpravili do 
vhoda na Agro. Tja je iz notranjosti sejma prvi mož kmečkega 
sindikata Anton Medved pripeljal kmetijskega ministra Jožeta 
Podgorška in mu pred dobrimi sto protestniki in drugimi 
zbranimi v imenu Zavezništva za kmetijstvo prebral protestno 
noto. »Pozivam vas, da nam prisluhnete,« je dejal. »Še je namreč 
čas, da skupaj poiščemo perspektivo slovenskega kmetijstva, 
po kateri bomo slovenski kmetje lahko kmetovali in od tega 
tudi dostojno živeli. To namreč ni samo naša pravica, to je 
naša odgovornost. Kmetje želimo kljub vsem administrativnim 
zahtevam in obremenitvam delati in živeti od kmetijstva.«

Da skupaj izrazijo nestrinjanje s predlogom strateškega načrta 
SKP za finančno obdobje do leta 2027, se je poleg Sindikata 
kmetov Slovenije pod Zavezništvo za kmetijstvo podpisalo tudi 
14 nevladnih kmetijskih organizacij. Prepričani so, da mora biti 
temelj razvoja slovenskega kmetijstva trajnostna družinska 
kmetija, kmetija, ki daje socialno, okoljsko in ekonomsko varnost 
kmečki družini, zato so v imenu slovenskih kmetov pripravili 
nekaj zahtev, s katerimi so seznanili ministra Podgorška.

Foto: SD

Prvi mož kmečkega sindikata Anton Medved je kmetijskemu mini-
stru Jožetu Podgoršku v imenu protestnikov prebral njihove zahteve.

Foto: SD

Po ulicah Gornje Radgone je protestno zapeljal konvoj približno 60 traktorjev z nezadovoljnimi kmeti z vseh koncev severovzhodne Slovenije.
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Yuval Noah Harari:

21 nasvetov za 21. stoletje21 nasvetov za 21. stoletje
Če ste že brali katero od knjig izraelskega zgo-
dovinarja, misleca in pisatelja Yuvala Noaha Ha-
rarija (po hebrejsko: יררה חנ לבוי), gotovo ob nje-
govih razmišljanjih o človeku, njegovem razvoju 
in predvsem o prihodnosti človeštva niste ostali 
ravnodušni. V slovenščini imamo vse tri njegove 
uspešnice: Sapiens: Kratka zgodovina človeštva 
(2011; slov. prevod 2017), Homo Deus: Kratka 
zgodovina prihodnosti (2016; slov. prevod 2017) 
in 21 nasvetov za 21. stoletje (2018; slov. prevod 
2019).

Yuval v svoji tretji knji-
gi nasvetov poskuša na 
osnovi dosedanjega razvo-
ja človeštva in sodobnih 
znanstvenih spoznanj ugo-
toviti, v katero smer se bo 
v 21. stoletju razvil človek. 
Torej v tem stoletju, ne v 
neki daljni prihodnosti, ki 
jo pač prepuščamo raznim 
piscem znanstvene fanta-
stike. Hararijev pogled na 
svet ni znanstvena fantasti-
ka, pa čeprav se včasih tako 
bere.

Mogoče boste pomislili: pa kaj me briga, kako bo. Za vas 
naj bo uvodno Hararijevo razmišljanje h knjigi: »V svetu, 
preplavljenem z nepomembnimi informacijami, je moč v 
jasnosti. Teoretično se lahko vsak vključi v razpravo o pri-
hodnosti človeštva, vendar je neznansko težko ohraniti ja-
sen pogled. Pogosto sploh ne opazimo, da poteka razprava 
oziroma katera vprašanja so ključna. Mnogi si ne moremo 
privoščiti razkošja raziskovanja, saj imamo nujnejša opravila 
– hoditi moramo v službo, skrbeti za otroke ali postarane 
starše. Zgodovina žal ni prizanesljiva. Če bo o prihodnosti 
človeštva odločeno brez vas, ker ste preveč zaposleni s hra-
njenjem in oblačenjem otrok, boste vi in vaši potomci kljub 
temu čutili posledice. To je skrajno krivično. Toda kdo je 
rekel, da je zgodovina pravična? – Kot zgodovinar ljudem 
ne morem dati hrane in oblačil, lahko pa poskusim ponuditi 
nekaj jasnosti in s tem pomagam izboljšati pogled na sve-
tovno igrišče. Če bom s tem vsaj še peščici omogočil, da se 
vključi v razpravo o prihodnosti naše vrste, sem svojo nalogo 
izpolnil.« (Str. 9.)

Takšnih in podobnih avtorjevih misli, ki nas prisilijo h 
globljemu razmišljanju in spoznavanju svoje prihodnosti in 
predvsem prihodnosti naših potomcev, je razprava 21 nas-
vetov za 21. stoletje polna od prve do zadnje strani, tako da 
razni navedki iz posameznih poglavij (teh je seveda 21, ste 
najbrž že ugotovili, razvrščena pa so v pet sklopov: I. Tehnič-
ni in tehnološki izziv; II. Politični izziv; III. Obup in upanje; 
IV. Resnica; V. Prožnost) ne bi bili smiselni, saj bi moral pre-
pisati celo knjigo. Raje si jo preberite sami.

A če na kratko odgovorim na vprašanje, kakšna prihodnost 
nas (po Harariju) čaka (in moram reči, da me je prepričal, da 
ima prav), bi se odgovor glasil: nič lepa. Vsaj za večino ljudi. 
Tisti bogati si bodo lahko privoščili vse (in to dobesedno 
VSE), preostalo človeštvo pa bo živelo v navideznem udobju 
in 'ugodju' ob gledanju televizije in grickanju hamburgerjev 
ter se predajalo svojemu nepomembnemu življenju. (Malce 
pretiravam, seveda, ampak kot je zapisal Harari: če bom s 
tem svojim zapisom vsaj peščico prepričal, da prebere to Ha-
rarejevo knjigo in se vključi v razpravo o prihodnosti naše 
vrste, sem svojo nalogo izpolnil ...)

Spoznajte Hararija in njegov pogled na človekovo pretek-
lost, sedanjost in prihodnost – in odprl se vam bo nov svet!

Jože Šmigoc 

O svoji glasbi pravi, da je neke 
vrste pop, uporablja elektroniko, 
akustiko, poje, dodaja poezijo, 
vključuje terenske posnetke. Gre 
za glasbo raziskovanja, posluša-
nja, povezovanja in premišljevanja. 
Navdihujejo jo tradicionalno okolje 
in aktualni družbeni tokovi, še naj-
bolj pa vpliv enega na drugega, ki 
se kaže v prepletanju robnosti, izo-
lacije, povezovanja s svetom, spre-
membami vrednot, zvokov, ljudi.

Prepoznavna je po glasbenem 
projektu Muzikačaka, ki je skupina, 
žival, ideja, zgodba alterego, duh, 
ki skozi aktualne glasbene toko-
ve vključuje tradicionalno okolje 
Haloz, kulturo, socialne struktu-
re, kontekst ruralnosti, vpogled, 
vpetost in vpliv okolja na ustvar-
janje, življenje, odnose. Zgodbe 
Muzikačake so pripovedovane 
skozi kombinacijo klavirja, vokala, 
looperja, elektronike, terenskih 
posnetkov in poezije. Muzikačaka 
je v glavnem osebni boj s samoto, 
pripadnostjo in želja po komunika-
ciji med in z različnimi časi, prostori 
in ljudmi, poudari Sara Korošec. 
Sredi zime leta 2015 je ob kurje-
nju krušne peči na Gorci nastal 
prvenec Tako, da ne bi bolelo, ki 
se ukvarja s tematikami izolacije, 
izključenosti in robnosti, s temami, 
ki so ob nastopu covida-19 začele 
zadevati skoraj vsakogar. Podob-
no tudi album Povezava in življenje 
na daljavo, ki ga je izdala lani in tudi 

predstavila na 18. festivalu sodob-
ne umetnosti Art Stays.

Za vsak koncert, tako je tudi za 
letošnjega na Slovenskem trgu, 
posebej sestavi nastop. Veliko ji 
namreč pomenijo kontekst, publi-
ka in prostor ter to, kar v tistem 
trenutku želi povedati. Tako je za 
koncert na Ptuju nekaj ambiental-
nih zgodb raje izpustila. Sestavila 
je malo drugačen set. To je bilo 
tudi zaradi pozne ure koncerta in 
Slovenskega trga kot javno pre-
hodne prostora, ki ji je osebno 
najlepši trg na Ptuju poleg Zadruž-
nega trga, odkar je tam Kamra, ter 
tudi vsesplošnega duha in ritma 
ljudi, tudi nje same, na katerega je 
vplival praktično pomor klubske 
(plesne scene) in neučakanost, 
kaj se bo zgodilo v jeseni in zimi 
z našim družabnim življenjem. 
„Tako sem vključila samo nekaj 
skladb z zadnjega albuma Pove-
zava in življenje na daljavo. Začela 
pa sem tudi obujati skladbe s sta-
rejšega repertoarja, veliko skladb 
pa je še neizdanih. Nastajajo in se 
dopolnjujejo z vsakim koncertom 
sproti in napol improvizirano, kot 
je na primer zgodba o gospe Ona 
je, Mesto je prazno in Hočem plju-
vati pa sta skladbi, ki sta nastali 
iz frustracije in jeze do aktualnih/
lokalnih politik in situacije. V delu 
koncerta sem tudi malo improvi-
zirala, vključila tudi nekaj poezije. 
Koncert pa sem zaključila z ljudsko 

Šla bom na goro, ki spada že v moj 
stalen repertoar,“ je Sara Korošec 
predstavila vsebino letošnjega 
koncerta na Slovenskem trgu.

Glasbenica, ki je v svojem osnov-
nem poklicu ekonomistka, se tre-
nutno spopad s kar nekaj izzivi. V 
tem neizmerno uživa, končno se 
ukvarja oz. je vključena v projek-
te, v katerih je vedno želela biti. 
„Vključena sem v snemanje in 
ustvarjanje zvoka za fi lmski doku-
mentarec, sodelujem z glasbo tudi 
v različnih performansih, vedno 
pogosteje pa se vključujem tudi v 
bendovsko igranje, kar mi je tre-
nutno v veliko veselje in izziv. Sep-
tembra bom sodelovala na Nefor-
mi, kjer se bom prvič uradno pre-
izkusila v improvizaciji z drugimi. 
Kot organizatorica in umetnica pa 

v tem času načrtujem še dva pro-
jekta. V prvem, Nedotakljiva kul-
tura, nas bo pet ptujskih kulturnic 
poskušalo zapolniti nekaj praznih 
izložb v mestu s kulturno/infor-
mativno/umetniškimi vsebinami. 
Želimo združiti kombinacijo malo 
sarkastičnega pristopa do »nove, 
covid free kulture«, ki ima prostor 
šele na mestih oglaševanja, hkrati 
pa vnesti v prazne izložbe tudi za-
nimive in smiselne vsebine, ki niso 
prodajno naravnane. Tudi drugega 
projekta se veselim in upam, da mi 
bo uspel. Želim napisati, skompo-
nirati in izvesti krajše delo za mini 
ptujski orkester, zvoke in akustiko 
mesta,“ pa je Sara Korošec pove-
dala o nekaterih svojih novih izzi-
vih in projektih.

MG

Ptuj � Sara Korošec ponovno gostja festivala Art Stays

Glasbeni preplet tradicije in aktualnih družbenih tokov
Po otvoritvenem vikendu festival sodobne umetnosti Art Stays svojo zgodbo nadaljuje s festivalskimi vikendi, ki prinašajo 
tudi nastope glasbenikov. Tako je na poletnem odru na Slovenskem trgu 20. avgusta nastopila glasbenica in umetnica Sara 
Korošec, ki živi in ustvarja na Gorci v Podlehniku.

Foto: Črtomir Goznik

Za glasbenico in umetnico Saro Korošec je Slovenski trg najlepši ptujski 
trg. 

Četrtkovo odprtje 14. Rimskih 
iger v organizaciji Društva Poeto-
vio LXIX v rimskem kampu v Štukih 
je letos potekalo še posebej slav-
nostno. Prvi razlog je dejstvo, da 
jim v težkih okoliščinah sploh us-
pelo dogodek izpeljati. Po letu pre-
mora zaradi epidemije to namreč še 
zdaleč ni bilo samoumevno. Drugi 
razlog za slavje je nova pridobitev, 
teater, ki lahko sprejme skoraj tisoč 
ljudi, pa je bil že letos skorajda pre-

majhen. Obisk je bil namreč odličen.  
Petkovo dogajanje je bilo strnje-

no v kampu, tako za domačine kot 
naključne mimoidoče in turiste 
pa je bila od vseh štirih dni sobota 
najbolj poseben dan. Doživeti Ptuj 
kot eno najpomembnejših rimskih 
mest je prav posebna dogodivšči-
na. Letos je sodelovalo okrog 800 
udeležencev iz šestih držav, v kamp 
in na sobotni sprehod po mestu pa 
so privabili še mnogo več obiskoval-

cev. Vreme je bilo organizatorjem 
več kot naklonjeno, sonca je bilo v 
izobilju. Občasno morda celo pre-
več, a Rimljani so vajeni vsega. Tudi 
letos so potrdili, da so iznajdljivi, ve-
seli, vztrajni in delovni ljudje. 

Njihov vodja Andrej Klasinc, 
predsednik društva Poetovio LXIX, 
ima z njimi še velike načrte. Upa, 
da bodo v prihodnjem letu še bolj 
aktivni in da jim bo končno uspeli-
oizvesti vse potrebno, da kamp v 

Štukih zaživi skozi celo leto. Torej, 
letošnji Ave ne velja do naslednjega 
avgusta, pač pa do pomladi, ko naj 
bi ponovno obujali preteklost, staro 
2.000 let, in na Ptuju tako ponudili 
novo, za turiste še kako mamljivo 
zgodbo. Ti bodo lahko v rimskem 
kampu celo prenočili, prvi glam-
ping je že postavljen. Infrastruktura 
Rimljanov, potrebna za razvoj te 
zgodbe,  se hitro in vidno razvija.    

Dženana Kmetec

Ptuj � Uspešne Rimske igre

Ave, tokrat ne za leto dni, pač pa do pomladi
Minuli konec tedna so Ptuj zavzeli Rimljani. Tako v mestu kot v kampu v Štukih so obujali 2.000 let staro zgodovino. Štiri-
dnevno dogajanje vsako leto ponudi kaj novega. Letos so ga zaznamovali prijetno druženje, lepo vreme, odprtje novozgra-
jenega teatra in predvsem veliki načrti za prihodnost. 

Foto: ČG 

Prvič letos je odprtje Rimskih iger potekalo v novem teatru v kampu v Štukih. 
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Zakaj pride do krvavega 
izpljunka

Po navadi ne pomeni ničesar 
hudega. V skoraj polovici primerov 
je vzrok krvavega izpljunka okužba 
zgornjega ali spodnjega dihalnega 
sistema, lahko virozne bolezni, 
akutni ali kronični bronhitis. Ne 
smemo pozabiti krvavitev v ustni 
ali nosni votlini. Kadar pa je v iz-
mečku prisotna večja količina krvi, 
pa to imenujemo izkašljevanje krvi 
ali hemoptiza.

Kdaj si lahko pomagate 
sami

Sami si lahko pomagate, kadar 
je prisotna le sled krvi v izmeč-
ku, ki se je pojavila pri trenutnem 
močnem izkašljevanju, kadar ste 
pred tem krvaveli iz nosu, pri kaš-
lju, ki se pojavi v času prehlada in 
traja krajši čas, po izdrtju zoba ali 
pri močnem drgnjenju dlesni in je 
prehodnega značaja ter se torej ne 
ponavlja.

Kdaj morate k 
zdravniku

K zdravniku morate vedno, ka-
dar je prisotnost krvi v izmečku 
obilnejša, kadar imate ob pojavu 
krvavega izmečka povišano tem-
peraturo, se zadihate, imate bole-
čino v prsih, ste kadilec, imate še 
kakšno drugo kronično bolezen.

Pri obilnejši krvavitvi je potreb-
no:
• dati bolnika v pol sedeč ali se-

deč položaj,
• počasi piti mrzle pijače ali lizati 

led, 
• dati mrzle obkladke na prsni 

koš in na vrat, 
• čimprej obiskati zdravnika. 

Kakšne ukrepe 
zdravnika lahko 
pričakujete

Običajni pregled pri zdravniku, 
ki je sestavljen iz natančne anam-

neze in pregleda, ki obsega pre-
gled nosne in ustne votline, žrela, 
poslušanje bitja srca in pljuč, tipa-
nje bezgavk, merjenje telesne tem-
perature, krvnega tlaka in pulza. 
Zdravnik po potrebi in odvisno od 
diagnoze, ki jo postavi ob pregle-
du, odredi še naslednje preiskave: 
pregled krvi, urina, blata v labora-
toriju, verjetno rentgenski pregled 
pljuč in srca, lahko tudi pregled pri 
pulmologu, kardiologu, gastroen-
terologu.

Katere so najpogostejše 
diagnoze ob krvavem 
izpljunku

Krvavitev iz: 
• obnosnih sinusov, 
• nosu (ostanki krvi po krvavitvi),
• dlesni in zob, 
• prebavnega trakta (varice po-

žiralnika, krvavitev iz želodca). 

Okužbe dihal: 
• viroza, 

• akutni bronhitis, 
• pljučnica.

Kronične pljučne bolezni: 
• kronični bronhitis, 
• astma, 
• kronična obstruktivna pljučna 

bolezen. 

Manj pogoste okužbe dihal:
• tuberkuloza, 
• glivične okužbe (aspergiloza), 
• pljučni absces, 
• bronhiektazije.

Tumorji: 
• rak v nosni votlini, 
• rak v ustni votlini in grlu, 
• rak pljuč, 
• karcinoid. 

Bolezni srca in obtočil: 
• srčno popuščanje (levostran-

sko srčno popuščanje – pljučni 
edem),

• stenoza mitralne zaklopke, 
• arteriovenske malformacije, 
• anevrizma aorte.

Ostale diagnoze: 
• pljučna embolija (kadar se krv-

ni strdek, ki pripotuje s krvjo, 
zagozdi v arteriji in onemogoči 
pretok krvi), 

• pljučni infarkt,
• tujek v dihalih, 
• motnje v strjevanju krvi, 
• poškodbe (tudi poškodbe, 

povzročene med medicinskim 
postopkom).

Kateri so načini 
zdravljenja
• Nefarmakološko zdravljenje 

(zdravljenje brez zdravil) – na-
vodila zdravnika,

• zdravila – antibiotiki in druga 
zdravila, vključno z inhalacijami, 

• invazivni posegi – krvaveča 
mesta je treba ugotoviti in kr-
vavitev ustaviti (npr. emboliza-
cija), 

• bronhoskopija, ezofago-
gastroskopija (kot diagnostični 
in terapevtski postopek),

• zdravljenje osnovne bolezni 
(pri srčnem popuščanju), 

• operativni poseg. 

Kako poteka 
spremljanje bolnika s 
krvavim izpljunkom

Spremljanje simptoma je odvis-
no od ugotovljene diagnoze.

Ali in kako lahko pojav 
krvavega izpljunka 
preprečite

Predvsem je pomembno: 
• zdravo živeti, 
• ne začeti oz. čimprej prenehati 

kaditi, 
• se zdravo prehranjevati, 
• v primeru bolezni upoštevati 

navodila zdravnika in zdra-
vstvenega osebja.

Metka Petek-Uhan, dr. med., spec. 
družinske medicine

ZD Ptuj
Literatura: Publikacija združenja družinskih 

zdravnikov Slovenije/ navodila za bolnike

Zdravstveni nasveti

Krvav izpljunek

Nacionalni inštitut za javno 
zdravje (NIJZ) je za iskanje stikov 
z okuženimi z novim koronavi-
rusom za pol leta najel brežiško 
podjetje City Connect. Posel je 
vreden 2,3 milijona evrov in je bil 
zelo mlademu podjetju oddan 
brez predhodne objave javnega 
razpisa.

Zaradi velikega števila okužb v 
tretjem valu epidemije je NIJZ ne-
hal slediti stikom, saj za to ni imel 
dovolj kadrov, od 14. junija letos 
pa to znova počnejo. Na pomoč 
jim bo zdaj priskočil zunanji izva-
jalec.

Kot je razvidno iz portala jav-
nih naročil, je NIJZ na njem sre-
di avgusta objavil obvestilo za 
predhodno transparentnost, v 
katerem je pojasnil, da je po po-
stopku s pogajanji brez predho-
dne objave javnega razpisa oddal 
naročilo podjetju City Connect iz 
Brežic.

Vrednost posla za obdobje 
šest mesecev je 1,86 milijona 
evrov brez DDV oziroma skoraj 
2,3 milijona evrov z davkom. 
NIJZ na portalu javnih naročil ni 
objavil, zakaj so izbrali prav ome-
njeno podjetje, za kakšen obseg 
dela gre in kakšne so reference 
podjetja, pojasnili so le, da je bil 
postopek brez objave razpisa po-
treben »zaradi skrajne nujnosti«, 
ki da je niso mogli predvideti.

Kot so ob tem pojasnili za 
časnik, je bila vzpostavitev pro-
fesionalnega klicnega oziroma 
operativnega centra in dodatna 
zunanja IT-podpora v načrtu že 
dalj časa, a ni bilo na voljo fi nanč-
nih sredstev. Denar so lahko 
zagotovili šele potem, ko je bil 
7. julija sprejet zakon o nujnih 
ukrepih na področju zdravstva.

Po pisanju Financ je NIJZ sicer 
k oddaji ponudb povabil šest klic-
nih centrov. Brežiško podjetje 
so po pojasnilih NIJZ izbrali kot 
najugodnejšega ponudnika, cen 
vseh sodelujočih pa za zdaj še 
niso razkrili, saj da odločitev še ni 
bila pravnomočna.

Za šesterico povabljenih so 
se odločili na podlagi informacij 
Kluba slovenskih podjetnikov ali 
pa so podjetja z njimi sama na-
vezala stik. Izbranega podjetja 
na seznamu kluba podjetnikov 
ni bilo, po pisanju Financ pa v 
Sloveniji obstaja šele od januarja 
letos.

V podjetju so pojasnili, da ima-
jo trenutno v Sloveniji 33 redno 
zaposlenih za nedoločen čas, 
lani pa so »samo na Hrvaškem 
zaposlili 340 operaterjev«. Po 
njihovem gre za najhitreje rastoči 
kontaktni center v regiji, saj ima-
jo v jadranski regiji več kot 3000 
zaposlenih.

Sta

Zdravstveni mikroskop

NIJZ za iskanje stikov 
z okuženimi najel podjetje

Postavitev diagnoze multiple 
skleroze ni vedno preprosta, saj so 
nekateri simptomi precej splošni 
in so lahko povezani z različnimi 
boleznimi ali bolezenskimi stanji. 
Pri ženskah je verjetnost, da bodo 
zbolele, od dva- do trikrat večja, 
znaki pa so, kot že omenjeno, lah-
ko precej splošni. V nadaljevanju 
predstavljamo najpogostejše in 
najzgodnejše znake multiple skle-
roze.

Poslabšanje vida
Če večino svojega delovnika 

preživimo ob gledanju v raču-
nalniški zaslon ali na splošno ve-
liko časa uporabljamo pametne 
naprave, ni nič neobičajnega, če 
je naš vid kdaj slabši ali imamo 
težak občutek v očeh. A če za-

znate nenavadne spremembe, 
govorimo o zamegljenem vidu 
ali celo izgubi vida ob čisto nor-
malnih opravilih, ta simptom se 
lahko pojavi denimo le na enem 
očesu, je morda čas, da obiščete 
zdravnika.

Omotičnost
Zaradi visokih temperatur ali 

velikih telesnih naporov kdaj pa 
kdaj vsi občutimo omotičnost. Ta 
pa je lahko tudi kazalnik multiple 
skleroze, še posebno če se po-
javi iznenada, z visoko intenziv-
nostjo, ter jo spremljata slabost in 
bruhanje. Seveda je omotica lahko 
tudi simptom drugih zdravstvenih 
težav, kot sta nizek krvni sladkor 
ali nizek krvni tlak, a če se nam to 
dogaja pogosteje, je smiseln obisk 
zdravnika.

Otopelost udov in 
mravljinčenje

Ker multipla skleroza napade 
centralni živčni sistem, je logično, 

Zdravljenje Zdravljenje 
Bolezen je imunsko pogojena in ta hip še neozdravljiva, lahko le 

upočasnjujemo njen razvoj in lajšamo povezane težave. Vse oblike 
multiple skleroze je mogoče zdraviti simptomatsko, torej z zdravljenjem 
simptomov.

Vzroki in dednost Vzroki in dednost 
Bolniki se pogosto sprašujejo, zakaj so zboleli prav oni. Vzrok ni znan, 

bolezen tudi ni dedna, verjetno pa na njen nastanek vplivajo spremenjen 
genetski zapis in dejavniki iz okolja.

Diagnosticiranje Diagnosticiranje 
Preiskava z magnetnoresonančnim slikanjem (MRI) glave in hrbtenjače 

je najpogosteje uporabljena preiskava pri bolnikih s sumom na multiplo 
sklerozo. Veliko bolnikom opravijo tudi lumbalno punkcijo in jim 
pregledajo likvor.

da bo prizadela tudi živce, kar lahko 
povzroči otrplost ali mravljinčenje v 
udih. Slednje se kot vsi drugi simp-
tomi lahko pojavi nepričakovano, 
ob zgolj mirnem ležanju na kavču.

Foto: arhiv Svet24

Pomagajmo si

Prepoznajte najpogostejše, zgodnje znanilce multiple skleroze
Simptomi bolezni se lahko prvič pojavijo že pri dvajsetih, v vmesnem obdobju izginejo in se nato ponovijo. Kako jih lahko 
prepoznamo in kateri so najpogostejši?

Foto: Dreamstime/M24

Kognitivne in čustvene 
težave

Ker je živčni sistem središče ko-
gnitivnih in čustvenih funkcij, lah-
ko multipla skleroza povzroči tudi 
težave pri teh. Približno 60 odstot-
kov obolelih se pritožuje zaradi te-
žav z večopravilnostjo, koncentra-

cijo ali pozornostjo, pa tudi zaradi 
težav s spominom. Na čustvenem 
področju se lahko pojavijo depre-
sija, živčnost, nenadna nihanja 
razpoloženja ali »čustveni izbruhi«, 
nenadzorovano in neprovocirano 
jokanje ali pa na drugi strani sme-
janje.

Tea Dečman

Foto: Črtomir Goznik

Metka Petek Uhan

Foto: Arhiv 
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Društvo vinogradnikov Le-
nart, Občina Lenart, Društvo 
kmečkih žena in deklet Lenart in 
KGZS Zavod Ptuj so strnili moči 
in obiskovalcem na zanimiv način 
predstavili žlahtno kapljico obeh 
rizlingov, renskega in laškega, in 
jo ponudili skupaj s tradicionalno 
gibanico. Za prizorišče dogodka 
so izbrali čudovit ambient cerkve 
zavetnika občine – svetega Le-

narta in okoli nje postavili stoj-
nice za degustacijo vin 24 vino-
gradnikov ter pokušnjo dobrot iz 
krušne peči. Za pravo kulinarično 
predstavo so s show-cookingom 
poskrbeli vrhunski kuharji Šta-
jerske hiše kulinarike in članice 
Društva kmečkih žena in deklet 
Lenart. 

Gibanica velja za zelo ohranje-
no kulinarično posebnost seve-

rovzhodne Slovenije, značilna pa 
je zlasti za Prekmurje, Prlekijo, 
Haloze in Slovenske gorice. V Le-
nartu so obiskovalci okušali raz-
ličice slovenjegoriške gibanice in 
ugotavljali, da se ta odlično poda 
h kozarcu rizlinga. Spomnimo, da 
je renskega pri nas leta 1822 prvi 
zasadil nadvojvoda Janez, in sicer 
na posestvu Meranovo nad Lim-
bušem, ki ga danes upravlja Uni-

verzitetni kmetijski center, laški 
pa danes velja za najbolj zastopa-
no vinsko sorto v Sloveniji, saj je 
z njimi posajenih kar 12 odstotkov 
vseh vinogradov. 

Umetnost rizlinga & gibanice 
je s svojo poezijo umetniško po-
pestril kantavtor Tadej Vesenjak 
z bendom, sledil pa je še nastop 
Maje Keuc Amaye z bendom.

SD

Lenart � Plato cerkve prizorišče vinsko-kulinaričnega večera

Preplet okusov rizlinga in gibanice
Zaradi epidemije je lanska prireditev Umetnost rizlinga & gibanice odpadla, letos pa so jo organizatorji uspešno izpeljali. 

GNED - trta z rdečkastimi grozdi, ki se goji na Primorskem in na Krasu, LOKARDA - skuša plavica, TRITON - v grški mitologiji 
moško bitje, ki je od pasu navzdol riba

Najbolj obiskani italijanski muzej, ki se na-
haja v prečudoviti palači v središču Firenc, 
ponuja eno najboljših zbirk italijanske 
umetnosti, za katero je zaslužna slovita 
italijanska družina iz Firenc – Medičejci. 
Stavbo je leta 1560 zasnoval Girogio Va-
sari, graditi pa so jo začeli pod Cosimom 
I. Medičejskim, ki je v njej razstavil svojo 
zbirko. Ta se je z leti zgolj dopolnjevala. 
Njen vrhunec je zbirka del renesančnih 
umetnikov, kot so Leonardo da Vinci, San-
dro Botticelli, Pierro della Francesca … 

Osvojili boste novo lovoriko in 
tako dobili iskano spoštovanje. 
Seveda se v osnovi tudi nekoliko 
jezite, vendar to škodi lepoti. 
Bodite prožni, kajti spremembe 
niso več daleč in kmalu jih 
boste privabili v svoje življenje. 
Problemi pa nastajajo zato, da jih 
rešujete!

Naredili boste sintezo in se 
odločili, kaj si pravzaprav 
želite. Ne pozabite si narediti 
urnika in tako vrednotiti tisto, 
kar je pomembnejše in kar 
ni. Narava vas bo sprostila in 
sprehodi bodo naravna terapija 
za dušo. Štejejo pa tudi majhne 
pozornosti.

Dokazali boste, da niste samo 
virtuoz besed, ampak bo čas, da 
dokažete smisel za kuharska in 
domača opravila. Ustvarjalno se 
lotite dela doma in naredite kaj 
za svojo dušo. Spodbudno bo, da 
najdete notranji mir. V vas se bo 
prebudil nov val naprednih idej. 
Uporabljajte jih korak za korakom!

Izoblikovano mnenje predstavite 
ljudem in čas je, da pride iz 
hišice dvoma. V tednu, ki je pred 
vami, boste delali na samozavesti 
in notranjem pogumu. Finančni 
uspehi se bodo vrstili in na 
delovnem mestu bo potrebno, da 
rečete bobu bob. Nasmeh sreče 
začutite v partnerstvu!

Nasvete boste nesebično 
dajali, nekoliko težje pa bo v 
primeru, da ne dobite povratne 
informacije. Reka življenja 
neutrudno teče po strugi usode, 
tudi vi boste sledili temu toku. 
Razmišljajte s svojo glavo, 
motivacijo in navdihe lahko 
črpate iz narave.

Dobili boste občutek nemira. 
Seveda boste imeli možnost, da 
se spočijete, toda vaše ostro oko 
se bo zanimalo za vse detajle. 
Bodite nekoliko bolj prožni in 
vedite, da je v bistvu vse minljivo. 
Prijateljev namig bo dobrodošel, 
poskrbite, da ga tako ali drugače 
uresničite.

Poletje je preteklost in jesen 
prihodnost. Na razpotju življenja 
boste. Srce vas vleče drugam, 
razum išče svojo pot. Zdi se, da 
je resnica na sredini. Sintez bo ta 
teden veliko, čas pa je že, da si 
zberete sebi najustreznejšo. Čas 
teče in vse se razvija – v ljubezni 
bo sreča na vaši strani.

Ljubezen ohranja, oživlja in 
obuja. Obrnite se na prijetnejšo 
plat življenja in tako dobite tudi 
več elana, volje in motivacije 
za prihodnost. Bodite prožni in 
ponujena vam bo neka prijetna 
možnost za razbremenitev. V 
družbi boste pozabili na čas in 
tako pride do popolne sprostitve.

Na delovnem mestu se bodo 
projekti in nove priložnosti 
vrstili. Čas je, da se dokažete, 
torej boste morali še bolj zavihati 
rokave. Ognjena energija vas tudi 
tokrat ne bo pustila na cedilu, 
ampak odločite se za odkrivanje 
neznanega. Nekaj zdrave 
previdnosti ne bo odveč!

Življenje boste spremljali na 
intenziven način. Poskrbeli pa boste, 
da se stvari premaknejo in da drugi 
opazijo vaš napor. Vaša fi lozofi ja 
bo temeljila na ustvarjanju in tega 
se lotite aktivno iz dneva v dan. 
Odkrivate skriti svet duhovnosti in 
ezoterike. Seveda si boste ustvarili 
svoje mnenje!

Notranje neodločnost bo prišla 
do izraza. V tem tednu boste 
zelo čustveni in včasih je 
dobro, da si to tudi priznate. 
Ne delajte proti sebi, ampak 
si priznajte stvari. Zdi se, da 
resnica osvobaja. Pojdite naprej 
in si zberite tisto pot, ki vam bo 
najbolj ustrezala.

Od drugih ljudi se boste učili in 
vam bodo kot ogledalo. Seveda 
pa se zrcalite in na napakah se 
učite. Včasih ni enostavno, toda 
pogumno se odpravite iskat srečo. 
Našli boste tudi tiste stvari, ki 
vas veselijo, in velja uživati. 
Vedite pa, da iz majhnega raste 
veliko.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop

Foto: SD

V Lenartu so ugotavljali, kako se h kozarcu rizlinga poda slovenjegoriška gibanica. 
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Petek, 3. septembra 2021 
ob 19.30 uri

PUHOV MUZEJ 
V SAKUŠAKU, JURŠINCI

Občina Juršinci

Število vstopnic je omejeno. Kupite jih lahko v tajništvu Radia-Tednika Ptuj.

FINALE 7. SEZONE
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Nogometaši ptujske Drave 
so v 4. krogu 2. lige pripravili 
eno večjih presenečenj v 
letošnji sezoni, ko so v Dobu 
ugnali domačo zasedbo 
Rolteka, ki dotlej sploh še 
ni poznala poraza. Tudi če 
natančno pregledamo izide 
vseh dosedanjih 32 tekem 
v uvodnih štirih krogih, bi 
težko katerega označili za 
večje presenečenje (morda 
le zmago Beltincev v 
Velenju?). Če k temu dodamo 
še podatek, da so dravaši 
v prejšnjem krogu doma 
izgubili z Nafto s teniškim 
izidom 0:6, potem je 
razsežnost zmage proti Dobu 
še toliko večja.

»Sam okoli te zmage ne bi delal 
velike fi lozofi je, saj je bila povsem 
zaslužena. Z agresivnim pokriva-
njem smo povzročali veliko težav 
domačemu moštvu pri organizaciji 
napadov, obenem pa smo imeli sami 
v ekipi veliko razpoloženih igralcev. 
Tukaj bi začel z novim vratarjem 
Poljancem, ki je s svojimi izkušnjami 
vnesel v ekipo potrebno mirnost, 
pa od obrambne in zvezne vrste, ki 
sta prav tako opravili izjemno delo, 
pika na i pa je bila odlična napadal-
na predstava s petimi doseženimi 
zadetki. Posebej bi izpostavil Baha 

Malika, ki je pokazal predstavo na 
prvoligaškem nivoju. Nič čudnega, 
da nekateri slovenski klubi že kažejo 
interes zanj,« je dejal Sead Zilić, ki ob 
izpraznjenem trenerskem mestu – 
Perica Ognjenović je že zapustil Ptuj 
– začasno vodi ekipo. 

Bo tako tudi v soboto? »Vse kaže 
na to, čeprav si v klubu od predse-
dnika naprej prizadevamo, da bi naš-
li ustreznega trenerja. Ni pa lahko 
sredi tekmovanja najti prave rešit-
ve,« je o tem kratko dejal Zilić. 

Naslednji tekmec dravašev so Kr-
čani, ki se tudi ukvarjajo s številnimi 
težavami, njihov točkovni saldo pa je 
doslej obogaten samo z dvema toč-
kama. V uvodu so remizirali z Nafto 
in Fužinarjem, nato pa izgubili z Do-

bom in Ilirijo. Krško je doslej pokaza-
lo veliko ranljivost v obrambi, saj so 
prejeli največ zadetkov izmed vseh 
ekip v ligi, kar 13. A tudi Drava v tej 
rubriki ni blesteča, nikakor ne, saj je 
druga na tej neslavni lestvici z deseti-
mi prejetimi goli (toliko sta jih prejeli 
še ekipi Brežic in Doba). Je to že na-
poved velikega števila zadetkov na 
sobotni tekmi?

JM

in Mariborom za nas vedno tisti naj-
lažji, predvsem v psihološkem in mo-
tivacijskem smislu. Upam, da bomo 
obrnili negativni trend rezultatov, 
čeprav se zavedamo, da bo naloga v 
Stožicah težka,« je dejal Drobne.

Z Olimpijo imajo Kidričani slabo 
statistiko v dosedanjih medseboj-
nih tekmah (14 porazov, 2 remija, 8 
zmag), a tudi v tej je moč najti nekaj 
pozitivnega: na zadnjih petih tek-
mah so ob dveh remijih in dveh zma-
gah izgubili le enkrat.

Šumarji edini odvzeli 
točko Kopru

Posebna zgodba uvodnega dela 
sezone je Koper, ki je v seriji štirih 
zmag (Mura, Celje, Olimpija, Mari-
bor). Edini, ki so jim doslej odščip-
nili točko, so Kidričani. »Seveda je 
to precejšnja zanimivost, a dejstvo 
je, da nas doslej še nihče v sezoni 
ni nadigral, v vseh tekmah smo bili 
vsaj enakopravni tekmec. Morda 

nas je prav Koper najbolj nadigral, 
a le v drugem polčasu. Začne-
mo skoraj vedno dobro in si prvi 
ustvarjamo priložnosti. Spomladi 
nam je uspevalo te priložnosti re-
alizirati in smo potem lažje tekmo 
speljali do pozitivnega konca, se-
daj pa nam to ne uspeva – to pa je 
tudi glavni razlog, zakaj ne osvaja-
mo točk in zakaj imamo namesto 
desetih na kontu le štiri točke,« je 
zaključil Drobne.

Jože Mohorič

Pred reprezentančnim premorom 
bodo slovenski prvoligaši odigrali 
še tekme 7. kroga. Na prvi pogled 
sestava parov ne ponuja tako za-
nimivih obračunov kot v prejšnjem 
krogu, kljub temu pa točke tudi v 
takšnih tekmah štejejo enako … Za 
derbi bi lahko označili tekmo Mari-
bor – Bravo, saj gre za dvoboj tret-
je- in drugouvrščene ekipe lige, obe 
sta doslej zbrali po 12 točk. Vodilni 
Koper ima le točko več, tokrat pa bo 
gostoval v Sežani.

Šumarji se bodo po šestem ne-
uspelem poskusu, da bi prišli do 
zmage – doma so izgubili z Domža-
lami – tokrat odpravili v prestolni-
co, k Olimpiji. Obračun na stadionu 
v Stožicah se bo v nedeljo začel ob 
20.15.

»Na Olimpijo se pripravljamo kot 
na vsako drugi ekipo. Dejstvo je, da 
moramo igralcem dvigniti samoza-

vest, to nam manjka predvsem v 
zaključkih akcij. Veseli me še vedno 
to, da prihajamo v obetavne situa-
cije, treba pa jih bo tudi pretvoriti 
v zadetke,« je trenutno najbolj pe-
rečo zadevo – neučinkovitost – že 
v uvodu izpostavil trener Oskar 
Drobne.

Zmaga z ekipo iz ZAE za 
samozavest

Med tednom so Kidričani odigrali 
prijateljsko tekmo z ekipo Al-Wahde 
FC Abu Dhabi iz Združenih arabskih 
emiratih, ki so v Sloveniji na pripra-
vah. Rezultat je bil 2:1 (2:1), strelca 
za šumarje pa sta bila Bizjak in Krefl . 
»Tekma je bila dober kazalnik trenu-
tne pripravljenosti, gre za zelo dob-
ro ekipo (po transfermarktu imajo 
ekipo vredno več kot 11 milijonov 
evrov, Aluminij 2,3 milijona, op. a.). 

Upam, da bomo tudi v Ljubljani pravi 
in da bomo pokazali pravi obraz,« je 
dejal Drobne.

Olimpija je imela po treh zapore-
dnih porazih (proti Kopru in Bravu v 
prvenstvu ter proti portugalskemu 
Riu Bravu v kvalifi kacijah za evrop-
sko ligo) svoje težave, med tednom 
pa jih je vsaj začasno pospravila v 
predal z zmago v zaostalem sreča-
nju 1. krog z Domžalami. »Ne glede 
na vse dogajanje sta tekmi z Olimpijo 

1. SNL
ZAOSTALA TEKMA 1. KROGA: 
Domžale – Olimpija 0:2 (0:1); strel-

ca: 0:1 Aldair (41.), 0:2 Nukić (88.).
1. KOPER 5 4 1 0 11:4 13
2. BRAVO 6 3 3 0 7:2 12
3. MARIBOR 6 4 0 2 11:9 12
4. OLIMPIJA 6 3 1 2 9:8 10
5. TABOR SEŽANA 6 2 1 3 6:6 7
6. KALCER RADOMLJE 5 1 2 2 4:4 5
7. MURA 5 1 2 2 5:8 5
8. ALUMINIJ 6 0 4 2 1:4 4
9. CELJE 6 1 1 4 5:9 4
10. DOMŽALE 5 1 1 3 3:8 4

E-mail: sport@radio-tednik.si
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Čeh v Budimpešti blizu 
65 metrov
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Tenis
Rola odlično začel vedno 
nepredvidljive kvalifi kacije

Stran 20

Rokomet
Pred Gorišničani 13 gosto-
vanj, na vsa dlje od 100 km

Stran 18
Rokomet
Uspešno zaključen 
23. tabor
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Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič.
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

Nogomet � 1. SNL

Pomembna tekma 
pred premorom

Foto: Črtomir Goznik

Proti Domžalam so Kidričani zapravili priložnost za prvo zmago v sezoni: jim lahko to uspe v Ljubljani?

1. SNL, 7. krog: Olimpija 
Ljubljana – Aluminij, 
v nedeljo ob 20.15 v 
Stožicah.

Po odhodu Davida Flakusa 
Bosilja se je pri Aluminiju 
znova odprlo nekaj 
manevrskega prostora 
za nove okrepitve. To so 
v šumi hitro izvedli tudi v 
praksi, pri tem pa se niso 
ozirali za neznanimi igralci, 
ampak za igralcema, ki sta v 
Kidričevem že poznana.

V prvem primeru gre za mladega, 
21-letnega srbskega vezista Armina 
Đerleka, ki je že v spomladanskem 
delu lanske sezone kot posojeni igra-
lec turškega prvoligaša Silessporja 
nastopal v rdeče-belem dresu. Tak-
rat je vpisal 11 nastopov in pri tem 
dosegel en zadetek, prav na zad-
njem srečanju v Domžalah. Nekdanji 
kapetan mlade srbske reprezentan-
ce bo tudi tokrat v Kidričevo prišel 
na posojo iz matičnega turškega klu-
ba, s katerim ima sklenjeno večletno 
pogodbo. 

»Prihaja kakovosten igralec, ki ne 
bo potreboval dolge prilagoditve, 
saj iz spomladanskega dela pozna 
naš način dela in igre. Prepričan sem, 
da se bo hitro vklopil v ekipo, vpraša-
nje pa je, kako je fi zično pripravljen. 
Po vsej verjetnosti bo imel pravi-
co nastopa že proti Olimpiji, je pa 
vprašanje, ali bo dejansko zaigral,« 
je povedal trener Aluminija Oskar 
Drobne.

Drugi novinec v šumi je Kofi  Nana 
Babil. Gre za 19-letnega krilnega napa-
dalca iz Gane, ki že ima izkušnje z igra-
njem v Evropi, v lanski sezoni je nasto-
pal za avstrijskega prvoligaša Altach 
(10. mesto v avstrijski Bundesligi v se-
zoni 2020/21). Tam do prave priložnos-
ti ni prišel, zato je želel prestop. S tem 
namenom se je že pred začetkom se-

zone mudil v Kidričevem, a takrat do 
dogovora o prestopu k Aluminiju ni 
prišlo. Tokrat se je vendarle izteklo po 
željah obeh vpletenih strani …

»Mladi napadalec iz Gane je bil z 
nami že v pripravljalnem obdobju, 
žal mi je bilo, da ni takrat ostal tukaj. 
Sem pa zelo zadovoljen s tem, da 
se je sedaj vrnil. Gre za zelo kakovo-
stnega igralca, ki pa v tem vmesnem 
obdobju ni treniral z nobeno ekipo 
in bo potreboval nekaj več časa za 

to, da bo ujel tekmovalni ritem. Mo-
rali bomo paziti nanj, da ne bo stak-
nil kakšnih nepotrebnih poškodb,« 
je o drugem novincu v ekipi pove-
dal Drobne in dodal zaključno oce-
no: »Oba sta dobra nogometaša in 
bomo z njima ob količini zagotovo 
dobili precej dodatne kakovosti. V 
napad bosta zagotovo vnesla več 
hitrosti in kreativnosti, prav to pa v 
tem trenutku tudi potrebujemo.«

JM

Nogomet � NK Aluminij

V šumi Đerlek in Kofi Babil

Foto: Črtomir Goznik

Armin Đerlek je v lanski sezoni kot posojen nogometaš turškega 
Sivassporja za Aluminij odigral 11 tekem, dosegel je tudi en zadetek.

Foto: lado Vavpetič

Vratar Uroš Poljanec je v Dobu z zmago debitiral v dresu Drave.

2. SNL, 5. krog: Drava 
Ptuj – Krško, v soboto 
ob 17.00 na Mestnem 
stadionu na Ptuju

Nogomet � 2. SNL

Ponoviti predstavo iz Doba
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Rokometaše v slovenskih držav-
nih ligah še nekaj tednov loči do 
začetka sezone 2021/22, začetek v 1. 
A in 1. B moški ter 1. A ženski ligi je 
predviden za 11. september. V 1. B-li-
gi bo letos izmed ekip iz Spodnjega 
Podravja nastopala le ekipa RK Mo-
škanjci-Gorišnica, ki je lani prepričlji-
vo slavila v 2. državni ligi.

»Po zaključku sezone 2020/21, ki 
je bila zaznamovana z dogajanjem v 
zvezi s koronavirusom in naši prepri-
čljivi uvrstitvi v višji nivo tekmovanja, 
so se nemudoma začele priprave na 
novo sezono – najprej s popolnitvi-
jo igralskega kadra. Uvrstitev v višji 
rang tekmovanja je bila dosežena z 
domačimi igralci, ker pa je 1. B-liga 
fi zično veliko bolj zahtevna – igra se 
kar 26 krogov (sredi lanske sezone je 
bil sprejet sklep, da ni izpadel noben 
klub, op. a.) – se je moral trener in 
uprava kluba odločiti za dopolnitve 

v članski ekipi. Trener bo tudi v nas-
lednji sezoni Siniša Radujkovič, ekipi 
pa so se za zdaj pridružili Domen 
Lorenčič, Žan Lovrenčič, Jan Ma-
roh, Marko Žuran in Denis Hrupić, z 
nami trenira tudi Domen Krasnič,« 
je v uvodu dejala predsednica kluba 
Marta Tetičkovič Ranfl .

Kako potekajo priprave?
M. T. Ranfl : »Igralci so se na prvem 

treningu zbrali 2. avgusta. Treningi 
potekajo petkrat tedensko, predvi-
denih je šest prijateljskih tekem. Tri 
so že bile odigrane – z RK Jeruzalem 
Ormož in hrvaškima ekipama Vido-
vec in Čakovec –, v soboto bo v Več-
namenski dvorani Gorišnica tekma z 
ekipo Trsta, nato pa sledita še tekmi 
z RK Branik Maribor in Varaždinom. 
Na prijateljskih tekmah ni v ospredju 
rezultat, pomembno je uigravanje 
ekipe in tekmovalni duh. S prikazano 
igro doslej smo lahko zadovoljni.«

1. B-liga je zahtevna tudi iz fi nanč-
nega vidika. Kako se spopadate s tem?

M. T. Ranfl : »S fi nančno platjo tek-
movanja se uprava kluba intenzivno 
ukvarja. Najbližji klub v ligi je od Go-
rišnice oddaljen več kot 100 km, a to 
je le eno izmed 13 gostovanj po celi 
Sloveniji. Glavni vir dohodka je do-
tacija občine, ki pa ne zadošča niti 
za četrtino proračuna. Naše lokalno 
okolje je sicer pripravljeno pomagati 
v okviru zmožnosti, žal pa ni fi nanč-
nih vzpodbud države. Če upošteva-
mo, da Podravje in Pomurje premo-
reta skupaj le dva elitna prvoligaša 
(Ormož, Maribor), mi smo edini 1. 
B-ligaš, ob tem je le še nekaj drugoli-
gašev (Drava, Velika Nedelja, Pomur-
je, Radgona), potem stanje zagoto-
vo ni rožnato. Bomo ugasnili še mi 
in bo rokomet živel samo v osrednji 
in zahodni Sloveniji? Ženski rokomet 
je že zdaj skoncentriran zahodno od 

Ljubljane. Želim si, da bi krasna Več-
namenska dvorana Gorišnica gostila 
domače in gostujoče ekipe še nap-
rej, ker je bila zgrajena tudi s tem 
namenom.«

Klubi se tudi letos soočajo z nego-
tovostjo glede izvedbe tekmovanja, 
glede na trenutne neugodne epide-
miološke kazalce koronavirusne bo-
lezni je strah vsekakor upravičen. Če 

bo do izvedbe vseeno prišlo, pa bo 
treba za vse deležnike – igralce or-
ganizatorje in gledalce – spoštovati 
protokol PCT.

JM

Rokometni klub Jeruzalem Or-
mož se lahko pohvali s taborom, ki 
ima najdaljšo tradicijo v državi. Idejni 
oče ormoških rokometnih taborov je 
bivši igralec in trener Ormoža Vlado 
Hebar, ki je s prvim taborom začel v 
Miklavžu pri Ormožu. Letošnjega, ki 
je potekal v športni dvorani Hardek, 
se je udeležilo 51 otrok od 7. do 13. 
leta starosti. 

„Zaradi ukrepov smo letošnjo 
število tabornikov znižali na 50, tako 
da v taboru nismo imeli otrok osmih 
in devetih razredov. Tudi število dni 
na taboru smo znižali na tri in z le 
eno nočitvijo (preživetje v naravi), 
katere se je udeležilo 17 otrok. Tabor 
je krajši še iz enega razloga: po le 
dnevu počitka večina udeležencev 

tabora odhaja še na dvodnevni tur-
nir v Ivančno Gorico. Tako smo z ot-
roci praktično skupaj pet dni. Poleg 
dveh treningov dnevno smo poskr-
beli za številne zanimive dejavnosti, 
ki se ne tičejo rokometa. Otroci so 
bili navdušeni nad predstavitvijo 
gasilstva PGD Ormož, ki je potekala 
na gasilskem poligonu v Ormožu. 
Na bazenu so opravili trening na 
vodi oz. na blazinah, ki je še najbolj 
fi zično pripravljene tabornike zelo 
utrudil. Z nami je bil Kristijan Ladič iz 
Onmatfi ta iz Maribora. Taborniki so 
se spoznali tudi s treningom borilnih 
veščin, ki jih je pripravil KBV Ormož 
z Danilom Korotajem na čelu. Pose-
ben čar je bilo preživetje v naravi in 
pa bivanje v šotorih čez noč. Da so 

lažje preživeli v naravi in se naučili 
marsičesa potrebnega za življenje, 
je poskrbel Damjan Rajh iz Športne 
šole Dada. Seveda brez tradicional-
nega kviza, ki ga je pripravil Timon 
Grabovac, in orientacijskega teka, 
ki je potekal po mestu Ormož, tudi 
tokrat ni šlo. V zaključku pa so se v 
igri rokometa predstavili prav vsi ta-
borniki, ki so zaigrali proti staršem, 
trenerjem, gasilcem, sponzorjem. 
Ob tej priložnosti se zahvaljujem 
številnim sponzorjem, ki so spoz-
nali, kaj za naš klub, njegovo priho-
dnost ter prepoznavnost, otroke in 
samo mesto Ormož pomeni izvedba 
tabora. Posebna zahvala gre še ose-
bju kuhinje OŠ Ormož ter seveda 
staršem, ki so nam zaupali otroke. 

Mirne duše lahko rečem, da smo 
kakovost tabora dvignili na soliden 
nivo in da se tukaj v prihodnosti ne 
želimo ustaviti, ampak želimo izved-
bo tabora še nadgrajevati,“ je po 
zaključku 23. rokometnega tabora 
Ormož 2021 povedal predsednik 
Mladen Grabovac. 

V najuspešnejši ekipi tabora, Fri-
ške palačinke, so sodelovali: Anže 
Miklin, Alek Zadravec, Vasja Krabo-
nja, Vid Luskovič, Jaša Žunec in Luka 
Vujič, ki je bil s Črtom Luskovičem 
ter Svenom Belcem tudi najmlaj-
ši udeleženec tabora (generacija 
2014). Najštevilčnejša izmed treh 
starostnih skupin je bila skupina le-
tnikov 2008/09, kjer je sodelovalo 
kar 21 mladih športnikov. Za trenin-
ge na taboru so skrbeli trenerji Uroš 
Krstič, Saša Prapotnik, Damjan Rajh, 
Tilen Kosi, Tinček Hebar, Gašper He-
bar, Aljoša Munda, Matija Pandev in 
Alen Skledar. 

KU

Dekleta ŽRK Ptuj so trenutno sre-
di priprav na novo sezono v 1. A dr-
žavni rokometni ligi, v kateri se bodo 
v uvodnem srečanju 11. septembra 
v gosteh pomerila z Mlinotestom 
iz Ajdovščine. Ekipa je glede na lan-
sko sezono precej oslabljena, saj sta 
Daniela Kreft in Anna Tiya Cvetko 
prekinili igranje rokometa, Aneja 
Rozman pa je odšla v Maribor. 

»Priprave za zdaj potekajo po na-
črtu, čeprav udeležba na treningih 
zaradi različnih vzrokov – dopusti in 
okuženost s covidom – ni na želeni 
ravni. Soočili smo se tudi že s tremi 
odhodi, zato je bilo potrebnih nekaj 
prilagoditev. Pred dnevi smo že od-
igrali prvo pripravljalno tekmo, na 

Ptuju smo gostili ekipo Kopra, s kate-
ro smo se lani borili za obstanek v 1. 
A-ligi. Med srečanjem smo vodili tudi 
že z desetimi goli prednosti, na kon-
cu pa je bil izid 31:26,« je dejal trener 
ŽRK Ptuj Matej Bračič.

Dotaknil se je tudi sestave ekipe. 
»V lanski sezoni smo imeli na voljo 
15 oz. 16 igralk, kar je bilo na spodnji 
sprejemljivi meji, po treh odhodih 
nas je tako sedaj absolutno premalo. 
Vsekakor upam, da nam bo uspelo 
popolniti kader, čeprav vem, da se 
s podobnimi težavami spoprijemajo 
tudi drugi klubi. Veseli pa me dej-
stvo, da punce, ki jih imamo na voljo, 
delajo zelo zavzeto in motivirano,« 
je zaključil Bračič.                           (JM)

Kriška gora in Tolsti vrh
Sobota, 4. september 2021
Ptujski planinci tokrat vabijo na 

zelo razgledno Kriško goro (1.471 m) 
s katere se odpira prečudovit razgled 
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Pripravljalna tekma: Ormožani tudi v drugo 
uspešnejši od Varaždina
Jeruzalem – Varaždin 29:23 (14:6)

JERUZALEM: Balent, Skledar; Bogadi 3, Čudič 4, T. Hebar 4, Krabonja 
4, G. Hebar 1, Voljč 1, Niedorfer 1, Škrinjar 2, Fergola 1, Munda, Kosi 2, 
Savković 3, Mlač Černe 1, Pandev 2. Trener Saša Prapotnik.

Ekipi Jeruzalema in Varaždina sta v tednu dni odigrali še drugo med-
sebojno pripravljalno tekmo, v drugo so se zmage veselili Ormožani. Po 
zaključenem evropskem prvenstvu fantov do 19 let v Varaždinu sta se v 
ekipo vrnila Denis Škrinjar in Blaž Fergola, oba krožna napadalca. Žal je 
hujšo poškodbo staknil vratar Aleš Zemljič, ki bo kar nekaj časa odsoten 
z rokometnih igrišč. 

Slovenski predstavnik je sosede iz Varaždina v 1. polčasu popolnoma 
nadigral in v dveh primerih vodil že za devet zadetkov (12:3, 13:4). V 2. 
polčasu so priložnost za igro dobili mlajši igralci in Varaždin se je izognil 
visokemu porazu. Med strelce so se vpisali vsi trije novinci: Ognjen Sav-
ković je bil uspešen trikrat, Matija Pandev dvakrat in Mlač Černe enkrat.

V petek čaka Ormožane peta pripravljalna tekma, tekmec bo italijan-
ski Trst, ki se bo čez vikend mudil na pripravah v Ormožu. Del ormoške 
ekipe čez vikend odhaja na turnir v Ivančno Gorico, kjer bodo nastopili 
gostitelji (Sviš), povratniki v elitni rang, in 1. B-ligaša Rudar Trbovlje in 
Radovljica. V petek, 3. septembra, ekipo trenerja Saše Prapotnika čaka 
generalka pred prvenstvom proti Mariboru.

Tinček Hebar, Jeruzalem Ormož: „Igra v prvem delu 
tekme je bila na visokem nivoju. V obrambi smo 
opravili nalogo, kot je treba, in prejeli le šest zadetkov. 
Prav takšna igra nam mora biti vodilo za naslednje 
preizkušnje. Forma se počasi vzpenja in verjamem, da 
bomo do prvenstva pripravljeni, kot si želimo.“

Uroš Krstič

�

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Moškanjcev-Gorišnice so v pretekli sezoni osvojili prvo mesto v 2. ligi, zato jih letos čaka 
nastop v 1. B državni ligi.

Ekipa ŽRK Ptuj je v soboto v dvorani Center odigrala prvo pripravljalno tekmo na novo sezono, gostila 
je Koprčanke.

Rokomet � RK Moškanjci-Gorišnica

Pred Gorišničani 13 zahtevnih 
gostovanj, vse so daljše od 100 km

Rokomet � RK Jeruzalem Ormož

Uspešno zaključen 23. tabor

Rokomet � ŽRK Ptuj

Za zdaj trije odhodi, 
na prihode še čakajo

Planinski kotiček
na Osrednjo Slovenijo, Kamniško-Sa-
vinjske Alpe in velik del Gorenjske, 
pogled pa seže tudi preko Ljubljane 
vse do Dolenjske in Notranjske. Po 
obisku koče se bomo sprehodili po 
grebenu še na Tolsti vrh (1.716 m) in 
preko planine Mala Poljana sestopili 
nazaj do Gozda. Poti niso zahtevne.

Udeleženci izleta se zberemo v 
soboto, 4. septembra, ob 4.45 na 
železniški postaji Ptuj, od koder se 
bomo popeljali do Gozda. Odhod 
iz Kidričevega ob 4.50 pri OŠ in Slo-
venske Bistrice ob 5.10 pri Lidlu. Po 
lažji poti se bomo povzpeli do Koče 
na Kriški gori, kjer si bomo privo-
ščili počitek za malico. Z vrha se 
odpira eden najlepših razgledov po 
Osrednji Sloveniji. Sledila bo hoja po 
lepi grebenski poti na Tolsti vrh, nato 
pa sestop čez Malo Poljano nazaj do 
Gozda. Popoldan se bomo nato vrnili 
proti domu.

Skupne zmerne hoje bo za 4,5 ure. 
Opremite se planinsko za sredogorje 
(planinski čevlji, vetrovka, nahrbtnik 
…) in vremenu primerno. Hrana iz 
nahrbtnika in v planinski koči. Stro-
šek izleta znaša 21 EUR. Prijavite se 
v pisarni PD Ptuj do torka, 31. 8. Pri-
poročamo plačilo na TRR: SI56 0420 
2000 0493 764 pri NKBM, sklic: SI00 
20210904, namen Kriška gora. Vodil 
bo Uroš Vidovič s sovodniki.
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Kristjan Čeh iz Podvincev je 
s svojim prvim nastopom 
na olimpijskih igrah v Tokiu, 
kjer je v metu diska osvojil 
odlično 5. mesto, končal prvi 
del poletne sezone 2021. 
Drugi del je začel na mitingu 
v soseščini, v Budimpešti.

Slovenski rekorder, ki je letos 
presegel magično znamko 70 me-
trov (70,35 metra na mitingu na 
Finskem), je v madžarski prestolnici 
nastopil v metu diska v družbi osmih 

sotekmovalcev, nastop pa je štel za 
bronasto celinsko atletsko serijo. 
22-letni Podvinčan je imel tokrat naj-
daljši met 64,81 metra, kar je približ-
no meter in pol manj od doseženega 
rezultata v Tokiu (66,37 m). S tem 
dosežkom je osvojil tretje mesto.

Zmagal je Britanec Lawrence 
Okoye (66,89 m), nekdanji igralec 
ameriškega nogometa, drugi je 
bil Avstrijec Lukas Weisshaidinger 
(65,14 m), dobitnik bronaste meda-
lje na olimpijskih igrah v Tokiu. Je pa 
Čeh za mesto ugnal Šveda Simona 
Pettersona, ki se je na Japonskem 
veselil srebrnega odličja.

Rezultati:
1. Lawrence Okoye  V. Britanija 66.89
2. Lukas Weißhaidinger Avstrija  65.14
3. Kristjan Čeh  Slovenija 64.81
4. Simon Pettersson  Švedska  64.26
5. Alin Alex Firfirica  Romunija 63.24

Na Madžarskem je nastopil tudi 
slovenski prvak v teku na 100 metrov 
Nick Kočevar. Nastopil je v najmoč-
nejši skupini in osvojil sedmo mesto, 
skupno pa je njegov čas 10,61 sekun-
de zadoščal za osmo mesto. Zmagal 
je Američan Elijah Hall (10,04).

JM, sta

Mlajši mladinci Kolesarskega kluba Perutnina Ptuj so 
v nedeljo nastopili na tradicionalni mednarodni dirki 50. 
memorial Stjepan Grgac na Hrvaškem. 61 km dolga dirka 
z enim izrazitim, kilometer dolgim klancem, je bila pisana 
na kožo Juretu Majniku. Prav na omenjeni klanec se je 
odpeljala skupinica petih kolesarjev, v kateri sta bila kar 
dva kolesarja ptujske ekipe – Jure Majnik in Jan Tisaj. V 
ciljnem sprintu peterice je Jure več kot odlično opravil 
svojo nalogo ter suvereno zmagal, Jan je osvojil končno 
3. mesto.

V ozadju so vse napade uspešno nevtralizirali Ino Gor-
janc (7. mesto), Matic Erjavec (8.), Nik Golob (10.) in Žiga 

Kelner (14.) Predčasno sta dirko zaradi padca končala 
Rene Pečnik in Marcel Kranjc.

Andrej Majnik, Primož Kirbiš ter Lovro Valenko so na-
stopili v dresu državne reprezentance.

Dirka za svetovni pokal z imenom One Belt one Road 
je potekala na Madžarskem. Fantje so morali v treh dneh 
odvoziti prolog ter tri ravninske etape.

Naši fantje so po svojih najboljših močeh pomagali eki-
pi do vidnega rezultata ter si nabrali neprecenljive izku-
šnje za nadaljevanje sezone.

UR

Člani Judo kluba Drava Ptuj 
so se v začetku meseca 
udeležili desetdnevnih 
vseslovenskih in 
mednarodnih priprav v Izoli, 
ki jih organizira Judo zveza 
Slovenije. Letošnji kamp je 
bil jubilejni, saj je od prvega 
preteklo že 30 let.

Tudi letos so se priprav udeležili 
reprezentanti iz nekaterih evropskih 
držav, kar je udeležencem omogoči-
lo odlično preizkušnjo pred novo se-
zono, kjer jih že v septembru čakajo 
pomembna tekmovanja, za nekate-
re tudi državno prvenstvo.

Iz ptujske Drave se je priprav ude-
ležilo pet tekmovalcev, od teh Luka 
Perkovič in Jaša Babič članskih, Jaša 
Dajčman, Aljaž Ajdič in Žanet Pola-
nec pa kadetskih. Treninge je dvak-
rat dnevno vodil sedanji trener slo-
venske reprezentance Grega Brod. 
Poleg judo treningov so se ptujski 
tekmovalci vključili tudi v tridnevni 
pripravljalni trening za mojstrske 
kandidate in mojstre juda, ki ga je 
vodil predsednik komisije za pasove 
Brane Vuzem. Jaša Dajčman je tudi 
pristopil in uspešno opravil izpit za 

1. kyu in se pridružil Aljažu Ajdiču, ki 
mu je to uspelo že na letošnjem dr-
žavnem prvenstvu po pasovih.

Vreme je bilo sončno in vroče, 
morje pa ravno prav hladno, da je 
bilo tudi kopanje primerno za spro-
stitev po napornih treningih. Ptujski 
judoisti, ki jih je na pripravah vodil 
strokovni vodja kluba in sedaj tudi 
predsednik Judo zveze Slovenije 

prof. Vlado Čuš, so se na pripravah v 
okviru individualnih treningov naučili 
nekaj novih parternih tehnik ter me-
tov, predvsem pa so izkoristili prilož-
nost in se v borbah pomerili z najra-
zličnejšimi tekmeci. Za najuspešnejše 
ptujske judoiste so se z Izolo kratke 
julijske počitnice končale in že pridno 
trenirajo na »ptujskem tatamiju«.

David Breznik

V Slovenji vasi je domače špor-
tno društvo pripravilo tradicionalni 
turnir v spomin na preminule člane 
društva, na katerem so nastopila šti-
ri moštva. V zelo toplem vremenu so 
tekme trajale dvakrat po 30 minut. 

Največ so pokazali igralci Roš-
nje-Loke, ki nastopajo v 2. ligi MNZ 
Maribor, saj so najprej v polfi nalu 
ugnali gostitelje turnirja, v fi nalu pa 
še ekipo Lovrenca. Domačini so se 

navijačem odkupili z dobro odigrano 
tekmo za 3. mesto, kjer so povsem 
nadigrali sosede, sicer člane 1. lige 
MNZ Ptuj.

Predsednik ŠD Slovenja vas Ma-
tevž Pleteršek se je klubom zahvalil 
za sodelovanje, obenem pa izposta-
vil veselje ob tem, da je turnir minil 
brez poškodb. Pokale je podeljeval 
predsednik Športne zveze občine 
Hajdina Sandi Mertelj, ki je vsem mo-

štvom čestital za prikazano, obenem 
pa jim je zaželel čim več uspeha tudi 
na prvenstvu. »Vsi skupaj pa si seve-
da želimo, da bi prvenstvo potekalo 
nemoteno ter da bi vsi uživali ob dru-
ženju ob športnih igriščih in igranju 
nogometa,« je zaključil. 

Rezultati:
Slovenja vas – Rošnja-Loka 0:3, 

Hajdoše – Lovrenc 1:2;
tekma za 3. mesto: Slovenja vas – 

Hajdoše 5:0;
tekma za 1. mesto: Lovrenc – 

Rošnja-Loka 2:4. 
JM

Leta 2004 se je Brodarsko dru-
štvo Ranca Ptuj lotilo izvedbe ja-
dralne regate Jadro Rance. Sprva 
je šlo za kriterijsko regato, medtem 
ko je v zadnjih letih to tekmovanje 
namenjeno mladim slovenskim 
jadralnim upom. Ob jadralni sek-
ciji ptujskega društva je pri regati 
sodelovala tudi Jadralna zveza 
Slovenije. Tokrat je bilo zaradi situ-
acije povezane s koronavirusom na 
regati manj jadrnic od pričakovanj, 
glavno vlogo pa so imeli mladi člani 
BD Ranca Ptuj. 

V šestih plovih je na regatnih 
poljih v razredu Optimist, ki je tudi 
štel za pokal Jadro Rance 2021, naj-
več pokazal Sašo Brbre. Za skupno 
zmago je po posameznih plovih za-
beležil štiri prva, eno drugo in eno 
tretje mesto ter je z izbrisano naj-
slabšo uvrstitvijo suvereno prema-
gal konkurente. Za zmagovalcem 
sta se uvrstila Ivo Kancler in Mare 
Kancler. 

V razredu Laser 4.7 je zmagal na-
darjen ptujski jadralec Jaka Solina 
Petrovič. 

Emil Mesarič, predsednik BD Ran-
ca Ptuj: »Dečki in deklica so na regati 
v glavnem tekmovali v razredu Op-
timist, ki je osnovni jadralni razred 
in osnova za tekmovanje v drugih 
razredih. Za naše mlade jadralce je 
bilo to dvodnevno tekmovanje do-
brodošla učna ura, saj so si nabirali 
izkušnje in pravi tekmovalni obču-
tek. S to izkušnjo bodo v prihodnosti 
nastopili na kriterijskih regatah in na 
nekaterih drugih regatah na morju.« 

Iz organizacijskega vidika so or-
ganizatorji tekmovanje spravilo pod 
streho v popolni obliki, saj so na Ptu-
jskem jezeru izpeljali vseh šest načr-
tovanih plovov: dva v soboto in štiri 
v nedeljo. 

David Breznik
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Na zmagovalni h stopničkah dirke na Hrvaškem 
sta bila tudi Jure Majnik in Jan Tisaj. 

Atletika � Mednarodni miting na Madžarskem

Čeh v Budimpešti blizu 65 m

Kolesarstvo � KK Perutnina Ptuj

Majnik in Tisaj v ospredju na Hrvaškem

Judo � Judo klub Drava Ptuj

Judoisti na mednarodnih pripravah

Jadranje � Jadro Rance 2021

Največ pokazal Sašo Brbre

Foto: Črtomir Goznik

Kristjan Čeh

Trojica kolesarjev KK Perutnina Ptuj v dresu 
državne reprezentance: Andrej Majnik, Primož 
Kirbiš ter Lovro Valenko

Foto: arhiv Judo kluba Drava

Ptujski judoisti s trenerjem Vladom Čušem

Foto: Tadej Demirovič

Predstavnikom ekip je pokale za osvojena mesta podelil predsednik Športne zveze občine Hajdina Sandi 
Mertelj (levo), desno je predsednik ŠD Slovenja vas Matevž Pleteršek.

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek z jadralne regate Jadro Rance 2021

Nogomet � Turnir v Slovenji vasi

Slavil ligaš MNZ Maribor
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V torek se je s kvalifi kacijami 
začel zadnji letošnji grand 
slam turnir sezone, Odprto 
prvenstvo ZDA v New 
Yorku. Naslov iz lanskega 
leta branita Naomi Osaka in 
Dominic Thiem. 

Nastop v glavnem turnirju imajo 
med posameznicami že zagotovljen 
Tamara Zidanšek, Polona Hercog in 
Kaja Juvan, v moški konkurenci pa 
je Aljaž Bedene zaradi poškodbe na-
stop odpovedal. V kvalifi kacijah sta 
nastopila še dva Slovenca, Blaž Rola 
(179.) in Blaž Kavčič (221.). 

Rahlo poškodovani Kavčič je 
dvoboj prvega kroga proti Italijanu 

Marcu Trungellitiju predal po izgub-
ljenem prvem nizu, Rola pa je bil v 
dvoboju prvega kroga uspešen proti 
Dmitriju Popku (182.). S 24-letnim 
Kazahstancem se je Blaž doslej po-
meril trikrat, vselej je slavil. Psiholo-
ško prednost je tudi tokrat izkoristil, 
predvsem je bilo to jasno vidno v 
zaključku drugega niza. Do takrat 

sta igralca povsem brez težav dobi-
vala svoje servisne igre, v 12. igri pa 
je Blaž povedel 0:40 ter izkoristil že 
prvo zaključno žogico za zmago 5:7.

Dvoboj je trajal le dobro uro, Rola 
pa je izkoristil vse tri break prilož-
nosti, tekmecu pa ni ponudil nobe-
ne. Ptujčan je imel pri 71 % zadetih 
prvih servisih odličen izkoristek (89 
%), povsem pa je odpovedal prvi ser-
vis Popka – zadel je le 32 % začetnih 
udarcev …

V drugem krogu se bo 30-letni 
Ptujčan pomeril z Gianom Marcom 
Moronijem (250.). S 23-letnim Itali-
janom sta se enkrat že srečala, lani 
je bil v kvalifi kacijah Roland Garrosa 
v tesnem obračunu uspešnejši Mo-
roni. Zmagovalec tega dvoboja se 

bo za nastop v glavnem turnirju po-
meril z zmagovalcem dvoboja med 
Švicarjem Henrijem Laaksonenom 
(130.) in Američanom Eliotom Spiz-
zirrijem (766.). Glavni del turnirja na 
odprtem prvenstvu ZDA se bo začel 
v ponedeljek. 

JM, sta

V RK Drava Ptuj se že pripravljajo 
na novo sezono. Njihovo glavno vo-
dilo še naprej ostaja ustvarjanje mla-
dih perspektivnih rokometašev, ki 
bodo lahko nekoč s svojimi predsta-
vami krojili slovenski rokometni vrh. 

»Za dosego teh ciljev je potrebna 
odlična organizacija in širok strokov-
ni kader, ki skrbi za nemoteno in ka-
kovostno delo z mladimi. V klubu se 
prav tako držimo načela, da v član-
skem moštvu nastopajo – če je to 
možno – doma vzgojeni rokometaši, 
zato namenjamo veliko pozornost 
delu z mladimi in njihovi vzgoji,« so 
zapisali iz RK Drava, ki vsako leto 
organizira turnirje v mini rokometu, 

udeležuje pa se mednarodnih tur-
nirjev v Beogradu, Pragi, Prešovu, 
Varaždinu, Linzu, Barceloni in Mo-
noštru.

Ker želijo v svoje vrste 
zvabiti čim večje število 
mladih igralcev, bodo letos 
organizirali prezentacijo 
mini rokometa, ki bo v 
soboto, 28. 8., s začetkom 
ob 9. uri v športni dvorani 
Mladika na Ptuju. Mladim bo 
predstavljena igra rokomet 
in vse, kar je potrebno, 
da postaneš vrhunski 
rokometaš. Vsak udeleženec 
bo prejel nagrado kluba.

Dodatne informacije: 
rkdrava@gmail.com                   (UR)

Tenis � Odprto prvenstvo ZDA

Rola odlično začel vedno 
nepredvidljive kvalifikacije

Rokomet � RK Drava Ptuj

Nova sezona – novi izzivi

Foto: Sportida / TZS

Blaž Rola
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OP ZDA v New Yorku, 
kvalifi kacije:

1. krog: Rola – Popko (Kazah-
stan) 6:2, 7:5;

2. krog: Rola – Moroni (Ita-
lija)

Nogomet � 1. SNL
RAZPORED 7. KROGA, V PETEK OB 20.15: Celje – Kalcer Radomlje; 

V SOBOTO OB 17.00: CB24 Tabor Sežana – Koper; OB 20.15: Maribor 
– Bravo; V NEDELJO OB 17.00: Domžale – Mura; OB 20.15: Olimpija – 
Aluminij. 

2. SNL
RAZPORED 5. KROGA, V PETEK OB 18.00: Rudar Velenje – Nafta 

1903; OB 20.00: Triglav Kranj – Jadran Dekani; V SOBOTO OB 17.00: 
Drava Ptuj – Krško, Vitanest Bilje – Beltinci Klima Tratnjek, Primorje – 
Roltek Dob, Ilirija – Gorica; OB 19.00: Brežice Terme Čatež – Rogaška; 
V NEDELJO OB 17.00: Fužinar Vzajemci – Krka. 

3. SNL vzhod
RAZPORED 3. KROGA, V SOBOTO OB 17.00: Kety Emmi Bistrica – 

Dravinja, Dobrovce – Cirkulane, Šmarje pri Jelšah – Videm, Zreče – Ko-
roška Dravograd, Šampion – Korotan Prevalje; V NEDELJO OB 17.00: 
Posavje Krško – Podvinci, Šmartno 1928 – Zavrč.

1. mladinska liga
5. KROG: Drava Ptuj – Mura (v petek ob 17.00), Bravo Mastercard – 

Nova KBM Aluminij (v nedeljo ob 13.00).

1. kadetska liga
5. KROG: Drava Ptuj – Mura (v petek ob 15.00), Bravo Mastercard – 

Nova KBM Aluminij (v nedeljo ob 11.00).

1. SŽNL
RAZPORED 2. KROGA, V NEDELJO OB 11.00: ŽNK Nona Pomurje 

Beltinci – ŽNK Ljubljana; OB 17.00: ŽNK Radomlje – ŽNK Doxakey Ptuj, 
Primorje Gaia Naturelle – Krim, ŽNK Olimpija Ljubljana – ŽNK Cerklje.

Super liga MNZ Ptuj
RAZPORED 2. KROGA, V SOBOTO OB 17.30: Gerečja vas – Boč 

Poljčane, Apače – Bukovci; V NEDELJO OB 10.30: Skorba – Grajena 
ANpro; OB 17.30: Stojnci – Markovci, Gorišnica – Hajdina.

1. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 1. KROGA, V SOBOTO OB 17.30: Tržec – Pragersko, Maj-

šperk – Podlehnik, Rogoznica Slofi n – Središče; V NEDELJO OB 10.30: 
Hajdoše – Ormož.

2. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 1. KROGA, V SOBOTO OB 17.30: Slovenja vas SMS sa-

nacija – Zgornja Polskava, Oplotnica – Polskava avtop. Grobelnik; V 
NEDELJO OB 17.30: Dornava Digitalpartner.si – Mladinec Lovrenc; OB 
18.00: Makole Bar Miha – Leskovec.

Veteranske lige MNZ Ptuj
+35 vzhod
RAZPORED 1. KROGA, V PETEK OB 18.00: Markovci – Zavrč-Cirkula-

ne, Borovci – Gorišnica, Rogoznica Gostilna Muršič – Podvinci, Grajena 
– Dornava.

+35 zahod
RAZPORED 1. KROGA, V PETEK OB 18.00: Hajdina – Skorba, Lesko-

vec – Podlehnik, Tržec – Pragersko, Gerečja vas – Apače. 
+40
RAZPORED 1. KROGA, V PETEK OB 18.00: Mladinec Lovrenc – Spo-

dnja Polskava, Zgornja Polskava – Hajdoše veterani, Videm – Pohorje 
Oplotnica. Tekma Majšperk – Ormož bo odigrana v kasnejšem termi-
nu. 

JM

Športni napovednik

Uspešen nastop Andraža Šuta 
na Šolti

Skoraj ne mine teden, da ne poročamo o 
uspešnih nastopih mladih ptujskih šahistov 
na različnih mednarodnih tekmovanjih in 
turnirjih. Nastope nekaterim posameznikom 
omogoča Šahovska zveza Slovenije, predvsem 
v mlajših kategorijah, drugi se jih udeležijo 
v okviru klubskih oziroma društvenih pro-
gramov. Slednje velja tudi za mlada ptujska 
mojstrska kandidata Andraža Šuta in Davida 
Murka, ki sta nastopila na 4. odprtem turnirju 
»Šolta Open 2021«.

Turnir na Šolti je potekal od 8. do 15. avgu-
sta, na njem pa je nastopilo 159 šahistov iz 19 
držav, 86 jih je bilo iz Hrvaške. Med 17 sloven-
skimi predstavniki sta uspešno nastopila ptu-
jska mojstrska kandidata Andraž Šuta in David 
Murko. Prvi je z ratingom 2255 točk zasedal 21. 
začetno pozicijo, drugi pa z 2218 točkami 29. 

Oba sta v prvem krogu zmagala, v nadaljevanju 
pa je Andraž nanizal še štiri zmage, dva remija 
in doživel le en poraz. Pomembno zmago je do-
segel v zadnjem, devetem krogu, kar mu je pri-
neslo uvrstitev na 15. mesto, šest mest višje od 
začetne pozicije in sedem novih ratinških točk. 
David je v zadnjem krogu moral priznati premoč 
hrvaškemu VM Biti Ozrenu in je tako končal na 
36. mestu, nekoliko manj od pričakovanj, pri če-
mer je izgubil tudi 15 ratinških točk.

Dan po zaključku rednega turnirja je bil od-
igran še hitropotezni turnir, na katerem je na-
stopilo 64 šahistk in šahistov. Od obeh Ptujča-
nov je nastopil samo MK Andraž Šuta, ki je kot 
14. nosilec ob koncu s 7,5 točke iz 11 partij osvojil 
odlično 7. mesto. Zmagal je prvi nosilec, domači 
VM Ognjen Cvitan z 9,5 točke.

Končni vrstni red »Šolta Open 2021« (159): 1. 
(3.) VM Ivan Žaja (2457) HRV 7,5 točke, 2. (26.) 
16-letni Artem Lutsko (2240) UKR 7, 3. (1.)  VM 
Zoran Jovanovič (2523) HRV 7 ... 11. (11.) najbolj-
ši Slovenec Leon Mazi (2327) 6,5 ... 15. (21.) MK 
Andraž Šuta (2255) 6,5 ... 36. (29.) MK David 
Murko (2218) 5,5 točke (oba ŠD Ptuj) ...

Turnir v Italiji
V italijanskem mestu Spilimberg so potekali 

štirje mednarodni turnirji istočasno, na katerih 
je nastopilo 235 udeležencev iz 28 držav, tudi iz 
Indije, Kanade, ZDA ..., večina pa je bila seveda 
domačinov Italijanov. Na odprtem A-turnirju je 
nastopilo 11 šahistk in 67 šahistov, med njimi 
tudi 16-letna Nika Kralj iz Gorišnice, ki je s 1863 
ratinškimi točkami po začetni poziciji zaseda-
la 39. mesto. Začela je odlično, saj je v prvem 
krogu premagala 2. nosilca, potem pa ji je v 
nadaljevanju nekoliko popustila zbranost in je 
zabeležila tri zaporedne poraze. V zadnjih treh 
krogih je vknjižila dve zmagi in en remi, kar ji je 
prineslo končno 33. mesto. V razvrstitvi 11 ša-
histk je osvojila peto mesto.

Končni vrstni red Open A-Spilimberg (78): 1. 
(1.) Alessio Simonetto (2073) ITA 6 točk, 2. (26.) 
Daniel Maselli (1906) ITA 6, 3. (12.) Enrico Ce-
cere (1958) ITA 5,5 ... 33. (39.) Nika Kralj (1863) 
SLO 3,5 točke ...

Silva Razlag

Planinski kotiček

Tretja letošnja kasaška priredi-
tev na ljutomerskem hipodromu je 
potekala v znamenju dirke za pokal 
Pomurskega sejma (PS) in kvali-
fi kacijske dirke za državno pr-
venstvo triletnih kasačev, ki bo 
19. septembra v Ljutomeru.

Pokal Pomurskega sejma je 
pripadel Prime MS (Mitja Slavič, 
Ljutomer), na drugo mesto se je uvr-
stil Satchmo MS (Vito Šadl, Ljut-
omer), na tretje pa Ulfast (Milan 
Žan, Komenda). Izvršni direktor PS 
Nicolas Boris Erjavec je zmagovalcu 
podelil pokal ter najboljšim trem zla-
to, srebrno in bronasto kolajno PS.

V kvalifi kacijski dirki za nastop na 
DP triletnikov je nastopilo 12 kasa-
čev. Zmagala je Ciara TP (Mirko 
Gregorc, Krim), pred Anabelle 
(Marko Slavič, Ljutomer) in Mayi 
Vivi (Janko Sagaj, Ljutomer). Na 
DP so se ob prvih treh uvrstili še Mon 
Ami Peški (Ajda Gorenc, Stožice, 
Ljubljana), Anto (Franc Jureš, Ljuto-
mer), Luxury Ice (Milan Žan, Komen-
da), Orea (Mojca Nushol, Ljutomer) 
in Ramzes (Branko Seršen, Ljuto-
mer). Dodatni štirje udeleženci DP 
si bodo nastop zagotovili po osvoje-
nem zaslužku.

NŠ

Kasaške dirke v Ljutomeru

Pokal Pomurskega sejma 
za Prime MS 

Foto: NŠ

Pokal Pomurskega sejma je dobil Mitja Slavič (KK Ljutomer).

Prerazporejen 
denarni sklad na OP 
ZDA, več denarja za 
kvalifi kacije

Teniški igralci si bodo na od-
prtem prvenstvu ZDA v New 
Yorku razdelili 57,5 milijona do-
larjev. Sredstva so prireditelji 
nekoliko prerazporedili in že v 
kvalifi kacijah si bodo igralci in 
igralke razdelili šest milijonov 
dolarjev, kar je 66 odstotkov 
več kot leta 2019.

Prireditelji so tudi tokrat 
pripravili natančen 
razrez. Nastop v 1. krogu 
kvalifi kacij je vreden 
20.000, v drugem 
32.000 in v tretjem 
42.000 dolarjev. Nastop 
v uvodnem krogu 
glavnega turnirja je 
vreden 75.000 dolarjev, 
v drugem krogu 115.000. 
Manj pa je v izvedbi 2021 
namenjeno najboljšim. 
Zmagovalca v moški in 
ženski kategoriji bosta 
dobila po 2,5 milijona 
dolarjev, fi nalista po 1,25 
milijona.

Prireditelji v New Yorku ne 
skrivajo, da so se za preraz-
poreditev nagradnega sklada 
odločili iz solidarnosti z nekaj 
slabšimi igralci. Te je v letu 2020 
koronska kriza bolj prizadela, 
zato jim tokrat namenjajo nekaj 
več sredstev.
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»Ormož je poleg Kranja sre-
dišče kviz scene v Sloveniji, zato 
ne preseneča, da je slovensko 
tekmovanje za svetovno prven-
stvo potekalo prav na omenjenih 
lokacijah. V globalnem smislu je 
kviz potekal letos že devetnajstič, 
potem se je širil po svetu, vendar 
je bila letos prva priložnost, da 
smo z organizacijo sodelovali tudi 
Slovenci,« je povedal Anže Božič, 
eden izmed slovenskih organi-
zatorjev, ki je bil z odzivom v Or-
možu in Kranju presenetljivo za-
dovoljen. Na obeh lokacijah se je 
dogodka udeležilo kar 13 posame-
znikov, od tega sedem v Ormožu, 
kar je po besedah organizatorjev 
nad pričakovanji.

Tekmovalci so svoje znanje pre-
verjali v osmih temah in odgovarja-
li na kar 240 vprašanj iz: umetnosti, 
zgodovine, zabave, življenjskega 
sloga, medijev, znanosti, športa in 
iger ter geografi je. 

Prepuščeni lastnemu 
znanju

»Naporno je biti kar dve uri osre-
dotočen, ampak potem, ko odi-
graš več takih kvizov, se navadiš. 
Tokratni izziv je bil dober trening 
za naslednjič,« je svojo osebno iz-
kušnjo izpovedal Anže Božič, ki je 
v Ormožu kot najboljši tekmovalec 
zbral 87 točk od 210: »Po nekem 
globalnem povprečju je to zelo 
povprečen rezultat, svet je res kar 
nekaj nivojev višje, kakor smo mi za 
zdaj, saj najboljši tekmovalci dose-
gajo več kot 160 točk. To pomeni, 
da se bomo morali za nekaj let zap-
reti v knjižnico in živeti s knjigami.« 

Od domačinov je kot najboljši 
Ormožan s 50 točkami blestel Niko 
Keček: »Seveda je nekaj posebne-
ga, drugačnega, če tekmuješ čisto 
sam, saj si prepuščen le svojemu 
znanju. Bilo je ogromno vprašanj, 
omejen čas, tako da je bilo včasih 

kakšno vprašanje treba tudi pre-
skočiti. Kviza se bom še udeležil, 
verjamem, da bo naslednjič bolje.«

Nobeno vprašanje ni 
bilo lahko

»To je seveda odvisno od po-
sameznika. Moje največje luknje 
v znanju so verjetno geografi ja, 
šport, zgodovina. Bolj pri srcu so 
mi kultura, fi lm in glasba. Na teh 
področjih sem si verjetno pridobil 
nekaj prednosti. Ostala področja 
– tista, ki mi manj ležijo, pa so bila 
tudi dovolj težka, zato si niti ostali 
posamezniki niso uspeli pridobili 
neke prednosti, s katero bi pridobi-
li veliko razliko,« je še povedal naj-
boljši med Ormožani.

 »Ponosen sem, da je Ormož po-
leg Kranja v bistvu center sloven-
skega kvizaštva, zato smo se tudi 
spustili v to organizacijo. Izkušnja 
je bila zanimiva, vprašanja so bila 

resnično zahtevna, ampak nikomur 
izmed nas, ki je sodeloval, ni bilo 
žal,« je po kvizu povedal Mladen 
Grabovac, ki se je že lani s sinom 
Timonom in prijateljema Nikom in 
Anžetom preizkusil na podobnem 
kvizu na Hrvaškem. »Tisto lani ni 
bilo ravno svetovno prvenstvo, bil 
pa je podoben format, tako da smo 
tokrat že vnaprej vedeli, kaj nas 
čaka. Danes je bilo 240 vprašanj. 
Zavedal sem se, da bo zame dober 
rezultat predstavljalo že 20–30 % 
pravilnih odgovorov. Na koncu 
se je izkazalo, da sem vedel manj, 
ampak sem vseeno zadovoljen. Pri 
temi znanost mi je bilo jasno, da 

bo popolni mrk – več kot sončni 
mrk – tako kot se je na koncu tudi 
izkazalo. Z zgodovino sem bil še kar 
zadovoljen, z odgovori iz športa, za 
katerega mislim, da ga obvladam, 
pa se je slabo izšlo,« je še povedal 
Mladen Grabovac.

Bo kviz postal v Ormožu 
tradicionalen?

Po prvem tovrstnem tekmo-
vanju si lahko obetamo, da bo 
svetovni kviz v prihodnjih letih v 
Ormožu postal tradicionalen. Vsi 
ljubitelji »možgančkanja« pa se 
lahko udeležite tudi priložnostnih 

kvizov, ki jih že kar nekaj let zapo-
red pripravlja Timon Grabovac v 
sodelovanju tako z ormoškim Mla-
dinskim centrom in Knjižnico Fran-
ca Ksavra Meška iz Ormoža. 

Timon, Mladen, Niko in njihov 
prijatelj Anže iz Kranja ne tekmu-
jejo zaradi velikih dosežkov, Tovr-
stna tekmovanja jim predstavljajo 
izziv.»Sedaj pa vsi za eno leto v 
knjižnico, da bomo naslednje leto 
popravili tokratni rezultat. Naj-
bolje bi bilo, da imamo kar neke 
skupinske priprave,« je ob koncu 
dodal zadovoljni Anže Božič, orga-
nizator in tekmovalec obenem.

Darja Žganec Horvat
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Ormož � Narava se je spet malo poigrala

Snežno bela lobanja
»Naša narava je zanimiva, včasih malo čudna, občasno pa 
tudi nekaj posebnega,« je povedal Alojz Škrjanec s Hardeka 
pri Ormožu, ki sam zase pravi, da mu je bila ljubezen do na-
rave verjetno zapisana že v genih.

Foto: DZH

Alojz Škrjanec je dosti manjšo prašnico že pred leti našel v pohorskih 
gozdovih.

Ko se je nekaj dni po veliki maši z ženo vrnil z dopusta in malo pre-
veril stanje posestva – kot se za dobrega gospodarja spodobi –,  je pod 
cesto, kjer ima nasad smrek in nekaj lešnikov, v daljavi zagledal ne-
kaj okroglega. »Najprej sem pomislil, da je stiropor ali kaka zavržena 
stvar. Na daleč je bilo čisto podobno lobanji. Ko sem se približal z ene 
in z druge strani, sem se začudil. Bila je prašnica, snežno bela užitna 
goba, ki običajno zraste v velikosti srednjega jabolka,« je svojo nena-
vadno najdbo opisal gobar. 

Foto: Anita Kosec

Udeleženca kviza Timon Grabovac in Davorin Rojko

Na srečanju pesniških festivalov 
platforme Versopolis pa so govorili 
o trenutni situaciji evropske poezi-
je in o tem, kakšni naj bi bili idealni 
pesniški festivali prihodnosti.

Prvo veliko pesniško branje je 
potekalo na mestni tržnici, kjer je 
nastopil tudi Slovenski mladinski 
orkester. V sodelovanju z zasedbo 
Katalena so izvedli projekt Samo-
1Planet. Svečano odprtje festivala 
pa je že peto leto zapored pote-
kalo z branjem Odprtega pisma 
Evropi, ki ga je letos napisal nemški 
pesnik Durs Grünbein. V Vošnjako-
vi 9 bo družina Sölösi Bračko zve-
čer gostila nominirance in fi naliste 
mlade literature Urška 2021. Tudi 
nocoj bo na mestni tržnici pote-
kalo veliko pesniško branje, na 
katerem bo sodeloval letošnji Pre-
šernov nagrajenec Feri Lainšček. 

Zadnji festivalski dan se bo začel z 
video pogovorom s častno gostjo 
festivala Ano Luiso Amaral.

Bogato dogajanje bo na različ-
nih mestnih lokacijah potekalo vse 
do večernih ur. V starem mestnem 
jedru se bo ob 15. uri začela prome-
nada okusov: poezija okusov. Vabi 
tudi cirkuški sprehod po mestu s 
skeči, žongliranjem, baloni in akro-
batiko. Manjkalo ne bo niti ulično 
gledališče. Večmedijski perfor-
mans Dušana Fišerja bo ob 19. uri v 
Galeriji mesta Ptuj. Na zadnjem pe-
sniškem branju pa se bo predstavil 
tudi drugi častni gost festivala če-
ški pesnik Petr Borkovec. Festival 
se bo za letos poslovil s koncertom 
Silence.

MG

Ptuj � 25. festival Dnevi poezije in vina

Dnevi in večeri s poezijo, vinom, glasbo, kulturo
V počastitev jubilejnega, 25. festivala Dnevi poezije in vina so v sredo na Ptuju prižgali interaktivni pesniški zemljevid 
Share a Light (Deli luč), na katerem bodo svojo luč prižigali in delili ustvarjalci z vsega sveta.

Foto: Črtomir Goznik

S 74. Hude pokušnje v Ptujski kleti z vinarjem Maksom Kadivcem, poezijo je brala Maja Vidmar, degustatorka 
vin je bila Staša Bizjak, vodil pa jo je Jože Rozman.

Foto: Črtomir Goznik

Na mestni tržnici, kjer je v sredo potekalo prvo večerno branje, je nastopil Slovenski mladinski orkester. Predstavil 
se je s projektom Samo1Planet v sodelovanju z zasedbo Katalena.

Sredi avgusta so imeli ljubitelji kvizov priložnost razmigati možgane in preveriti svoje 
znanje na svetovnem prvenstvu v kvizu (World Quizzing Championships 2021), ki spada 
med najpomembnejše dogodke v svetu individualnih pisnih kvizov. Mednarodna kviz 
zveza ga je letos pripravila že 19. leto zapored, vendar tokrat prvič v Sloveniji in to v 
Ormožu. Največ znanja v svetovnem merilu je pokazal Belgijec Ronny Swiggers, ki je od 
210 osvojil 166 točk, najboljši tekmovalec v Ormožu je bil Anže Božič s 87 točkami, kot 
najboljši Ormožan s 50 točkami pa se je izkazal Niko Keček.

Podravje � Svetovno prvenstvo v kvizu letos tudi v Ormožu

»Za nekaj let se bomo morali zapreti v knjižnico«

Alojzova »rokometna žoga« je v premeru merila 20 centimetrov, 
tehtala pa bi dobrega tričetrt kilograma – če bi seveda tesarji polži 
malo bolj gospodarno ravnali z materialom. »To je pač del narave,« je 
še dodal Alojz.

Darja Žganec Horvat
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FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

Mali oglasi
STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino ter zelo 
kakovostne smrekove pelete, brezplačna 
dostava, ugodna cena. Danilo Horvat, 
s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 25, 
33 ali 50 cm. Tel. 041 893 305, e-mail: 
info@lesgrad.si, Lesgrad, d. o. o., Mla-
če 3, Loče.

SERVIS gospodinjskih aparatov in elek-
tronskih naprav. Storitve na terenu Ljubo 
Jurič, s. p., Borovci 56b, 2281 Markovci. 
Tel. 041 631 571. 

02 / 780 04 240

INFO@VRATA-TUNING.SI
OSOJNIKOVA 12, PTUJ

NOTRANJA VRATA

OKNA
SENČILA

Ž

www.re-max.si/Poetovio

PRODAMO - starejšo vzdrževano hišo z 
gospodarskim poslopjem, letnik 1938, desni 
breg Drave na Ptuju, 62,30 m2 s sončno parcelo 
2.225 m2. 
Cena: 140.000 EUR, 
tel.: 041 933 151,  
02 620 88 16.

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in drugo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

NESNICE, mlade, rjave, hisex, cepljene 
v začetku nesnosti, prodajamo vsak dan 
od 8.30 do 17. ure. Naročila zbiramo na 
tel. 041 694 124. Soršak, Podlože 1, Ptu-
jska Gora.

MLADE kokoši nesnice – rjave in leghorn 
bele, prodamo, pripeljemo. Kmetija Šraj, 
Čadramska vas 19, Poljčane, tel. 031 
751 675.

NESNICE, rjave, 20-tedenske, že v začet-
ku nesnosti, prodajamo, in peteline štajer-
ce. Možnost brezplačne dostave. Kmetija 
Rešek, Starše 23. Tel. 040 531 246.

V NAJEM vzamem njive na relaciji Hajdi-
na, Pobrežje, Šturmovci, Zg. Pristava. Na-
jemnina 300 €/ha. Tel. 041 881 643.

PRODAM odojke, 25 kg. Tel. 051 423 
260.

PRODAM visoko brejo telico, simentalko, 
A-kontrola. Tel. 031 713 160.

NEPREMIČNINE

KMETIJO kupim v okolici Hajdine, Vidma. 
Tel. 041 881 643.

PRODAMO starejšo kamnito hišo na Ug-
ljenu, 60 m od morja, vsa infrastruktura, 
zelo lepa lokacija. Tel. 070 270 130.

KMETIJSTVO

www.tednik.si

RAZNO

PRODAMO malo rabljeni kamin na drva. 
Cena po dogovoru. Tel. 031 829 984.

MOTORNA VOZILA

PRODAM audi A6 TDI, srebrni, letnik 
2005, 8 x aluplatišča + pnevmatike, zelo 
lepo ohranjen. Tel. 070 270 130.

28. in 29. avgusta 2021, sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: 
14. Rimske igre v Rimskem kampu Poetovio v Štukih. Otvoritve-
ni večer v novem teatru s prikazom življenja starih Rimljanov. Rimljani na ptujski tržnici. 
Tradicionalna razstava Dobrote slovenskih kmetij se letos predstavlja v novi podobi. 
Vabilo v minoritski samostan pred obložene stojnice z izdelki sodelujočih kmetij. Dolgo-
letni župan občine Cirkulane, Janez Jurgec, prejel občinsko priznanje, plaketo občine 
Cirkulane za dolgoletno uspešno delo na področju lokalne samouprave. Znamenita 
Simoničeva cimprača v Trnovski vasi bo kmalu obnovljena. Občina Trnovska vas želi v 
to,čez 200 let staro panonsko domačijo,vrniti življenje, nekdanjo lepoto in sijaj. Festival 
narodno-zabavne glasbe 2021 se letos seli na novo lokacijo. Prizorišče 52. Festivala 
NZG bo v Juršincih, pri Puhovem muzeju v Sakušaku, ki ohranja spomin na izumitelja 
Janeza Puha. Obujeni spomin s posnetkom festivala NZG Ptuj 2020. Film Svet Belanov 
predstavlja Haloze. Dokumentarni fi lm Štorklja, posnet pred 30 leti, opisuje življenje 
štorkelj. Pred male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

(24.–299. 99. 22021)

AKCIJSKA CENA: 

samo 

390,00 EUR 

po osebsebi
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Štajerski tednik - 
na spletu z aktualnimi novicami vsak dan!   Da boste izvedeli prvi!

www.tednik.siwww.tednik.siwww.tednik.siwww.tednik.si
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Nešteto sveč je že zgorelo,
nešteto rož ovenelo,
nešteto solz preteklo je,
življenje naše se je spremenilo,
a srca naša te ne bodo pozabila.

SPOMIN
Danes, 27. avgusta, mineva 10 let, odkar nas je zapustil dragi 
mož, deda in praded

Jožef Čeh
IZ VIDMA PRI PTUJU 67

Vedno boš v naših srcih in naših mislih. Hvala vsem, ki postojite 
ob njegovem grobu, mu prižgete svečko in ga ohranjate v lepem 
spominu.

Tvoji najdražji

Dokler imamo spomine, obstaja preteklost.
Dokler imamo cilje in upanje, nas čaka svetla 
prihodnost.
Dokler imamo najbližje, je lepa sedanjost.

SPOMIN

Franc Bedenik
10. 2. 1953–30. 8. 2011

Pogrešamo te.
Ohranili te bomo v prijetnem spominu.

Tvoj brat Bojan z družino

Eno leto je preteklo,
solz nešteto je izteklo,
solze grob so premočile,
a tebe, draga mami,
niso prebudile.
Čeprav te naša solza
ne prebudi, spomin na
tebe še živi.

V SPOMIN
26. avgusta je minilo eno leto, odkar nas je za vedno zapustila 
draga hčerka, žena, mami in babica

Marjeta Kolarič
IZ JURŠINCEV 4A

Spominjajoči vsi tvoji prijatelji, znanci in sorodniki,
ki te imamo v večnem spominu

Kako srčno sta si želela,
da med nami bi živela.

Smo vsi ob vaju se trudili,
da zdravje bi vama ohranili.

A smrt tega ni hotela,
prezgodaj vaju je vzela.

Ostal nam je pogled v nebo,
kjer upamo, da je lepo.

V SPOMIN

Kristina Mlakar                       Jurij Mlakar
30. avgusta 2021 bo minilo 5 let                                22. januarja 2021 sta minili 2 leti

IZ BELAVŠKA 36A

ZG. LESKOVEC

Hvala vsem, ki obiskujete njun grob, jima prinašate cvetje in prižigate sveče v spomin.
Žalujoči: vajini najdražji

Vabljeni na

AKCIJSKA CENA: samo 390,00 EUR po osebiosebi
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Tiho, vendar hitro
čas beži,
a spomin na tebe
v naših srcih živi.

SPOMIN
28. avgusta minevajo štiri leta, odkar nas je zapustil dragi sin, 
brat, vnuk in nečak

Gorazd Pernek
IZ REPIŠČ 16

Iskrena hvala vsem, ki se ga spominjate, prižigate svečko in pri-
našate cvetje.

Vsi njegovi

Na svetu je mnogo poti,
samo ena vodi tja, kjer si ti,
po tej poti pridemo vsi.

ZAHVALA
ob prerani in boleči izgubi drage žene, 
mame, babice in sestre

Marijane Marčinko
IZ HAJDOŠ 59D

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, ki ste 
jo pospremili na njeni zadnji poti, darovali za svete maše, sveče, 
cvetje, denarno pomoč. Vsem iz srca hvala. Posebna hvala gos-
podu naddekanu župniku Marjanu, kaplanu Primožu za lepo 
opravljen cerkveni obred, pevcem DU iz Hajdine in pogrebnemu 
podjetju Mir.
Vsem in vsakemu posebej hvala.
Žalujoči: mož Martin, sin Lovro z družino, brat Franc z družino

Srce je omagalo,
dih je zastal,
a nate spomin 
bo večno ostal.

ZAHVALA
V 83. letu nas je zapustil

Janez Klemenčič
IZ MOŠKANJCEV 85C

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znan-
cem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob strani.
Hvala podjetju Kovinarstvo Hanželič, Obrtni zbornici Ptuj, 
osebju Bolnišnice Ptuj. Hvala gospodu župniku za opravljen 
obred ob grobu in sveto mašo, govornici gospe Hedviki, gospe 
Prosenjak za molitev. Vsem še enkrat hvala za darovano cvetje, 
sveče in svete maše. Posebna hvala podjetju Mir za opravljen 
pogreb.

Žalujoči: otroci Branko, Sonja in Ivan z družinama, 
brat Alojz z družino

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo 
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!
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Na Ptuju in še na drugih lokacijah po Sloveniji, tudi v Varaždinu in Potrni 
(Avstrija), se je v torek začel že 25. jubilejni festival Dnevi poezije in vina, 
največji mednarodni pesniški festival v tem delu Evrope in širše. V teh 
dneh bo svojo poezijo predstavilo 35 pesnikov iz dvajsetih držav. Tudi 
letos ga bo v enem delu gostila Knjižnica Ivana Potrča Ptuj. Že včeraj je 
potekal pogovor s Prešernovim nagrajencem Ferijem Lainščkom. Pravljič-
no-poetične urice z Liljano Klemenčič bodo potekale še danes ob 17. uri. 
Na dvorišču knjižnice se bodo jutri predstavili slovenski vinarji. Ob 15.30 
pa si bodo obiskovalci lahko ogledali Mladinski oddelek knjižnice, ob 17. 
uri pa Študijski oddelek in novejše bibliofi lske izdaje. Z dogodki pa vabijo 
tudi druge lokacije, kjer letos poteka festival Dnevi poezije in vina. 

Na dvorišču za Mestnim kinom se bo nocoj ob 23.30 začela brezplačna 
festivalska projekcija dokumentarnega fi lma o Feriju Lainščku Feri. Projek-
cijo bo popestrila degustacija vin Puklavec Family Wines. Z novimi dogodki 
bo tudi ta festivalski konec tedna vabil 19. festival sodobne umetnosti Art 
Stays, ki bo v prihodnjem letu praznoval že 20-letnico. V jubilejnem letu se 
bo predstavil z najodmevnejšimi projekti v tem obdobju. Eden od presti-
žnih dogodkov tega leta bo tudi razstava v galeriji Božidar Jakac v Kosta-
njevici na Krki.

Rimski kamp je letos gostil že 14. Rimske igre. Osrednji dogodek je bil 
odprtje rimskega gledališča za 800 obiskovalcev, ki so ga pospremili z rim-
sko glasbo. Od epidemiološke situacije pa je odvisno, kako bo potekala 
letošnja rimska trgatev prvo soboto v septembru. V tem času pa že tudi 
poteka obiranje jabolk. Na skupno pot so v teh dne stopili organizatorji 
rimskega dogajanja iz Beograda, Splita, Pulja in Ptuja. Dogovarjajo se za 
vsebino pisma o dobri nameri o ustanovitvi zveze mest rimskega imperija, 
v okviru katere želijo razvijati nekatere rimske zgodbe širšega območja na 
podlagi skupnih kandidatur na mednarodnih razpisih. 

Bolj ali manj so v tem času zapolnjeni vsi turistični objekti. Turizem v tem 
času beleži uspešno zgodbo. Obstaja pa bojazen, ker se število okužb vse 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE
Kdaj se je Ptuj prvič udeležil mednarodnega tekmovanja 

Entente Florale?

........................................................................................................

Ime in priimek: .........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka: .......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.Foto: Črtomir Goznik

Ptuj v tem tednu gosti osrednji pesniški festival v tem delu Evrope. 

Nagradno turistično vprašanje

ske turistične okolice, hkrati pa bodo obiskovalci spoznavali tudi dediščino 
vinogradništva in vinarstva tega območja. 

Ob sobotah in praznikih ter nedeljah v času plovnega režima na vožnjo 
po Dravi in Ptujskem jezeru vabi ladjica Čigra. V soboto je vstopno mesto 
ob 16. uri pri gostilni Ribič, ob 16.15 pri Termah Ptuj, ob 16.45 pa v pristani-
šču Ranca. V nedeljo Čigra vozi že dopoldne, pri gostilni Ribič potnike spre-
jem ob 11. uri, ob 11.15 pri termah Ptuj in ob 11.45 v pristanišču Ranca. Za dru-
žino je vstopnica 20 evrov, sicer pa odrasli potniki plačajo osem evrov za 
vstopnico, otroci od 6. do 14. leta starosti pet evrov, za otroke do šest let 
pa je vožnja brezplačna. Tako začetek kot konec plovbe je pri gostilni Ribič. 

Nagrado za pravilen odgovor na vprašanje o tem, na katerem od gradov 
so bile turkerije inventar do leta 1907, da je to bil grad Vurberk, bo prejela 
Anica Klemenčič (Hajdina). Tokrat sprašujemo, kdaj se je Ptuj prvič udeležil 
mednarodnega tekmovanja Entente Florale, v okviru katerega se ocenjuje 
urejenost mesta, ocvetličenje, kakovost bivanja občanov in obiskovalcev 
mesta. Nagrada za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. 
Odgovore pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, Osojnikova 3, do 
3. septembra.

V ospredju pesniške in vinske zgodbeV ospredju pesniške in vinske zgodbe

Odkar to intenzivno počne najdražja, mi nič drugega ne hodi 

Odkar to intenzivno počne najdražja, mi nič drugega ne hodi 

po glavi.po glavi.

* * ** * *
Izstrelek je vojakov iztrebek.
Izstrelek je vojakov iztrebek.

* * ** * *

Babici gre že tako na otročje, da bi snemala fi lme za odrasle.

Babici gre že tako na otročje, da bi snemala fi lme za odrasle.

* * ** * *

Sosed je že v letih, ko mu niti sedem španskih muh na mah ni dovolj 

Sosed je že v letih, ko mu niti sedem španskih muh na mah ni dovolj 

za en repa zamah.
za en repa zamah.

* * ** * *

Kdor pometa pred ženinim pragom, se igra z vragom.

Kdor pometa pred ženinim pragom, se igra z vragom.

* * ** * *

Najbolj priljubljena igra mladih mobitelov je „slepa miš, 

Najbolj priljubljena igra mladih mobitelov je „slepa miš, 

ti signal loviš“.ti signal loviš“.

AFORIZMI BY FREDI

Italija � Posledice korona ukrepov

22-letnik si je vtetoviral QR-kodo potrdila 
Dvaindvajsetletni italijanski študent se je odločil za nenavadno potezo, in sicer, da si bo 
vetoviral QR-kodo covidnega potrdila o cepljenju. 

»Granfl uencerji so v tujini po-
pularen in že dobro uveljavljen 
del spletnih vplivnežev, v Sloveniji 
pa v ospredje prihajajo šele s to 
kampanjo. Rogaška Slatina je tako 
prva slovenska destinacija, ki je v 
promocijo vključila granfl uencerje 
ter dokazala, da so tudi starejši po-
memben del skupnosti in tako kot 
mladi sposobni delati čudovite fo-
tografi je in objave za Instagram,« 
so sporočili z Javnega zavoda za 
turizem in kulturo Rogaška Slatina.

Cilj natečaja je bil starejše v 
času epidemije, ko so še posebej 
osamljeni, povezati s sodobno 
tehnologijo in jim zagotoviti nova 
digitalna znanja, ki jim bodo vedno 
zagotovila človeški stik, so sporo-
čili z agencije April 8, ki je projekt 
zasnovala.

Pri tem je ključno vlogo odigrala 
Simbioza Genesis, socialno podje-
tje, ki je poskrbelo, da so se gran-
fl uencerji v okviru natečaja lahko 
udeležili brezplačnega spletnega 
tečaja o Instagramu, kjer so jih 
mladi iz podjetja naučili osnov in 
načel tega družbenega omrežja.

Projekt so promovirali tudi šte-
vilni slovenski infl uencerji, ki so na 
Instagramu pozivali svoje sledilce 
naj svojim staršem in starim star-
šem oprejo profi l.

»Rogaška Slatina je domovanje 
mladostne energije, zato tudi letos 
s kampanjo nagovarjamo starejše, 
ki si želijo več od življenja, in jih 
vabimo, da se aktivirajo tudi na 
področju vseživljenjskega učenja, 
sodobnih trendov in digitalnih oro-
dij,« je sporočil direktor Javnega 

zavoda za turizem in kulturo Dino 
Markovinovič.

Najboljši granfl uencer, ki bo v 
času natečaja s svojimi objavami 
najbolj navdušil in prepričal, bo 
nagrajen z oddihom v Rogaški Sla-
tini za dve osebi.

Sta

Andrea Colonnetta, ki živi na 
jugu Italije, natančneje v mestu Re-
ggio Calabria, bo odslej pri vhodu v 
restavracijo ali kinodvorano lahko 
le zavihal rokav in pokazal tetovažo 
na levi roki. »Izvirno je, rad sem dru-
gačen,« je povedal za lokalni medij 
Corriere della Calabria, potem ko so 
fotografi je njegove tetovaže pos-
tale viralne na družbenih omrežjih. 
Starši nad njegovo odločitvijo niso 
bili tako navdušeni: »Dejala sta mi, 
naj bom manj impulziven, naj raz-
mislim, preden kaj storim.« 

Videoposnetek, objavljen na 
družbenem omrežju Tiktok, prika-
zuje, kako se Colonnetta pripravlja 
na vstop v restavracijo s hitro pre-
hrano McDonald's in dviguje roko. 
Varnostnik pred vrati nato skenira 
njegovo QR-kodo, vendar se posne-
tek na tej točki ustavi, zato ni zna-
no, ali mu je nenavadna tetovaža 
res omogočila nakup hamburgerja.

R. T.

Rogaška Slatina � Zanimiv natečaj za starejše

Iščejo granfl uencerje nad 60 let
Turistična destinacija Rogaška Slatina je letos v okviru promocijske kampanje kot prva 
povezala starejšo ciljno skupino s popularno digitalno kulturo. Preko natečaja je na-
mreč iskala granfl uencerje – starejše od 60 let, ki želijo postati Instagram vplivneži, so 
sporočili iz podjetja Simbioza Genesis, ki pri natečaju sodeluje.

Foto: Tik tok

Foto: Dremastime/M24

bolj širi, da se bo turistični tok ponovno zaustavil. V prvem polletju letos je 
vrednost izvoza potovanja znašala dobrih 363 milijonov evrov, kar pa je še 
vedno za dobrih 34 milijonov manj kot v letu 2020. 

Ugledni britanski medij The Independent je Slovenijo uvrstil na tretje 
mesto najvarnejših evropskih destinacij. Ob Sloveniji sta najvarnejši desti-
naciji v Evropi še Švica in Norveška. Rangiranje držav glede na varnost je 
bilo izvedeno na podlagi petih kriterijev. V Združenju zgodovinskih mest 
Slovenije v okviru digitalne kampanje #MestoNaDan domače obiskovalce 
in turiste vabijo na poletne izlete in nova doživetja v slovenskih zgodo-
vinskih mestih. Namen kampanje je spodbuditi h krajšim obiskom zgo-
dovinskih mest in njihovemu samostojnemu raziskovanju, pri čemer je 
poudarek na priporočenih točkah ogleda mestnih zanimivosti, vključno z 
lokalnimi (tradicionalnimi) gastronomskimi posebnostmi in predlog za ze-
leni potep po bližnji okolici. V Podčetrtku so odprli center za promocijo vin, 
kulture in turizma. Ta združuje ponudbo območja šmarsko-virštanjske vin-
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